
امیرآبادی فراهانی:
مجلس اجازه نمی دهد کم کاری های 

گذشته به ضرر معلمان تمام شود
نماینــده مــردم قــم در مجلــس 
شــورای اســامی بــا بیــان اینکه 
بــا پیگیری هــای صــورت گرفته، 
معلمان طرح مهرآفرین مشــمول 
رتبه بندی می  شوند، گفت: مجلس 
یازدهــم اجازه نمی دهــد کم کاری 
های گذشته به ضرر معلمان تمام 
شــود.  احمد امیرآبــادی فراهانی  
با اشــاره بــه اقدامات انجام شــده 
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معاون وزیر راه و شهرسازی اعام کرد:

ضوابط تشویقی 
بافت فرسوده 

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

سرقت 35 میلیاردی از طریق اسکیمر ودستگیری سارقان

قائم مقام سازمان تبلیغات اسامی خبرداد:

شرکت حدود ۵۰ هزار مُبَلِّغ در راهپیمایی اربعین

معاون وزیر راه و شهرســازی گفت: ضوابط کالبدی تشــویقی نوســازی بافت های فرســوده و ناکارآمد شهری، روزسه 
شنبه به تصویب شورای عالی معماری و شهرسازی رسید که از جمله این مشوق ها می توان به اعطای یک یا دو طبقه 
تشویقی نسبت به تراکم طرح مصوب، تسهیل در ضوابط پارکینگ، امکان احداث واحدهای مسکونی با زیربنای کمتر از 
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رئیس مرکز بهداشت استان قم اعام کرد:

واکسیناسیون ناقص؛ عامل ۹۷ درصد 
بستری ها در موج هفتم کرونا
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رئیس مرکز بهداشت استان قم گفت: بررسی انجام شده در موارد ابتا و بستری موج هفتم نشان داد ۹۷ درصد بستری شدگان 
یا سابقه واکسیناسیون نداشتند و یا واکسیناسیون ناقص داشته اند.  دکتر سیامک محبی در جلسه ستاد کرونای معاونت 
بهداشتی ضمن اشاره به نقش واکسن در پیشگیری از ابتا به کرونا گفت: بررسی انجام شده در موارد ابتا و بستری موج هفتم 

چرا نباید کتابخانه های 
کانون واگذارشود؟

درپی خبر تأسف انگیز و غیر رسمی واگذاری کتابخانه های 
کتابخانه های  به  نوجوانان  و  کودکان  فکری  پرورش  کانون 

عمومی، ضرورت دیدم مطالبی را در این مورد عنوان کنم، شاید مورد استفاده قرار گیرد و در 
آینده نیز در صورت نیاز به تصمیم گیری مجدد، کارشناسی بیشتری در این مورد انجام پذیرد.

همان گونه که اطلاع دارید سن کودکی، آمادگی یادگیری فوق العاده ای دارد و بهترین دورة 
زندگی برای کسب مهارت ها و شایستگی ها می باشد. تاکنون متأسفانه، در نظام آموزشی در مقطع 
دبستان نتوانسته ایم در این جهت گام های مؤثری برداریم. از ابتدای تأسیس کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان با این هدف برنامه ریزی داشته است که بتواند کودکان و نوجوانان را در زمینه 
پرورش فکری و تقویت خلاقیت آنان رشد دهد. یکی از زمینه های مهم که در دوران کودکی و 
نوجوانی بسیار در رشد فکری و خلاقیت آنان مؤثر می باشد جنبه های ادبی و هنری است که 
مربیان کانون، تجربه و علم آن را دارند و این قابلیت و توانمندی کمتر در میان مربیان مقطع 
دبستان وجود دارد. لذا با جذب کودکان و نوجوانان در مراکز کانون، این کمبود نظام آموزشی 
با جاذبه های کودک در کتاب های کودک و نوجوان و همچنین انجام کارهای دستی و هنری 
و بازی های تولیدشده تا حدودی برطرف می شود، زیرا،  در این مرکز تمام کتابها و محصولات 
فرهنگی در جهت پرورش فکر و خلاقیت کودکان و نوجوانان می باشد. تصور تصمیم گیران در 
خصوص واگذاری کتابخانه های کانون به وزارت ارشاد این است که کتابخانه مکانی برای مطالعه و 
کتابخوانی است. در حالی که کتابخانه های کانون، خود مرکز بسیار مهم یادگیری در ابعاد مختلف 
آن برای کودکان و نوجوانان است و این محیط یادگیری به هیچ عنوان در کتابخانه های عمومی 
تحقق نمی یابد. امروزه در دنیا کتابخانه های مراکز عمومی به سمت محلی برای کسب مهارت ها 
و شایستگی ها تغییر پیدا کرده است و با این هدف تجهیز شده و توسعه یافته اند؛ در حالی که 
در ایران از زمان تأسیس کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان این رویکرد مورد نظر قرار گرفته 
است. اگر چه، این مراکز هم نیاز به ارتقاء دارند و باید در جهت تولید محتوا، چه از نظر نشر کتاب ها 
و چه از نظر تولید فیلم های متناسب با سن مخاطبان و چه از نظر تولید بازی ها و اسباب بازی ها، 
برنامه ریزی مجدد صورت پذیرد، ولی این تصمیم باعث می شود که چنین مکان های یادگیری از 
بین بروند و جایگزینی برای آن نیز وجود نداشته باشد. ممکن است این تصور وجود داشته باشد 
که کانون تعطیل نمی شود و فقط کتابخانه های آن واگذار می گردد. اما، باید توجه داشت که در 
جهت رشد و توانمندی کودکان و نوجوانان، تمامی فعالیت های کانون به هم وابسته هستند و 
نمی توان قسمتی از آن را جدا نمود. محیط یادگیری باید در درون خودش همه فعالیت ها را با هم 
داشته باشد و مکان کتابخانه فقط برای مطالعه یا قرض گرفتن کتاب نیست؛ بلکه، داخل همین 
مکان ها فعالیت های مختلف ادبی و هنری و کارهای دستی، توسط کودکان و نوجوانان صورت 

می پذیرد؛ لذا، این گونه نمی باشد که بتوان قسمتی از آن را از مراکز کانون مجزا نمود. 
وزیر پیشین آموزش و پرورش

سرپرست معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی قم :

برخی محدودیت های دارویی
 را با اولویت تامین میکنیم 

سرپرست معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: با توجه به محدودیت هایی که در 
مورد دارو وجود دارد، سعی کرده ایم تا جای ممکن این مشکل را برطرف کنیم.

دکتر تهذیبی افزود: کمبودها مقطعی است و خوشبختانه در حد قابل قبولی در سطح 
استان در حال تامین است و نسبت به کشور، وضعیت بهتری داریم. سرپرست معاونت غذا و 
دارو دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در مورد اقلام خاص شاید به دلیل مصرف بیش از اندازه 
کمبود وجود داشته باشد که آن نیز در حال کنترل بوده و با پیگیری ها کمبود دارویی تا حد 
ممکن برطرف شده است. دکتر تهذیبی با بیان اینکه همشهریان می توانند مشکلات دارویی را 
با شماره تماس های 190 و 36162670 در میان بگذارند گفت: کارشناسان امر در این زمینه 
فعال بوده و همشهریان می توانند در صورت بروز هر گونه مشکلی با این شماره ها تماس بگیرند 
تا راهنمایی شوند. وی در خصوص وضعیت داروی مورد نیاز درمانگاه های استان گفت: این 
درمانگاه ها پیش از اتمام داروهای مصرفی اقلام دارویی مورد نیاز را به این معاونت اعلام کنند.

 
مدیر امور باغبانی جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

آغاز برداشت گردو در استان قم 
چند روزی است برداشت گردو از باغ های شهرستان های کهک و جعفرآباد آغاز شده است.

مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم  با بیان اینکه 360 هکتار باغ گردو در 
استان وجود دارد گفت: پیش بینی برداشت امسال بیش از ۴30 تن است.

مدیر حرکت های جهادی سازمان بسیج سازندگی سپاه استان قم خبرداد:

گروه های جهادی قم در صف 
خدمت رسانی به زائران اربعین حسینی 

مدیر حرکت های جهادی سازمان بسیج سازندگی سپاه استان قم از خدمت رسانی حدود 
۸00 جهادگر بسیجی قم در استان، پایانه های مرزی و کشور عراق به زائران اربعین حسینی 

خبر داد.
علی اخلاصمند، در گفت وگویی،با اشاره به فعالیت های گروه های جهادی در ایام اربعین 
حسینی اظهار کرد: جهادگران بسیجی که همواره در شرایط مختلف از جمله سیل، زلزله 
و اجرای پروژه های محرومیت زدایی و ... صحنه هایی از خدمت رسانی خالصانه را ترسیم 

کرده اند، امروز در مسیر خدمت رسانی به زائران حسینی سر از پا نمی شناسند.
مدیر حرکت های جهادی سازمان بسیج سازندگی سپاه امام علی بن ابی طالب)ع( در ادامه 
فعالیت قرارگاه مردمی اربعین در مسجد مقدس جمکران را مورد توجه قرار داد و گفت:این 
قرارگاه در قالب گروه جهادی شهید زین الدین خدماتی از قبیل اسکان، پذیرایی، بهداشت و 

درمان و همچنین فرهنگی به زائران ایرانی و غیرایرانی ارائه می دهد.
اخلاصمند افزود: گروه های جهادی خواهر و برادر در قرارگاه مردمی اربعین روزانه به 10 
هزار نفر از زائرین خدمت رسانی می کنند که پیش بینی می شود در آستانه اربعین این تعداد 
به 30 هزار نفر برسد. مدیر حرکت های جهادی بسیج سازندگی قم اظهار داشت: قرارگاه های 
جهادی و محرومیت زدایی بسیج هم با فعالیت های تخصصی خود در اربعین حسینی در 
میدان خدمت رسانی به زائران هستند. وی گفت: گروه های جهادی در قرارگاه کریمه اهل 
بیت در مرز مهران با برپایی موکب، خدمات اسکان و پذیرایی را به زائران عزیز ارائه می دهد. 
همچنین در کشور عراق موکب ها و گروه های مختلف با محوریت گروه جهادی بانوان فاطمی 

در عمود 1222 فعالیت های فرهنگی و اسکان را بر عهده دارند.
مدیر حرکت های جهادی سازمان بسیج سازندگی سپاه استان قم عنوان کرد: گروه جهادی 

اسلام ناب محمدی در کربلا به زائران اربعین در حال خدمت رسانی است.
اخلاصمند در نهایت خاطر نشان شد: گروه جهادی علی یاوران امسال نیز همچون سنوات 
قبل با برپایی موکب در مسیر پیاده روی جاماندگان اربعین حسینی در بلوار پیامبر اعظم قم 

خدمت رسانی خواهد نمود.

مدیر اجرایی موکب بانوان فاطمی خبرداد:

خدمت رسانی موکب بانوان فاطمی در عمود ۱۲۲۲
 مدیر اجرایی موکب بانوان فاطمی گفت: این موکب در عمود 1222 طریق الحسین)ع( 
برای خدمت رسانی تخصصی به کودکان و بانوان برپا شده و خدمات مختلفی را ارائه می دهد. 
حجت الاسلام جواد بهشتی پور در گفت وگویی با اشاره به برپایی غرفه مادر و کودک در این 
موکب  اظهارداشت: بانوان مبلیغه در این غرفه فعالیت های مختلفی از جمله نقاشی و رنگ 
آمیزی، مداحی و شعر خوانی، نقاشی روی صورت، کار دستی، قصه گویی، عروسک گردانی و 

گل بازی را در قالب مسابقه با اهدای جوایز برای مراجعین اجرا می کنند.
وی ادامه داد: همچنین در غرفه پاسخ به سوالات نیز زباندانان و مبلغین پاسخگوی سوالات 
زائران در خصوص مسائل شرعی، اعتقادی و همچنین مشاوره در مباحث کودک و نوجوانان 
و افزایش جمعیت هستند. بهشتی پور افزود: تیم پزشکی موکب فاطمی علیها السلام نیز در 
موکب در صدد رفع مشکلات و بیماری های زائرین است؛ خدمات دیگری از جمله خیاطی، 
پذیرایی و واکس کفش نیز در این موکب به زائران اربعین ارائه می شود. وی با اشاره به اینکه 
اکثر خدمات این موکب به صورت تخصصی به کودکان و بانوان ارائه می شود، خاطرنشان کرد: 
فعالیت های مبلغین سفیران رضوان، در طول مسیر پیاده روی تکمیل کننده فعالیت های 

موکب بوده که جا برای سخن از نقش آفرینی این بزرگواران بسیار است.
 

مسئول واحد خدمات فرهنگی حرم بانوی کرامت خبرداد:

برپایی نمایشگاه »واقعه نگاری اربعین«
 در حرم مطهر بانوی کرامت

مسئول واحد خدمات فرهنگی حرم بانوی کرامت گفت: نمایشگاه واقعه نگاری اربعین حاوی 
تصاویر منتخب از پیاده روی زائران اربعین در مسیر نجف تا کربلا برپا شده است.

حجت الاسلام محمدرضا انصاری با اشاره به اینکه واحد خدمات فرهنگی حرم مطهر بانوی 
کرامت به مناسبت فرارسیدن ایام اربعین حسینی نمایشگاه واقعه نگاری اربعین را در این آستان 
مقدس برپا کرده است، اظهار کرد:ک این نمایشگاه حاوی تصاویر منتخب از پیاده روی زائران 
اربعین در مسیر نجف تا کربلا با موضوعات پذیرایی از زائران و عزاداری کودکان و عکس نوشت 
با موضوعات بیوگرافی اربعین، بیان فضائل امام حسین )ع( و زیارت ایشان و بیانات مقام معظم 

رهبری در خصوص عزاداری امام حسین )ع( است.

فخرالدین دانش آشتیانی*

حجت الاسام والمسلمین سیدهادی خامنه ای :
اندیشه های اصلاح طلبی همیشه از 

طریق کسب کرسی های قدرت نیست 
دبیــرکل مجمــع نیروهــای خط 
امام با انتقاد از کســانی که تنها راه 
حل مشــکات را حضــور دائم در 
دولت و مجلس می دانند، گفت: در 
مقاطعی، برخی گروه های سیاسی، 
همت خــود را صرف این کردند که 
افرادی را به هر قیمت که شده وارد 
مجلس یا دولت کنند و نام آن را هم 
2پیروزی بگذارند، درحالی که تجربه 

رئیس مجلس در جمع مدیران عامل بانک های خصوصی:
رفع ناترازی های کشور منوط به 

حل مشکل ناترازی بانک هاست

2 2

 رئیس مجلس شــورای اسامی 
بــا تاکیــد براین کــه در بخش های 
زیرســاختی کشــور ظرفیت های 
بسیار خوبی برای سرمایه گذاری 
بانک های خصوصی وجــود دارد 
که هم منطق اقتصادی دارد و هم 
به بهبود خدمات رســانی به مردم 
منتهــی می شــود، از اســتاندارد 
نبــودن فرایندهای بانکــی انتقاد  2

تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه گنج های 
واقعی کشور نخبگان هستند، گفت: پرداختن به گنج 

های انسانی یک رسالت و وظیفه است. 
آیت الله سیدمحمد سعیدی پیش از ظهرروزسه شنبه 
استعدادهای  و  تیزهوشان  مدارس  مدیران  دردیدار 
استعدادهای  اینکه  بیان  با  قم  استان  درخشان 
درخشان و افراد نخبه گنج های واقعی کشور هستند، 
اظهار کرد: کشف کردن این گنج ها هم کاری جهادی 

و هم کاری الزامی است.
وی با بیان اینکه مراقبت از گنج های انسانی کشور 
های  گنج  وقتی  افزود:  است،  وظیفه  و  رسالت  یک 
انسانی به درستی تربیت شوند مبلغ و نمودهای عینی 

برای نظام و انقلاب خواهند بود.
قم  اینکه  بیان  با  کرامت  بانوی  مطهر  حرم  تولیت 
اهل  آشیانه  و  دارد  اسلام  در جهان  ای  ویژه  جایگاه 
بیت علیهم السلام، مرکز انقلاب و مرکز حوزه علمیه 
است، گفت: نخبه ای که در قم تربیت یافته است باید 
با نخبگان دیگر شهرها متفاوت باشد و در رفتار او معلوم 
باشد که در حرم اهل بیت علیهم السلام درس خوانده 
است. وی تربیت نخبگان را از امور خیر دانست و افزود: 
در این بخش هم باید جایی برای خیران در نظر گرفته 
شود و اهل خیر در بحث تربیت نخبگان هزینه کنند و 

استعدادهای فکری تحت پوشش خیران قرار گیرند.
آیت الله سعیدی با اشاره به جذب نخبگان ایرانی 
توسط کشورهای دیگر گفت: این کار از طرف برخی 
آثار  که  و همانطور  نوع سرقت است  از کشورها یک 

باستانی کشور را به سرقت می برند و به ما باز نمی 
گردانند نخبگان کشور را هم به سرقت می برند و تمام 

تلاش ود را می کنند که دیگر به کشورمان باز نگردند.
مدارس تیزهوشان از حالت تک بعدی علمی 

خارج شده است 
اداره  رئیس  صمدانی  نشست  این  ابتدای  در 
استعدادهای درخشان استان قم با بیان اینکه ما در 
استان قم ۸ مدرسه پسرانه و دخترانه تیزهوشان داریم، 
مدارس  جزو  درخشان  استعدادهای  مدارس  افزود: 
خاصی است که در تمام دنیا پذیرفته شده است و برنامه 
ریزی ویژه برای این استعدادها صورت می گیرد ولی در 
کشور ما عده ای با شعار حذف مدارس خاص به دنبال 
حذف این مدارس بودند که ب حمایت مقام معظم 

رهبری جلو آن گرفته شد.
وی گفت: ما در استان قم رشته های انسانی را هم 
در این مدارس راه اندازی کردیم و افراد مذهبی که می 
خواهند فرزندانشان در مدارس خوب تحصیل کنند 

می توانند از این ظرفیت استفاده کنند.
رئیس اداره استعدادهای درخشان استان قم با بیان 
اینکه مدارس تیزهوشان از حالت تک بعدی علمی 
تیزهوشان  مدارس  در  ما  گفت:  است  شده  خارج 
استان قم علاوه بر بعد آموزش به بعد پرورش هم توجه 
ویژه داریم و درصد بالایی از رتبه های برتر المپیادها و 
مسابقات قرآنی و دینی کشور را بچه های تیزهوشان 

تشکیل می دهند.
وی با اشاره به حضور روحانیت در مدارس تیزهوشان 

در طرح روشنا گفت: ما به دنبال این هستیم مسائل 
اعتقادی و شرعی را در نخبگان تقویت کنیم و خود این 
عاملی می شود تا مهاجرت و فرار مغزها کاهش پیدا 
کند و بچه های تیزهوش علاقه بیشتری به کشور و 

خدمت به نظام اسلامی پیدا کنند.
مدارس  مدیران  از  جمعی  دیدار  این  در  همچنین 
مدارس  مشکلات  بیان  به  نیز  قم  استان  تیزهوشان 
مشکلات  رفع  برای  خود  های  دیدگاه  و  تیزهوشان 

پرداختند.

آیت الله سعیدی:

مراقبت ازنخبگان کشور یک رسالت و وظیفه است 

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم: 

واحدهای تولیدی مرتبط با سوغات 
افزایش می یابد

  

مدیریت  پیگیری  بر  تأکید  با  قم  استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
هفته  گفت:  مترو  راه اندازی  و  واگن  تأمین  برای  شهری  مدیریت  و  استان 
گذشته با حضور شهردار در وزارت کشور اصاح قرارداد مترو پیگیری شده 
و در مرحله انعقاد قرارداد برای تأمین واگن از یکی از شهرها هستیم. ابراهیم 
معتمدی در گفت وگویی وضعیت پیشرفت مترو را تشریح کرد و اظهار داشت: 
تا امروز چالش های زیادی را پشت سر گذاشته و در تاش هستیم در  مترو 

تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه گنج های واقعی کشور نخبگان 
هستند، گفت: پرداختن به گنج های انسانی یک رسالت و وظیفه است.  آیت الله 
سیدمحمد سعیدی پیش از ظهرروزسه شنبه دردیدار مدیران مدارس تیزهوشان 
و استعدادهای درخشان استان قم با بیان اینکه استعدادهای درخشان و افراد 
نخبه گنج های واقعی کشور هستند، اظهار کرد: کشف کردن این گنج ها هم 
از گنج های  اینکه مراقبت  بیان  با  الزامی است. وی  کاری جهادی و هم کاری 

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم عنوان کرد:
تأمین واگن برای متروی قم در مرحله انعقاد قرارداد

آیت الله سعیدی:
مراقبت ازنخبگان کشور یک رسالت و وظیفه است 
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مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم :

زیارت اربعین فریاد ایستادگی در برابر ظلم خطاب به جهانیان است
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم گفت: زیارت اربعین به معنای فریاد 
پیروان مکتب حسینی خطاب به جهانیان مبنی بر لزوم ایستادگی در مقابل ظلم 

و استبداد است. 
حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری در ویژه برنامه »در مسیر بهشت« 
که یکشنبه شب به صورت زنده و از شهر سامراء روی آنتن شبکه قم رفت اظهار 
کرد: مسئله زیارت در مکتب شیعه، دارای جایگاه و مفهوم عظیمی است و این 

مفهوم در هیچ یک از مذاهب و مکاتب دیده نمی شود.
وی افزود: ما شیعیان اعتقاد داریم امام معصوم)ع( در زمان حیات دنیوی و 
اخروی، هیچ تفاوتی ندارد؛ به عبارتی همان امامی که در زمان حیات دنیایی، 

می بیند، می شنود و پاسخ می دهد، بعد از وفات هم همینگونه است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم خاطرنشان کرد: بر اساس این اعتقاد، 
تشرف به حرم مطهر امامان معصوم)ع( یکی از وظایف شیعیان است چه اینکه 
گویا در حیات دنیوی هستند و ما وظیفه داشتیم به نزد آنها برویم و مسائلمان را 

بازگو کنیم و از فیض آنها بهره ببریم.
وی ادامه داد: توصیه شده هرگاه به زیارت می رویم، باید مراقب باشیم زیرا در 
محضر امام معصوم)ع( هستیم، ایشان صدای ما را می شنوند و جواب سلاممان 
را می دهند، گویی دو زانو در محضر آنها هستیم و می توانیم با آنها سخن بگوییم.
حجت الاسلام والمسلمین اسکندری با بیان اینکه زیارت، انسان را به مرکز 
پاکی و طهارت متصل می کند گفت: امام، مظهر حق و حقیقت است و زمانی 
که ما در محضر ایشان حاضر می شویم و تجدید عهد و پیمان می کنیم، یعنی در 
مسیر حق گام نهاده ایم و این مسئله در مورد همه ائمه اطهار)ع( صدق می کند.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم اضافه کرد: در این بین امام حسین)ع( 
ویژگی خاصی دارند و آن اینکه، ایشان با نهضت خود، کاری کردند که اسلام 
آزاده جهان  انسان های  به همه  آزادگی  و  و درس حریت  بیمه  برای همیشه 

داده شود، اباعبدالله الحسین)ع( به ما آموختند که در مقابل ظلم باید ایستاد 
و اگر این فرهنگ حسینی وجود نداشت، امروز استکبار جهانی از هیچ حق و 

حقیقتی، نامی باقی نمی گذاشت.
وی تصریح کرد: بر این اساس زیارت امام حسین)ع( بر همه ما فرض است چه 

بتوانیم در کربلا حاضر شویم و چه از راه دور ایشان را زیارت کنیم.
حجت الاسلام والمسلمین اسکندری با اشاره به جایگاه و اهمیت زیارت اربعین 
گفت: در این هنگامه عظیم، می خواهیم به جهانیان نشان دهیم ما پیشوایی 
داریم که در مقابل ظلم و استبداد ایستاد و این درس بزرگ را به همه جهانیان 
داد. مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با اشاره به روایاتی که در مورد ظهور 
وارد شده است خاطرنشان کرد: امام عصر)عج( در آغاز ظهور، خود را فرزند 
امام حسین)ع( معرفی خواهند کرد بنابراین ثابت می شود در آن دوره اباعبدالله 
الحسین)ع( آنقدر مشهور هستند که منجی عالم بشریت، خود را به واسطه 

ایشان معرفی می کند.
امام حسین)ع( در همه دوره ها گفت:  از  لزوم درس آموزی  به  با اشاره  وی 
نهضت حسینی به ما می آموزد که اگر در مقابل ظلم و استبداد تسلیم شویم، 

فاتحه همه چیز را باید بخوانیم.
حجت الاسلام والمسلمین اسکندری تصریح کرد: اگر امروز مسجدی را برپا 
می بینیم، به برکت امام حسین)ع( و نهضت ایشان است و اگر گروهی را می بینیم 

که در دوره ما پرچم مبارزه با ظلم را برافراشته اند، به واسطه قیام عاشوراست.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با اشاره به دشواری های پیاده روی 
با این حال میلیون ها مرد و زن، جوان و پیر و کودک و  اربعین عنوان کرد: 
نوجوان را می بینیم که همه این سختی ها را به جان خریده اند و گام در راه زیارت 
حسین)ع( برداشته اند؛ این پیاده روی و گردهمایی عظیم، فریاد پیروان مکتب 

حسینی خطاب به جهانیان است که برخیزید و در مقابل ظلم بایستید.
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"تعادل" حلقه مفقوده 
مدیریت کشور

 توقف ناگهانی خروج زائران اربعین حسینی از مرزهای 
بسته  درهای  پشت  زائر  هزاران  سرگردانی  و  زمینی 

مرزهای خروجی و مشکلات فراوان ناشی از ازدحام جمعیت ،کمبود امکانات ،هوای 
گرم و نگرانی خانواده هاخبرهای ناگوار روزهای اخیر است .اگرچه علت اصلی توقف، 
کافی نبودن زیرساخت های طرف عراقی ،به ویژه ناوگان حمل و نقل از مرز به داخل 
خاک عراق عنوان شده است، اما دلایل این رویدادرا هم می توان در حلقه مفقوده 
مدیریت کشور یعنی "تعادل" جستجو کرد. از ماهها قبل با تشکیل ستاد مرکزی 
اربعین سیاستگذاری و برنامه ریزی برای این مراسم مهم آغاز شده و جزئیات آن به طور 
مستمر اطلاع رسانی شده است. در این ستاد باید همه موارد از جمله زیرساخت های 
کشور عراق، ازدحام جمعیت، وضعیت هوا، ناوگان حمل و نقل داخلی به طور دقیق 
مورد بررسی قرار می گرفت و متناسب با آنها برنامه ریزی سفر انجام می شد.  ارائه 
تسهیلاتی نظیر صدور یک روزه گذرنامه موقت، وام قرض الحسنه پنج میلیون تومانی ، 
ارز مسافرتی و نیز اعلام بسیج همه امکانات برای ارائه خدمات به زائران بیانگر این بودکه 
همه جوانب مورد بررسی قرار گرفته است و لذا خیل عظیم زائران راهی مرزها شدند، 
اما متاسفانه خبرهای این روزها خلاف آن را نشان می دهد. از همه مهمتر ایجاد شور 
و شوق برای سفر اربعین در تریبون های رسمی؛ خطبه های نماز جمعه ،منابر،مداحی 
ها، عزاداری ها و مراسم مذهبی وبه ویژه رسانه ملی در طی سال وبطور خاص از چند 
ماه قبل از ماه محرم سفر اربعین را برای همه شیفتگان حسینی به آرزوتبدیل کرده و 
میلیونها عاشق را به سوی کربلا فرا می خواند.  حتی برای کسانی که به هر دلیلی توفیق 
تشرف را نمی یابند مراسم "جاماندگان اربعین" تدارک دیده شده است. در شرایط این 
سفرنیز- که یک سفر مستحبی اما بسیار ارزشمند است -از استطاعت جسمی و مالی 
مانند- حج-سخنی به میان نمی آید به طوری که عزیزانی با هر شرایطی-از کودکان 

خردسال تاسالمندان-در میان خیل عظیم زائران اربعین حسینی هستند.
این وضعیت حاصل "عدم تعادل "درمدیریت کشور است که سالهاست ادامه دارد. 
موارد مشابه زیادی را می توان به عنوان نمونه ذکر کردکه اگرچه ماهیتاً با زیارت اربعین 

متفاوت هستند اما از این قاعده مستثنی نیستند:
1-احداث دههافرودگاه در شهرهای کوچک و بزرگ که اکنون متروکه شده و سالانه 
حتی یک پرواز هم در آنها فرود نمی آید و در مقابل غفلت از شبکه ریلی کشور به عنوان 

یک ناوگان ایمن و مناسب حمل و نقل
3- تاسیس بی رویه دانشگاه در کشور به طوری که اکنون ایران بیش از چین دانشگاه 
داردو هزاران صندلی خالی در دانشگاه های کشور وجود دارد که نتیجه آن پذیرش 
دانشجوی بدون کنکور،افت شدید سطح علمی دانشگاه ها وهزاران فارغ التحصیل 

دانشگاهی پرتوقع و بیکار روی دست کشور است.
3-تشویق گسترده مردم به حضور در بورس و سرازیر شدن میلیاردها تومان سرمایه 
مردم به آن و متعاقبا سقوط شدید این بازار پر ریسک مالی و هدر رفتن سرمایه های مردم .

۴-رشد قارچ گونه موسسات مالی و اعتباری و جذب سرمایه های مردم با سودهای 
فریبنده و به ناگاه بحران این موسسات و انحلال آن ها یکی پس از دیگری و بازهم 

نابودی سرمایه های مردم و جبران خسارت آن از بیت المال!
۵-ایجاد صنایع بزرگ در مناطق مختلف کشور بدون در نظر گرفتن تعادل متطقه ای 
،منابع آبی مورد نیاز و مسائل زیست محیطی ،تخریب جنگل ها و مراتع و بی توجهی به 

تالاب ها و دریاچه های کشور و در نهایت رسیدن به بحران های زیست محیطی.
شاهد مثال برای اثبات" عدم تعادل" در چرخه مدیریت کشور طی سال های متمادی 
از  و خارج  آن مدیریت های سلیقه ای  از مهمترین دلایل  و شاید یکی  نیستند  کم 

چارچوب برنامه های مصوب در کشور است.
وضعیتی که سرنوشت تحقق مهمترین سند چشم اندازبیست ساله کشور -که تنها 
سه سال به پایان آن باقی مانده است را مبهم ترسیم می کند و میزان عملکرد برنامه های 

چهارم، پنجم و ششم توسعه کشور را تاسف بار نشان می دهد.
دولت سیزدهم اکنون سال آغازین فعالیت خود را سپری کرده است وهنوز فرصت 

زیادی برای اصلاح این چرخه معیوب ورفع مشکلات ناشی از آن دارد.
بنظر میرسد راهکار جلوگیری از این رویدادهای تلخ؛بکارگیری مدیران توانمند، 
ای  سلیقه  مدیریتهای  از  پرهیز  بالادستی،  سندهای  چارچوب  در  کشور  مدیریت 

ونامتعادل ونظارت جدی وموثر نهادهای نظارتی است.

رحیمی جهان آبادی:

هر اقدام منفی علیه ایران به ضرر مذاکرات 
و آژانس تمام می شود

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: به هر حال هر اقدام 
منفی در قبال ایران به ضرر مذاکرات و همکاری های ایران با آژانس بین المللی انرژی 
اتمی تمام می شود.  جلیل رحیمی جهان آبادی ، با اشاره به نشست شورای حکام 
آژانس بین المللی انرژی اتمی برای پرونده هسته ای ایران گفت: از آنجایی که مذاکرات 
به دلیل زیاده خواهی و بدفهمی های طرف غربی و به خصوص آمریکا، دچار رکود شده 
است، طبیعی است که غرب از همه ابزارهایی که در اختیار دارد برای اعمال فشار به 
ایران استفاده کند تا تهران پای میز مذاکرات امتیازات بیشتری بدهد. نماینده مردم 
تربت جام و تایباد و باخرز و صالح آباد در مجلس ادامه داد: اینکه قطعنامه ای صادر شود 
بستگی به محتوای گزارش دبیر کل آژآنس دارد، اگر در گزارش به موارد همکاری بیشتر 
اشاره شود طبیعتا دست آنها برای صدور قطعنامه بسته می شود اما اگر نیت این باشد 
که فشار بیشتری به ایران وارد شود و گزارش جنبه های منفی ها، کمبود ها و کاستی 
ها را بزرگ نمایی کند، امکان صدور قطعنامه علیه ایران قوت می گیرد. وی تاکید کرد: 
به هر حال هر اقدام منفی در قبال ایران به ضرر مذاکرات و همکاری های ایران با آژانس 
بین المللی انرژی اتمی تمام می شود. به هر میزان  ایران تحت فشار بیشتری قرار گیرد، 
راه نظارت و همکاری با آژانس محدود تر و مسدودتر می شود که به نفع آژانس نخواهد 

بود که با کشوری که عضو است و همکاری دارد دچار چالش شود.

امیرآبادی فراهانی:

مجلس اجازه نمی دهد کم کاری های 
گذشته به ضرر معلمان تمام شود

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه با پیگیری های صورت گرفته، 
اجازه  یازدهم  مجلس  گفت:  می  شوند،  بندی  رتبه  مشمول  مهرآفرین  طرح  معلمان 
نمی دهد کم کاری های گذشته به ضرر معلمان تمام شود.  احمد امیرآبادی فراهانی  با 
اشاره به اقدامات انجام شده برای تبدیل وضعیت معلمان طرح مهرآفرین، عنوان کرد: 
با توجه به اینکه در آیین نامه اجرایی قانون رتبه بندی معلمان، این معلمان که عموماً به 
صورت پیمانی در سال 1392 جذب شدند، مشمول رتبه بندی نمی شدند،  مجلس 
موضوع را پیگیری و بندهای آیین نامه اجرایی در این خصوص را خلاف قانون دانست.   
نماینده مردم قم در مجلس با بیان اینکه مجلس پیگیری احقاق حقوق معلمان است، 
تصریح کرد: تبدیل وضعیت معلمان طرح مهرآفرین که حدود ۸0 هزار هستند، از حقوق 
آن ها به شمار می آید و کم کاری دولت های گذشته در تبدیل وضعیت این نیروها نباید 
به ضرر آن ها تمام شود و این عزیزان حتی مشمول رتبه بندی نیز نشوند.    وی تأکید 
کرد: با پیگیری های به عمل آمده  هیأت تطبیق مصوبات دولت با قوانین آیین نامه اجرایی 
دولت را مغایر با قانون دانست و دولت در مقطع کنونی موظف به اصلاح آیین نامه است.  
عضو هیأت رئیسه مجلس اضافه کرد: مجلس تا تبدیل وضعیت معلمان طرح مهرآفرین و 
مشمول شدن این عزیزان در قانون رتبه بندی معلمان، این موضوع را پیگیری خواهد کرد.

دبیر ستاد حقوق بشر قوه قضائیه؛

ادعای آمریکا مبنی بر اینکه دارو تحریم 
نیست، دروغ بزرگ است

 دبیر ستاد حقوق بشر جمهوری اسلامی ایران، ادعای آمریکا در خصوص استثنای 
بشردوستانه حوزه های غذا و دارو از شمول تحریم ها را دروغی بزرگ خواند که با واقعیات 
موجود هم خوانی ندارد. غریب آبادی درنشست با  سفرا و نمایندگان جنبش عدم تعهد 
در ژنو ، در ابتدای سخنان خود ضمن تشکر از گزارشگر ویژه اقدامات قهری یک جانبه 
در ارائه گزارش از بازدید خود از ایران )1۸ تا 2۸ اردیبهشت ماه(، از تمامی کشورهای 
عضو جنبش عدم تعهد خواست تا در حمایت از این مأموریت که اساساً توسط جنبش 
عدم تعهد تأسیس شده است و در مخالفت با تحریم های یک جانبه در نشست جاری 
شورای حقوق بشر، مواضع خود را که مبتنی بر مواضع اصولی عدم تعهد است، ابراز 

نمایند.

اخبار

رئیس جمهور:

 امنیت در منطقه قفقاز برای ایران بسیار 
حائز اهمیت است

 رئیس جمهور با اشاره به اینکه امنیت در منطقه قفقاز برای جمهوری اسلامی ایران بسیار 
حائز اهمیت است، تصریح کرد: تهران مصمم به ادامه همکاری در همه زمینه ها به نفع رفاه 

و ثبات منطقه است. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی پیش از ظهر روز سه شنبه در پاسخ به تماس تلفنی »نیکول 
پاشینیان« نخست وزیر ارمنستان، با ابراز نگرانی از تداوم تنش در منطقه گفت: منطقه قفقاز 

شرایط خاصی را طی می کند و متاسفانه هنوز آرامش به این منطقه بازنگشته است.
رئیس شورای عالی امنیت ملی همچنین با اشاره به نفوذ رژیم صهیونسیتی در منطقه، 

حضور آن را ضد امنیت و تهدیدی برای کل منطقه ازجمله میزبانانشان معرفی کرد.
رئیسی با بیان اینکه پیوسته اوضاع و تحولات را در منطقه قفقاز رصد می کنیم، خاطرنشان 

کرد: منطقه تحمل جنگ دیگری را ندارد.
رئیس جمهور با اشاره به اینکه امنیت در منطقه قفقاز برای جمهوری اسلامی ایران بسیار 
حائز اهمیت است، تصریح کرد: امضا کنندگان بیانیه سه جانبه آتش بس به مفاد آن پایبند 

باشند و از هرگونه اقدامی در جهت ایجاد تنش در منطقه دوری کنند.
رئیسی افزود: مرزهای تاریخی ایران و ارمنستان بستر رفاه، همگرایی و امنیت منطقه 
محسوب می شود و تهران مصمم به ادامه همکاری در همه زمینه ها به نفع رفاه و ثبات منطقه 

است.
ارمنستان به دنبال تعمیق روابط با ایران در تمامی زمینه ها است

»نیکول پاشینیان« نخست وزیر ارمنستان نیز در این تماس تلفنی با ارائه گزارشی از آخرین 
وضعیت تحولات در منطقه قفقاز گفت: جمهوری اسلامی ایران همواره در رفع تنش ها و 

بحران های منطقه نقشی سازنده و تاثیرگذار داشته است.
وی همچنین با ابراز خرسندی از روابط رو به گسترش تهران و ایروان، تاکید کرد: ارمنستان 

به دنبال تعمیق روابط با جمهوری اسلامی ایران در تمامی زمینه ها است.
 

 سخنگوی سازمان انرژی اتمی:

 خلاء نظارتی مورد ادعای آژانس 
مبنای حقوقی ندارد

سخنگوی سازمان انرژی اتمی ایران در پاسخ به برخی گفته های مدیرکل آژانس گفت: 
خلاء نظارتی مورد ادعای آژانس مبنای حقوقی نداردایران درخصوص سه مکان ادعایی 

آژانس کمال همکاری را داشته است. 
بهروز کمالوندی در پاسخ به برخی گفته های مدیرکل آژانس و درخواست پاسخ جمهوری 
اسلامی ایران به سوالات آژانس اظهار کرد: بیان وجود خلاء نظارتی و اینکه این خلاء هر روز 
بزرگتر می شود، مبنای حقوقی ندارد زیرا آنچه امروز انجام نمی شود مربوط به توافق 1 + ۵ با 
جمهوری اسلامی ایران است که در قالب سند برجام تعریف شده و همچنین برقراری مجدّد 
آن مطابق قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت از منافع ملّت ایران، مستلزم رفع 

تحریم ها و اجرای تعهدات طرفین متعاهد است.
سخنگوی سازمان انرژی اتمی درباره موضوع سه مکان ادعایی آژانس تصریح کرد: ایران 
درخصوص سه مکان ادعایی آژانس؛ کمال همکاری را داشته است، اطلاعات و پاسخ  به 

سؤالات آژانس را ارسال کرده و جلسات گفت وگو برای رفع ابهام نیز برگزار کرده است.
کمالوندی تأکید کرد: آژانس نباید بر مبنای اسناد ساختگی رژیم صهیونیستی که با اهداف 
خاص سیاسی در اختیار آژانس قرار داده می شود، قضاوت و براساس آنها اعلام نظر کند. این 

نوع قضاوت برخلاف اصل بی طرفی و حرفه ای گری است.
ایران را مورد  آژانس تمام مواد هسته ای اظهارشده  آنجائی که  از  وی خاطرنشان کرد: 
حسابرسی قرار داده است و هیچ اختلاف حسابداری مواد مطرح نیست؛ صرف مشاهده 
آلودگی در چند مکان را نمی توان نشانه ای از وجود مواد هسته ای اظهارنشده تلقی کرد. این 
نوع نتیجه گیری برخلاف رویه و استانداردهای شناخته شده آژانس حتی با موارد مشابه در 

کشورهای مختلف است.
بیانات ریشه در اهداف و مقاصد  این  افزود: متأسفانه  انرژی اتمی  سخنگوی سازمان 
مغرضانه سیاسی دارد که رژیم صهیونیستی آن را هدایت می کند. توصیه ما به آژانس و 
طرف های مذاکراتی، دوری جستن از این گونه برخوردهاست که تاکنون هم این شیوه هیچ 

نتیجه ای را عاید آن ها نکرده است.

وزیر کشور:

سه میلیون زایر اربعین از ایران به عراق رفتند
 وزیر کشور گفت: تاکنون سه میلیون زایر اربعین برای شرکت در راهپیمایی اربعین حسینی 
از کشور خارج شدند و هم اکنون شاهد پیک جدید حضور زایران در پایانه های ششگانه مرزی 

هستیم. 
احمد وحیدی روز سه شنبه در گفت وگو با خبرنگاران در شلمچه بیان کرد: با نزدیک شدن 
به اربعین حسینی تعداد زایرانی که قصد رفتن به عراق را دارند در گذرگاه های اربعین افزایشی 

است با این وجود مشکلی در خصوص خروج آنها نیست.
وی افزود: در حدود یک میلیون و ۴۵0 هزار زایر از مرزهای ششگانه نیز به کشور بازگشتند.

 وحیدی گفت: در هر6 مرز شاهد وضعیت خوبی هستیم و تردد زایران به شکل روان و بدون 
مشکل در حال انجام است.

آمادگی کامل دستگاه ها و مواکب برای خدمت رسانی 
وی با اشاره به آمادگی کامل دستگاه های خدمت رسان و مواکب برای خدمت رسانی به 
بازگشت زایران ادامه داد: 6 رام قطار از خرمشهر به تهران، و خرمشهر به مشهد و زاهدان 

افزوده شده و ظرفیت ریلی در این مسیر سه برابر افزایش پیدا کرده است.
وزیر کشور گفت: بخشی از انتقال زایران اربعین به شهرهای خود، توسط خودروهای 
شخصی انجام شده است و از سایر دستگاه های دیگر نیز برای انتقال زایران استقاده خواهد 

شد.
اتباع برای خروج از کشور مشکل ندارند 

زایران  تردد  مشکل  کرد:  بیان  نیز  خارجی  اتباع  زایران  تردد  مشکل  خصوص  در  وی   
افعانستانی برطرف و زایران پاکستانی نیز می توانند از مرز زمینی عبور کنند. وحیدی گفت: 
در پایانه شلمچه فضای معنوی خاصی وجود دارد و  یک هزار موکب در خوزستان به ویژه در 

نزدیکی پایانه ها و گذرگاه های اربعین برپا شده و به زایران خدمات رسانی می کنند.

معاون اجرایی رئیس جمهور :

معلمان تا پایان سال به حق و حقوق
 خود می رسند

 معاون اجرایی رئیس جمهور با اشاره به اجرای قانون رتبه بندی معلمان پس از ١۴ سال در 
دولت مردمی گفت: دولت سیزدهم توانست این قانون را اجرا کند و معلمان تا پایان سال به 

حق و حقوق خود می رسند. 
»سید صولت مرتضوی« روز سه شنبه در مراسم ارسال تجهیزات به هنرستان های استان 
البرز در آستانه آغاز سال جدید تحصیلی نگاه دولت به فرهنگ را نگاهی برگرفته از آموزه های 
دینی و رهنمودهای امام راحل و مقام معظم رهبری عنوان کرد و گفت: یکی از مهمترین 

مصوبات سفرهای استانی دولت در حوزه آموزش و پرورش رقم خورده است.
معاون اجرایی محور توسعه را تعلیم و تربیت دانست و گفت: تعلیم و تربیت می تواند 
زمینه های توسعه همه جانبه را برای هر کشوری رقم بزند و به تعبیر امام راحل این کار همچون 
عبادتی است که خروجی آن بندگی برای خداست. مرتضوی با یادآوری اینکه در ساحت تعلیم 
و تربیت شخصیت هایی تربیت می شوند که برخی از آنها تحول ساز و تاریخ ساز هستند، اظهار 
داشت: دولت آیت الله رییسی در ساختار تحولی، مبنای تحول را در آموزش و پرورش قرار 
داده است. وی با بیان اینکه حدود ١6 میلیون دانش آموز امسال، سال تحصیلی جدید را آغاز 
می کنند که ۵۵٠ هزار دانش آموز در استان البرز سکونت دارند، اضافه کرد: برای تحول در 
حوزه آموزش و پرورش نیاز است به دو مقوله دانش بنیان بودن و اشتغال محور بودن آموزش ها 
توجه شود. معاون اجرایی رییس جمهور تاکید کرد: با تحولات صورت گرفته امروز در آموزش 

و پرورش و سایر موسسات آموزشی توجه به این دو مقوله مشهود است.
 

قائم مقام سازمان تبلیغات اسامی  خبرداد:

غ شرکت حدود 5۰ هزار مُبَلِّ
 در راهپیمایی اربعین 

غ در مرز های شش گانه  قائم مقام سازمان تبلیغات اسلامی از حضور حدود ۵0 هزار مُبَلِّ
منتهی به مسیر اربعین در عراق خبر داد.

حجت الاسلام روح الله حریزاوی ظهر روز سه شنبه ضمن بازدید از مرز شلمچه افزود: بیش 
غ در مرز های مختلف در مواکب حضور پیوسته و امدادی دارند و با گروه بعدی  از 10 هزار مُبَلِّ
غ در طول مسیر راهپیمایی اربعین  جایگزین می شوند و طبق بررسی ها بیش از 30 هزار مُبَلِّ
در کشور عراق انجام وظیفه می کنند. وی گفت: همه مبلغان در مرز های مختلف به برپایی 
فریضه نماز جماعت، پاسخ به مسائل دینی و راهنمایی زوار برای ادامه مسیرشان می پردازند.

غان در کنار فعالیت فیزیکی که با  قائم مقام سازمان تبلیغات اسلامی اضافه کرد: همه مُبَلِّ
حضور خود به ارائه بسته فرهنگی می پردازند، بیش از 100 هزار بسته فرهنگی میان زائران 

توزیع شده و علاوه بر آن در فضای مجازی فعالیت گسترده ای انجام شده است.

تاکید براین که  با   رئیس مجلس شورای اسلامی 
در بخش های زیرساختی کشور ظرفیت های بسیار 
خصوصی  های  بانک  گذاری  سرمایه  برای  خوبی 
وجود دارد که هم منطق اقتصادی دارد و هم به بهبود 
خدمات رسانی به مردم منتهی می شود، از استاندارد 

نبودن فرایندهای بانکی انتقاد کرد. 
به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف صبح روز سه 
شنبه 22 شهریوردر جمع مدیران عامل بانک های 
خصوصی کشور ضمن تشکر از فعالیت های شبکه 
بانکی کشور گفت: امروز بار اصلی اقتصاد کشور بر 
دوش بانک هاست که هم در حوزه مسائل داخلی 
حیطه  از  خارج  حتی  را  هایی  فعالیت  که  کشور 
ماموریت ذاتی خود انجام می دهند و هم باید جور 
و  کشیده  دوش  به  را  خارجی  گذاری  سرمایه  عدم 

جبران کنند، لذا جای خداقوت دارد. 
رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به مشکلات 
نظام بانکداری کشور ادامه داد: همانطور که حاضرین 
هم اشاره کردند به دلایل مختلف نارضایتی عمومی 
وجود داشته و هر کسی از ظن خود درخصوص بانک 
ها مطالبی را مطرح می کند، اما وقتی با دقت به این 
موضوعات نگاه می کنیم، می بینیم دلایلی نیز وجود 
دارد که چنین صحبت ها و گلایه هایی مطرح می 

شود. 
وی با بیان این که بانک ها از مجموعه نقدینگی که 
در اختیار دارند، عملًا ۵0 الی 60 درصد آن را به بهانه 
های مختلف نگه داشته و باقی آن را در چرخه فعالیت 
که  است  درحالی  این  کرد:  اظهار  دهند،  می  قرار 
مبالغی که در اختیار بانک هاست، سرمایه های مردم 

بوده و باید در چرخه اقتصاد قرار گیرد.
نظام  فرایندهای  نبودن  استاندارد  به  اشاره  با  وی 
بانکی کشور گفت: این آسیب باعث می شود که اگر 
بانک های ما بخواهند با سرمایه حداقلی با برخی 
امکان  باشند،  داشته  مراوده  بین المللی  بانک های 
تبادل وجود دارد، اما اگر بخواهند وارد قرارداد بانکی 
وسیع با آورده مثلا 2 یا 10 میلیارد دلار شوند و قرار 
باشد بانک های بین المللی وضعیت بانک های ما 
را مورد ارزیابی قرار دهند، متوجه می شویم که بانک 
های ما نسبتی با این ارقام نداشته و استانداردهای 

بانکی در این سطح نیست. 
رئیس قوه مقننه کشورمان افزود: این بدان معناست 
که بانک های ما به معنای واقعی بانک نبوده و تبدیل 
به بنگاه مالی شده اند، لذا ممکن است از تمام فرصت 
هایی که برای کشور ایجاد می شود نتوانیم استفاده 

کنیم.
بخواهیم  اگر  داد:  ادامه  زمینه  همین  در  وی 
استانداردها را به روز کرده و زمینه را برای مبادلات مالی 
چند ده میلیون دلاری فراهم کنیم، مدت زیادی زمان 
می برد و عملًا این ظرفیت برای بانک های ما وجود 
ندارد و این از جمله مشکلاتی است که باید برای آن 

چاره اندیشی شود. 
استفاده از ظرفیت بانک های خصوصی برای 

بهبود زیرساخت ها
قالیباف در بخش دیگری از سخنان خود با بیان 
اینکه امسال قوانین حوزه بانک ها در مجلس نهایی 
خواهد شد، اظهار کرد: از شما می خواهم تیمی را 
تعیین کرده و به مجلس معرفی کنید تا آنها در همه 
داشته  حضور  ها  کمیسیون  کارشناسی  جلسات 
باشند و پیرامون مسائل مرتبط با حوزه فعالیت بانک 
ها اظهارنظر کرده و در جریان مسائل باشند و در طرح 
ها و لوایح مرتبطی که بررسی می شود، پیشنهادات 

خود را ارائه کنند. 
لزوم  به  اشاره  با  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
برای  خصوصی  های  بانک  ظرفیت  از  استفاده 
بهبود زیرساخت های کشور و تاکید بر این که عمده 
موضوعات زیرساختی کشورمان ظرفیت بسیار خوبی 
بانک ها هستند، عنوان کرد:  برای سرمایه گذاری 
بسیاری از موضوعات در کشور وجود دارد که منطق 
اقتصادی داشته و پس از سرمایه گذاری سود مناسبی 
را به سرمایه گذار بازمی گرداند، به عنوان مثال برای 
احداث خطوط مترو که ظرفیت تردد بالغ بر 2 میلیون 
مناسبی  اقتصادی  توجیه  دارد  را  روز  در  نفر مسافر 
لذا  بانک ها جهت سرمایه گذاری است  ورود  برای 
نباید عادت کنیم که برای هر کاری ردیف بودجه ای 

مشخص کنیم تا کار به اتمام برسد. 
وی عنوان کرد: استفاده از ظرفیت بخش خصوصی 
در زیرساخت ها منوط بر این است که ناترازی ها در 
کشور رفع شود، اولین ناترازی که باید حل شود ناترازی 
بانک ها است. این موضوع باید حل شود تا بتوانیم 

سایر ناترازی های کشور را نیز حل کنیم. 
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه بانک 
های خصوصی اگر به هر موضوع زیرساختی ورود 
بزرگی  بر کسب سود مناسب کارهای  کنند علاوه 
در  ما  کرد:  تصریح  دهند،  انجام  توانند  می  نیز  را 
مجلس تمام قد پای این موضوعات ایستاده ایم تا 
اگر موانع و مشکلاتی وجود دارد آن را حل و فصل 

کنیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: ما همه در 
یک کشتی قرار داریم که اگر هماهنگ عمل کنیم همه 
ما برنده هستیم و اگر تنها به فکر خودمان باشیم همه 
ما چه در منزلت مادی و چه معنوی بازنده خواهیم بود. 
فرصت  بزرگترین  ها  بانک  اینکه  بیان  با  قالیباف 
برای توسعه کشور هستند، اظهارکرد: در حال حاضر 
قانون  و  مالی  تامین  های  نظام  طرح  مجلس  در 
مرتبط بانک ها در حال تدوین است از این رو از شما 
درخواست می کنم در جلسات بررسی حضور پیدا 
کرده و مطالب و پیشنهادات خودتان را مطرح کنید، 
کمااینکه در راستای سیاست های ابلاغی مقام معظم 

رهبری در برنامه هفتم نیز هست.

رئیس مجلس در جمع مدیران عامل بانک های خصوصی:

رفع ناترازی های کشور منوط به حل مشکل ناترازی بانک هاست

جانشین فراجا گفت که ماموریت اصلی گشت های ویژه انتظامی برخورد با جرائم خشن 
است. 

سردار قاسم رضایی در کمیسیون مقابله با سرقت با قدردانی از اقدامات فرمانده انتظامی 
تهران بزرگ در راستای پیگیری های صورت گرفته در راه اندازی گشت های ویژه، گفت: 
تکلیف مداری و رعایت سلسله مراتب و پیگیری سریع و تکلیف مدار ماموریت ها در فرماندهی 

انتظامی تهران بزرگ قابل قدردانی است.
جانشین فراجا با تاکید براینکه در قرارگاه مقابله با جرائم خشن به دنبال چگونگی مقابله 
هرچه بهتر با جرائم خشن، کیف قاپی و اراذل اوباش هستیم، گفت:  در این جلسه بیش از 
هرچیز به دنبال مدیریت، هدایت و ریل گذاری برای انجام بهتر ماموریت های گشت های ویژه 

انتظامی هستیم.

وی با اشاره به اینکه تلاش ما بر این است که مامورهای ما در گشت های ویژه انتظامی مثل 
عقاب بر سر مجرمان خراب شوند، گفت: گشت های انتظامی باید براساس اطلس جرائم 

قوی، با انگیزه و با آمادگی کامل در صحنه حضور پیدا کنند.
بر اساس اعلام سایت پلیس، رضایی با اشاره به اینکه راه اندازی این گشت ها تاثیرگذار بوده 
است، گفت: هرچند ممکن است معاندان و دشمنان حرف های بی ربطی بزنند، اما تاکید 
می کنم که این سم پاشی و جوسازی های آنان در انجام ماموریت های ما تاثیری نخواهد داشت 

بلکه مصمم تر نیز خواهیم شد.
رضایی با تاکید براینکه باید ارزیابی های دقیقی در خصوص چگونگی ماموریت های انجام 
شده توسط گشت های ویژه انتظامی به عمل آید، گفت: عیب ها و ضعف های احتمالی باید 

برطرف شود تا اصل طرح ما تحت شعاع برخی ایرادات قرار نگیرد.

 جانشین فراجا :
برخورد با جرائم خشن؛ ماموریت اصلی گشت های ویژه پلیس

دبیرکل مجمع نیروهای خط امام با انتقاد از کسانی که تنها راه حل مشکلات 
را حضور دائم در دولت و مجلس می دانند، گفت: در مقاطعی، برخی گروه های 
سیاسی، همت خود را صرف این کردند که افرادی را به هر قیمت که شده وارد 
مجلس یا دولت کنند و نام آن را هم پیروزی بگذارند، درحالی که تجربه نشان 
داد که همان افراد یا به دنبال منافع شخصی خود رفتند یا توان و راهبردی برای 
تأثیرگذاری و اصلاح امور نداشتند؛ جریان اصلاحات بدون حضور در چرخه 
قدرت هم می تواند در اصلاح فرآیندها موثر باشد. نهادینه سازی و گسترش 
اندیشه های اصلاح طلبی در جامعه همیشه از طریق کسب کرسی های قدرت 

نیست.
چرا درباره روند مذاکرات احیای برجام، اطاع رسانی شفاف نمی شود؟

 حجت الاسلام والمسلمین سیدهادی خامنه ای ، در آغاز جلسه شورای مرکزی 
این تشکل اصلاح طلب با اشاره به این موضوع افزود: صرف نظر از اینکه چه 
کسانی مشغول مذاکره هستند و تا چه اندازه در این کار توانایی دارند، باید اجازه 
داد کارشناسان و افراد مطلع به تحلیل و بررسی و نقد مذاکرات بپردازند. اگر این 
کار در گذشته برای جریان مخالف برجام مجاز بود، باید امروز هم این اجازه را به 

دیگران داد که بتوانند نظر خود را بیان کنند.
وضعیتی اسف بار برای مردم ایجاد شده

 با هیچ منطقی قابل توجیه نیست 
وی با اشاره به مشکلات اقتصادی مردم گفت: تورم و گرانی افسار گسیخته، در 
کنار رانت و تبعیض و اختلاس و افزایش روزمره هزینه مسکن و بیکاری، وضعیتی 

اسف بار برای مردم ایجاد کرده است که با هیچ منطقی قابل توجیه نیست.
کسانی که دیگران را به ناکارآمدی و ناتوانی متهم می کردند، و تحریم ها را در اداره 
امور بی تأثیر می دانستند، امروز باید پاسخ بدهند که با یکدستی در همۀ بخش ها، 

چرا حداقل از عهده کنترل بحران بر نمی آیند؟
این روحانی اصلاح طلب افزود: اگر کسی بخواهد به فهرستی از مشکلات 
نارضایتی  تا  از مشکلات اقتصادی  اشاره کند، دامنه آن بسیار وسیع است، 
معلمان و اساتید دانشگاه و مهاجرت نخبگان و معضلات اجتماعی و اخلاقی و 

افزایش خودکشی و عدم امنیت اجتماعی که نمونه اخیر آن در شهر مریوان اتفاق 
افتاد، یا زورگیری در شهرهای بزرگ و کوچک، تا بحران آب و حرکت ریزگردها و 

ده ها مشکل دیگر معلول مدیریت غلط و فقدان برنامه های راهبردی است.
عده ای با معیارهای دوگانه و جناحی به تشدید مشکات کمک می کنند 
دبیرکل مجمع نیروهای خط امام ادامه داد: ما تمایل نداریم که دائم به مشکلات 
ارائه  سپس  و  آن ها  درست  شناخت  مشکلات،  حل  لازمه  لکن  کنیم؛  اشاره 
راه حل های کارشناسانه با استفاده از همه ظرفیت های موجود در کشور بدون 
تنگ نظری های سیاسی و جناحی است. متأسفانه عده ای با معیارهای دوگانه و 
جناحی در مواجهه با مشکلات، به تشدید آن ها کمک می کنند. از نظر این افراد 
حقیقت تابع موقعیت دوستان و همراهان سیاسی خودشان است، بستگی به 
این دارد که چه کسی در قدرت باشد. مثلًا امر به معروف و نهی از منکر در اداوار 
دیگر متوجه دولت است و امروز متوجه حجاب بانوان و می بینید که بنام دین چه 
برخوردهای زننده ای را نسبت به زنان و دختران انجام می دهند و حال آنکه امر به 
معروف و نهی از منکر در سنت ائمه)ع( و حتی در دوران خلفای راشدین، عمدتاً 
متوجه اصحاب قدرت بود. چیزی که امام حسین)ع( به خاطر آن جان پاک خود 
را تقدیم نمود. پس اگر کسانی دم از این ارزش بزرگ می زنند، باید اجازه نقد را 
به رسانه ها بدهند و در مقابل آن ها پاسخگو باشند، نه اینکه ببینیم صدا وسیما 
در گذشته دائم بر انعکاس مشکلات تمرکز می کرد و امروز انگار نه انگار که در 
کشور انبوهی از مشکلات هست. گویا نوعی خودسانسوری بر رسانه ملی و دیگر 
رسانه ها حاکم است. همین روزهای اخیر در ماجرای پیاده روی اربعین، شاهد 
بی تدبیری و سوءمدیریت شدید و زحمت و آزار مردم در مبادی ورودی و خروجی 
کشور بودیم که در رسانه های رسمی چندان انعکاسی نداشت و کسی هم از مردم 

عذرخواهی نکرد.
وی با شاره به نقش احزاب گفت: روشن است که با توجه به حضور افراد صاحب 
 نظر و با تجربه در همه تشکل ها، باید تعامل و گفتگو میان احزاب را تقویت کرد و 
کوشش نمود مباحث از عمق کارشناسی بیشتری برخوردار شود تا جامعه بتواند 

مسیر اصلاح را خودش در پیش بگیرد و البته مسئولان هم از آن بهره مند شوند.

حجت الاسام والمسلمین سیدهادی خامنه ای :

اندیشه های اصلاح طلبی همیشه از طریق کسب کرسی های قدرت نیست 

رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس  پاسخ داد:

شبهه تبدیل دریاچه ارومیه به معدن لیتیوم؛ واقعیت یا شایعه
شورای  مجلس  زیست  محیط  فراکسیون  رئیس 
اسلامی در مورد تبدیل شدن دریاچه ارومیه به معدن 
لیتیوم گفت: تایید یا تکذیب بهره برداری از لیتیوم 
موجود در دریاچه ارومیه نیاز به بررسی جامع و کامل 
دارد، باید با جزئیات بیشتر این مسئله مورد توجه قرار 
بگیرد؛ تا پاسخی قانع کننده در این راستا به افکار 

عمومی داده شود. 
آب  در  لیتیوم  فلز  وجود  مورد  در  رفیعی   سمیه 
دریاچه ارومیه گفت: طی سالیان دراز بهره برداری 
جریان های  از  بسیاری  مطلوب  ارومیه  دریاچه  از 
سرمایه داری در کشور بوده است؛ از برداشت آرتمیا 
تا زمزمه بهره برداری لیتیوم به منظور کسب سود 
اقتصادی که امروز سوژه رسانه های داخلی و خارجی 

شده است.
نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و 
پردیس در مجلس یازدهم افزود: برداشت لیتیوم از 
دریاچه ارومیه دور از ذهن  نیست؛ اما باید در نظر 
بگیریم لیتیوم موجود در دریاچه به قدری بوده که 
ارزش خشک کردن آن و تبدیل شدن آن را به معدن 

مجلس  کشاورزی  کمیسیون  عضو  باشد.  داشته 
بهره  تکذیب  یا  تایید  شد:  یادآور  اسلامی  شورای 
به  نیاز  ارومیه  دریاچه  در  لیتیوم موجود  از  برداری 
بررسی جامع و کامل دارد و باید با جزئیات بیشتر این 
مسئله مورد توجه قرار بگیرد؛ تا پاسخی قانع کننده 

در این راستا به افکار عمومی داده شود. 
از  داد:  ادامه  یازدهم  مجلس  در  مردم  نماینده 
سازمان محیط  زیست و ستاد احیای دریاچه ارومیه 
درخواست داریم که هر چه سریعتر این مسئله را 
مورد بررسی قرار داده و در برابر هجمهِ اخباری که 
طی روزهای گذشته در راستای تبدیل شدن نگین 
لیتیوم منتشر شده  به معدن  آذربایجان  فیروزه ای 

گزارشی ارائه ونتایج آن را به مجلس ارائه دهد. 
رفیعی در مورد بهره برداری از نمک غنی دریاچه 
ارومیه یادآور شد: دریاچه شور ارومیه می تواند منبع 
باشد  سودجویانه  برداری  بهره  برای  توجهی  قابل 
عده ای که فقط به فکر منافع خود هستند، از منابع 
نمک دریاچه گرفته تا آرتمیا و حتی لجن آن؛  امروز 
زمزمه های  و  ندارد  خوبی  روز  و  حال  دریاچه  این 

تبدیل شدن آن به معدن لیتیوم نیز بر وخامت اوضاع 
می افزاید.

شورای  مجلس  زیست  محیط  فراکسیون  رئیس 
اسلامی در پایان خاطر نشان کرد: سازمان محیط 
زیست و ستاد احیای دریاچه ارومیه به عنوان یکی 
از متولیان  اصلی، هر چه سریعتر نتایج بررسی های 
ارزش  و  لیتیوم  بر وجود  را مبنی  کارشناسی خود 
اقتصادی آن در دریاچه ارومیه را به  مجلس گزارش 
داده و به سوژه سازی این دریاچه و نگرانی های مردم 

به ویژه  فعالان محیط زیست پایان دهند.
مانند  دریاچه هایی  خشکیدن  ایرنا؛  گزارش   به 
هامون،  بختگان،  قم،  نمک  دریاچه  ارومیه، 
جازموریان و ... در ایران که تقریبا از اواخر دهه هفتاد 
نمایان شد، دلایل متعددی دارد که هر یک در جای 
خود قابل بررسی است. اما به استناد گزارش های 
رسانه ای، وجود منابع عظیم »لیتیوم« در کف این 
دریاچه ها شاید یکی از دلایل توجه ناکافی به روند 
در  تعلل  و  طبیعی  مهم  منابع  این  شدن  خشک 

احیای آن باشد.

سیدجال فیاضی*
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فیزیوتراپی چه کمکی به افراد می کند؟

سلامت

علت دیسک کمر چیست؟ 
جراح متخصص مغز و اعصاب گفت: فشار فیزیکی بیش از حد، رفتارهای شدید 
با ستون فقرات، نشستن های طولانی و رانندگی های طولانی، باعث آسیب به 

دیسک می شود. 
علیرضا طبیب خویی، جراح متخصص مغز و اعصاب و عضو هیأت علمی 
دانشگاه علوم پزشکی ایران در برنامه ضربان شبکه سلامت سیما در پاسخ به این 
سوال که علت تنگی کانال نخاعی چیست؟ گفت: فشار فیزیکی بیش از حد، 
رفتارهای شدید با ستون فقرات، نشستن های طولانی و رانندگی های طولانی، 

باعث آسیب به دیسک می شود.
وی ادامه داد: دیسک آسیب دیده با داخل شدن به کانال نخاعی باعث تنگ 

شدن آن می شود. این بیماری بیشتر در افراد بالای  ۵0 سال دیده می شود.
می شود،  فعال  میانسالی  دوران  در  گردن  و  کمر  کرد:دیسک  تأکید  خویی 

دیسک ها و زوائد استخوانی با ورود به کانال نخاع باعث تنگ شدن آن می شوند.
هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران گفت: تنگی کانال کمری را می توان 
آرتروز ستون فقرات نامید.گاهی مفصل های آسیب دیده با وارد شدن به کانال 

نخاعی باعث گزگز در پاها می شوند؛
همچنین فشار بر عصب های ناحیه کمری باعث کم شدن توان فرد و درد شدید 

می شود.
وی گفت: از مشخصه  اصلی این بیماری، درد شدید پاها پس از شروع به راه 
رفتن است که به مرور با گذشت زمان و افزایش درد، فرد کاملا ناتوان و خانه نشین 
می شود. در این حالت مهم ترین کمک جراحی است تا افراد بتوانند راه بروند و 

زندگی فعال تری داشته باشند.
کارشناس برنامه به جراحی به موقع این بیماری تا قبل از درگیری عصب هایی که 
کنترل ادرار و مدفوع را به عهده دارند، تاکید کرد و افزود: جراحی پس از این مرحله 

با احتمال کمتری بازگشت کنترل ادرار و مدفوع فرد را را به دنبال خواهد داشت.
هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران تاکید کرد: هدف اصلی از این جراحی 

بازگرداندن توانایی راه رفتن به بیمار است.
طبیب خویی در پاسخ به این سوال که آیا به جز جراحی، درمان های دیگری برای 
این بیماری وجود دارد؟ گفت:در مراحل اولیه بیماری با تقویت عضلات ستون 
فقرات مانند فیزیوتراپی و آب درمانی، مصرف دارو و طب سوزنی می توان علائم 

بیماری را بهبود بخشید.
 وی همچنین از تزریق)مواد ضد درد وکورتون( داخل کانال کمری برای برطرف 

کردن  التهاب عصب های آن ناحیه و در موارد نادری لیزر درمانی نام برد.
کارشناس برنامه از بالا بودن وزن به عنوان فاکتور خطر اینگونه جراحی ها نام برد 
و گفت: به بیمار توصیه می شود قبل از انجام عمل جراحی با رژیم غذایی و در 

صورت امکان آب درمانی وزن خود را کاهش دهد.
طبیب خویی در پاسخ به این سوال که لیزر درمانی در تنگی کانال کمر چه نقشی 
دارد؟، گفت: لیزر روشی است برای کم کردن حجم دیسکی که بیرون زده است؛ 
البته در افرادی که رباطها و مفاصل بزرگ شده و باعث تنگی کانال گشته اند لیزر 

دیسک، درمان مناسبی نخواهد بود.

متخصص تغذیه گفت: چربی هایی که از طریق خوراکی های صنعتی وارد بدن 
می شوند بدترین نوع چربی و از نوع اشباع هستند. این چربی ها نه تنها زمینه ساز 

چاقی و اضافه وزن هستند بلکه بدن را با آسیب های سلولی روبرو خواهند کرد.
به نقل از روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی ایران، محمدرضا وفا، متخصص 
تغذیه و استاد تمام دانشگاه علوم پزشکی ایران در برنامه ضربان شبکه سلامت 
در خصوص رژیم های لاغری در پاسخ به این سوال که اصلی ترین دلیل موفق 
نبودن رژیم های لاغری چیست، گفت: شناخت ناکافی از تراکم کالری انواع مواد 

غذایی، اصلی ترین دلیل عدم موفقیت در انواع رژیم های لاغری است.
وی گفت: وزن یک موازنه است، بین کل کالری دریافتی که از مصرف مواد 
غذایی روزانه دریافت می شود با کل کالری که روزانه در بدن مورد استفاده قرار 

می گیرد.
استاد تمام دانشگاه علوم پزشکی ایران گفت: با مصرف میزان اندکی از بعضی از 

انواع مواد غذایی کالری بسیاری به دست می آید که اصطلاحاً می گوییم دانسیته 
کالری آن زیاد است؛ بالاترین دانسیته کالری غذایی مربوط به چربی هاست؛ هر 
گرم چربی 9 کیلو کالری انرژی دارد در صورتی که هر گرم پروتئین یا نشاسته ۴ 

کیلو کالری انرژی دارد.
وفا بیان داشت: توجه به این نکته مهم است که دسته ای از چربی ها مانند 
روغن، کره و خامه، با چشم دیده می شوند و دسته ای دیگر دیده نمی شوند و 
بصورت پنهان در بعضی از خوراکی ها وجود دارند )آبگوشت، حلیم، آش.( به 
طوری که یک لیوان سوپ چرب ممکن است کالری بیشتری از کل غذای اصلی 

داشته باشد.
استاد تمام دانشگاه علوم پزشکی ایران در پاسخ به این سوال که آیا می توان 
با کاهش مصرف نان و برنج رژیم گرفت؟، گفت: در یک الگوی غذایی سالم 
توصیه می شود بین ۵۵ تا 6۵ درصد کل کالری مورد نیاز یک فرد از مواد خوراکی 

نشاسته ای یا کربوهیدراتی تامین شود و این باور غلط است که با کاهش یا عدم 
مصرف نان و برنج رژیم لاغری بگیریم.

این متخصص تغذیه به حساسیت سلول های چشایی اشاره کرد وگفت: اگر 
مدتی مواد غذایی شور بخوریم حساسیت گیرنده های چشایی کاهش می یابد 
و مجبوریم میزان نمک غذا را افزایش دهیم. در این صورت توصیه به کاهش 

تدریجی نمک غذا می شود تا حساسیت چشایی به تدریج افزایش یابد.
وی گفت:کربوهیدرات ها تنها در غذا های نشاسته ای مانند نان، برنج و ماکارونی 

وجود ندارند بلکه سبزی، صیفی و میوه ها نیز حاوی کربوهیدرات هستند.
از  بدن  نیاز  مورد  کالری  درصد   6۵ تا   ۵۵ اینکه  وجود  با  کرد:  ابراز  وفا 
کربوهیدرات ها تامین می شود، تنها ۸ الی 10 درصد این کربوهیدرات ها باید 
شامل قند و شکر باشد. )از قند ساده تا قند میوه ها(. قابل ذکر است که مصرف 
خرما، کشمش، انجیر و.. به مراتب بهتر از قند و شکر است؛ زیرا حاوی انواع 

مختلفی از مواد معدنی و ویتامین ها هستند.
و  آبمیوه ها  وگفت:  کرد  منع  مصنوعی  آبمیوه های  نوشیدن  از  را  افراد  وی 
نکتار های مصنوعی حاوی میزان بسیار زیادی شکر هستند. همچنین خوردن 
آب میوه طبیعی را هم توصیه نکرد؛ زیرا با داشتن کالری بسیار بالای آب میوه های 
طبیعی، ترشح انسولین تحریک می شود و فرد بلافاصله احساس گرسنگی 

خواهد کرد.
وفا با بیان اینکه سالم ترین نوشیدنی آب است، گفت چربی هایی که از طریق 
خوراکی های صنعتی وارد بدن می شوند بدترین نوع چربی و از نوع اشباع هستند. 
این چربی ها دارای یک آستانه مصرف هستند که نه تنها زمینه ساز چاقی و اضافه 
وزن هستند بلکه با استرس اکسیداتیو ایجاد شده، بدن را با آسیب های سلولی 
و آبشار های التهابی روبرو خواهند کرد که حتی در ابتدا با آزمایشات پاراکلینیکی 

نیز قابل تشخیص نخواهد بود.
این متخصص تغذیه خاطرنشان کرد: از جمله بیماری هایی که با مصرف این 
گونه خوراکی ها در بدن ایجاد می شود بیماری های قلبی عروقی است. در ابتدا 
می شود  ایجاد  اولیه  پلاک های  عروق  در   )LDL( کلسترول  اکسیداسیون  از 
از آن  پاره می شوند پس  و  این پلاک ها برخورد می کنند  به  گلبول های قرمز 
کلسیم و املاح روی آن رسوب می کند، در اینجاست که یک پلاک عروقی ایجاد 
شده است، این پلاک ها در قلب باعث سکته قلبی و در مغز باعث سکته مغزی 
می شوند. استاد تمام دانشگاه علوم پزشکی ایران گفت:بیش از 70 درصد سبب 

شناسی بیماری های مزمن، تغذیه ناسالم است.

افزایش ۴ برابری سرطان هایمواد غذایی خطرناک برای بدن کدامند؟ 
 مرتبط با چاقی

نتایج تحقیقات استرالیایی نشان می دهد میزان سرطان های مرتبط با چاقی در 
یک نسل چهار برابر شده است. 

به گزارش مدیکال اکسپرس، تحقیقات جدید مرکز دافودیل، سرمایه گذاری 
مشترک شورای سرطان نیو ساوت ولز و دانشگاه سیدنی نشان می دهد میزان 
سرطان های مرتبط با چاقی در استرالیا بین سال های 19۸3 تا 2017 حدود چهار 
برابر شده که این موضوع حاکی از  بحران رو به رشد سرطان های قابل پیشگیری 

است.
این مرکز 10 نوع سرطان را در یک دوره 3۵ ساله در استرالیا تجزیه و تحلیل کرد 
که طبق یافته های سازمان بهداشت جهانی و صندوق جهانی تحقیقات سرطان، 
با چاقی مرتبط است. سرطان های مورد بررسی شامل سرطان های روده، کبد، 
کیسه صفرا، پانکراس، سینه)زنان یائسه(، رحم، تخمدان، کلیه و تیروئید و مولتیپل 

میلوما)سرطان در نوعی گلبول سفید( بود.
دکتر الونورا فلتو، محقق ارشد این تحقیق  گفت: این یافته ها نشان می دهد 
در مورد سرطان هایی که با اضافه وزن و چاقی ارتباط دارند، میزان بروز آن در 
افراد جوان در مقایسه با متولدین اواخر دهه 19۴0 حدود سه برابر بیشتر شده 
است. برای سرطان هایی که ارتباط واضحی با اضافه وزن و چاقی ندارند، افزایش 
مشابهی رخ نداده که این موضوع نگرانی های فزاینده در مورد چاقی را به  عنوان 

یک همه گیری سلامت عمومی برجسته می کند.
بروز سرطان هایی که به شدت با چاقی مرتبط است در مقایسه با سایر سرطان ها 

بین سال های 19۸3 و 2017 با نرخ هشداردهنده ای افزایش یافت.
کلر هیوز، رئیس کمیته تغذیه و فعالیت بدنی شورای سرطان، بیان کرد: استرالیا 
با یک مشکل بزرگ بهداشت عمومی مواجه است. استرالیا کشور ثروتمندی است 
که به سیستم بهداشتی خود افتخار می کند؛ با این حال نرخ چاقی طی دهه های 

اخیر در این کشور افزایش یافته است.  
این تحقیق همچنین افزایش شدید سرطان های مرتبط با چاقی را برای متولدین 
پس از سال 1960 نشان داد؛ زمانی که نرخ چاقی در استرالیا به  طور قابل توجهی 

افزایش یافت.
دهه های اخیر شاهد تغییراتی در عرضه مواد غذایی، الگوهای غذایی، افزایش 
غذاهای آسان پخت و فوق فرآوری شده، مصرف بیش از حد غذا و سبک زندگی 
غیرفعال بوده ایم که همگی شرایطی را فراهم می کند که منجر به افزایش توده 

بدنی و ضعف سلامت می شود.
هیوز افزود: با توجه به تحقیقات ما نتایج اپیدمی چاقی منجر به تشدید بروز 
سرطان قابل پیشگیری می شود. از همین رو دولت ها باید اقدامات قوی برای 

حمایت از تغذیه و فعالیت بدنی بهتر انجام دهند.
در حال حاضر بروز سرطان های رایج مرتبط با چاقی مانند سرطان روده تا سه 
برابر در افراد جوان تر افزایش یافته است؛ در حالی که سرطان های کمتر شایع 
مرتبط با چاقی مانند سرطان های کبد، کلیه، رحم، تیروئید و پانکراس، اگر نگوییم 

بیشتر، افزایش مشابهی در بروز و ابتلا داشتند.
دکتر فلتو خاطرنشان کرد: در مجموع بیش از یک میلیون مورد از انواع سرطان 
که ارتباط ثابتی با چاقی دارد، در طول دوره 3۵ ساله تشخیص داده شد. میزانی 

که چاقی به  طور مستقیم باعث ایجاد این سرطان ها می شود، متفاوت است.
الگویی در هر 10 مورد ظاهر شد که نشان می دهد بروز سرطان های مرتبط با 
چاقی با سرعت بیشتری نسبت به سرطان هایی که مرتبط با چاقی نیست، در حال 

افزایش است.
توقف و معکوس کردن افزایش نرخ چاقی تا سال 2030 هدف راهبرد ملی 

بهداشت پیشگیرانه و راهبرد ملی چاقی است.
شورای سرطان از همه دولت ها می خواهد به توصیه های راهبرد ملی چاقی برای 
افزایش آگاهی در مورد پیامدهای چاقی بر سلامتی و اعمال سیاست هایی برای 

توجه به عوامل محیطی دخیل در افزایش اضافه وزن عمل کنند.

هشدار درباره مصرف دمنوش ها؛ 
اجازه مصرف طولانی مدت دمنوش را نداریم 
متخصص طب سنتی با اشاره به ضرورت توجه مردم در مصرف دمنوش های 
مختلف، ابراز داشت: مردم باید در استفاده از دمنوش ها توجه کنند؛ اینکه هر روز 

دمنوش هایی را                            مصرف کنیم عوارضی به دنبال دارند. 
محسن ناصری، متخصص طب سنتی و عضو پیوسته فرهنگستان علوم پزشکی 
درباره انتشار محتواهای پزشکی در فضای مجازی، بیان داشت: در فضای مجازی 
باید مردم به محتوا توجه کنند؛ به ویژه اینکه این محتوا مربوط به دانش پزشکی 

است.
وی ادامه داد: موضوع گیاهان دارویی نیز از این قاعده خارج نیست. واقعا در 
فضای مجازی فالوور داشتن ملاک نیست؛ مهم این است که فرد ارائه دهنده این 
اطلاعات دانش کافی را                            در این خصوص دارد یا خیر.در این فضا بسیاری خود را                            

دکتر می نامند اما دیپلم دارند و یکسری اطلاعات را                            ارائه می دهند.
متخصص طب سنتی اضافه کرد:  ابتدا باید مردم در فضای مجازی ببینند چه 

کسی چه محتوایی را                            قرار می دهد.
ناصری در پاسخ به این پرسش که »آیا دانستن اطلاعات پزشکی برای درمان 
کفایت می کند؟«، تأکید کرد: خیر، فردی که ارائه خدمات پزشکی می کند باید 
گواهی مربوطه را                            داشته باشد و مردم باید حتما توجه کنند که محتوای ارائه  شده 
صحیح است یا خیر؛ ضمن اینکه نظام سلامت می گوید چنین فردی باید پزشک 

باشد و ۴ سال یکبار هم نیز باید آموزش های جدید را                            ببیند.
وی با بیان اینکه در فضای مجازی افراد مختلفی در حوزه پزشکی دخالت 
می کنند که واقعا شایستگی آن را                            ندارند، متذکر شد: اینکه گفته می شود هر 
داروی گیاهی را                            می توانیم مصرف کنیم، این طور نیست. گیاهان دارویی داریم 
که حتما فرد را                            می کُشد؛ در نتیجه باید فرد آگاهی کاملی در خصوص گیاهان 
دارویی داشته باشد و اینکه بگوییم گیاهان دارویی سمیت ندارند، این طور 
نبوده و اگر از میزان مصرف تعیین شده خارج شوند می تواند ایجاد مسمومیت 

کند.
متخصص طب سنتی با اشاره  به ضرورت توجه مردم  در مصرف دمنوش های 
مختلف، ابراز داشت: مردم باید در استفاده از دمنوش ها توجه کنند؛ برای نمونه 
دمنوش زنجبیل از نظر طب سنتی داروی درجه 3 است؛ یعنی عوارض جدی 
می دهد؛ مانند تلخی دهان، خشکی پوست، سوزش ادرار و...، اما مصرف سال 
یا ماه این دمنوش اشکالی ندارد، اما اینکه هر روز چنین دمنوش هایی را                            مصرف 

کنیم عوارضی دارند.
 

پنج نشانه برای پیش بینی خطر سکته
 در بزرگسالی

گروهی از متخصصان در بزرگترین مطالعه در حوزه قلب و عروق جهان به پنج 
نشانه در دوران کودکی و نوجوانی اشاره کردند که خطر سکته مغزی و حمله قلبی 

در دوران بزرگسالی را پیش بینی میکند. 
این بررسی نشان داد: شاخص توده بدنی، فشار خون، کلسترول، تری گلیسیرید 

و استعمال سیگار از نظر بالینی با خطر ابتلا به بیماری قلبی مرتبط هستند.
مطالعه ای که توسط کنسرسیوم بین المللی قلب و عروق کودکان و موسسه 
تحقیقاتی کودکان مرداک )MCRI( در استرالیا انجام شد، 3۸ هزار نفر از استرالیا، 
فنلاند و ایالات متحده در سنین سه تا 19 سال به مدت 3۵ تا ۵0 سال بررسی کرد.
متخصصان دریافتند که عوامل خطرزا از نظر بالینی با مشکلات قلبی عروقی از 

همان اوایل ۴0 سالگی مرتبط است.
پروفسور ترنس دوایر)Terence Dwyer(، نویسنده ارشد این مطالعه گفت: این 
قبیل مطالعات به دلیل عدم گنجاندن اطلاعات جامع دوران کودکی در مورد سایز 
بدن، فشار خون، چربی خون و عدم دریافت مراقبتهای لازم در سنینی که بیماری 

قلبی عروقی شایع می شود با مشکل مواجه بوده است.
پروفسور دوایر اظهار کرد: متخصصان این چالش را پذیرفتند زیرا می دانیم که 

مزایای بالقوه آن برای سلامت انسان می تواند بسیار قابل توجه باشد

مصرف پرتقال چه فوایدی دارد؟ 
نظیر روغن  ترکیباتی  و  پرتقال دارای طبع معتدل است 
فرار، نشاسته، چربی، قند نوعی ماده تلخ، فلاونویید ها و 

ویتامین های A و B و C دارد.
همچنین املاح معدنی به ویژه سدیم در پرتقال رسیده، به 

وفور یافت می شود.
از  پرتقال  خوردن  که  کردند  کشف  سوئدی  دانشمندان 
سرطان لوزالمعده جلوگیری می کند و پوست سفید پرتقال 
و ورقه های نازک بین قسمت های داخل پرتقال بهترین دارو 

برای کاهش کلسترول خون است.
همچنین اسانس پرتقال ضد عفونت های میکروبی است و 

پرتقال مقوی معده و ضد گاز معده است.
پرتقال ضد سم، ادرار آور، نرم کننده سینه و ضد استفراغ 

است و جوشانده برگ های پرتقال برای شستشوی ورم ها و 
کاهش درد مفید است. خوردن پرتقال ضد اسپاسم و آرام 
بخش است و اسانس پرتقال را برای ضد عفونی کردن بکار 

می برند. پرتقال همچنین خون را تمیز می کند.
خاصی  اما  است،  اسیدی  گرچه  پرتقال  دیگر  سوی  از 
قلیایی به بدن می دهد و برای کسانی که گوشت زیاد مصرف 

می کنند و بدنشان اسیدی شده است، مفید است.
برای استفاده بیشتر از مواد غذای پرتقال بهتر است که 
پوست زرد رنگ آن را بگیرید و با پوست سفید و پره های داخل 
آن میل کنید، زیرا در پوست سفید آن مواد معدنی زیادی 

وجود دارد که اثر اسید موجود در پرتقال را خنثی می کند.
همچنین پرتقال کرم روده را از بین می برد و پایین آورنده 

رژیم  در  آهن  جذب  افزایش  به   »C »ویتامین  است.  تب 
غذایی کمک می کند. خصوصاً در افراد گیاهخوار افزایش 
مصرف غذا های غنی از »ویتامین C« از قبیل مرکبات، برای 
کاهش خطر ابتلا به کمبود آهن که سبب کم خونی می شود، 

ضروری است.
به طور طبیعی حاوی مقادیر  انسان  عدسی های چشم 
بالایی از »ویتامین C« است. افرادی که کمتر از 12۵ میلی 
گرم »ویتامین C« در روز مصرف می کنند، ۴ برابر بیشتر با 
خطر ابتلا به آب مروارید، در مقایسه با افرادی که بیش از 
۵00 میلی گرم در روز مصرف دارند، مواجه هستند، بنابراین 
مصرف مرکبات به حفاظت از عدسی ها در برابر آب مروارید 

کمک می کند.



چهار شنبه-23 شهریور ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 45580 اجتماعی

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س(:

استفاده از هر ابزاری برای گسترش اسلام 
پذیرفتنی نیست

ابزاری  هر  با  اسلام  گسترش  این که  بیان  با  معصومه)س(  حضرت  حرم  تولیت 
نمی پسندیم، گفت: پیام ما نفوذ در قلب ها و عقل ها بر اساس برهان، استدلال و 
تفهیم است و امام خمینی)ره( که می خواستند محتوا و پیام انقلاب به تمام دنیا برسد، 

مرادشان نه نظامی بلکه نفوذ معنوی، اخلاقی، علمی و تربیتی بود. 
آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار جمعی از مدیران و مسوولان مراکز اسلامی 
اسپانیا و کشورهای منطقه آمریکای لاتین، افزود: ما در آموزه های دینی نسبت به دایره 
جغرافیایی اسلام حدومرزی نداریم و ائمه اطهار )ع( نه درآموختن و نه در تعلیم برای ما 
مرزی قائل نبودند. وی با بیان این که اسلام یک دین جهان شمول است، اضافه کرد: 
در اسلام جنگ و جهاد گام دوم برای دفاع و برای از بین بردن موانع ترویج معارف الهی 
بوده است. وی ادامه داد: گام اول در ترویج معارف اسلامی صلح و ورود به قلب ها و 
فکرهای انسان ها و آموزش به وسیله رحمت و خیر است. سعیدی خاطرنشان کرد: در 
دوران هایی که بنی امیه و بنی عباس با جنگ و حرکت های نظامی حکومتشان را توسعه 
دادند این توسعه و گسترش مدنظر اهل بیت)ع( نبود. وی با بیان این که ما گسترش 
اسلام با هر ابزاری را نمی پسندیم، گفت: پیام ما نفوذ در قلب ها و عقل ها بر اساس 
برهان، استدلال و تفهیم است؛ شما نیز باید جوری رفتار کنید که مردم در کشورهای 
مختلف این پیام را در گفتار، رفتار و بیان تاریخ توسط شما احساس کنند. در ابتدای این 
دیدار شیخ فیصل مرحل مسوول مرکز الغدیر در کشور آرژانتین با بیان این که ما در زمان 
تحصیل در قم با ترجمه کتاب و ارسال به کشور آرژانتین فعالیت داشتیم، گفت: بعد از 
مراجعت به کشور آرژانتین با تاسیس موسسه فرهنگی تبلیغی به کارهای تبلیغی و نشر 
معارف اهل بیت)ع( مشغول هستم تا بتوانیم چهره صحیحی از اسلام ارائه کنیم. در 
ادامه نیز تعدادی از مدیران مراکز اسلامی از کشورهای اسپانیا، آرژانتین، کوبا، گویان، 

کلمبیا و برزیل به بیان دیدگاه های خود و نحوه تبلیغ در این کشورها پرداختند.
 

مسئول قرارگاه مردمی اربعین استان قم خبر داد؛

میزبانی از 33 هزار زائر
 در قرارگاه مردمی اربعین  

مسئول قرارگاه مردمی اربعین استان گفت: تا کنون بیش از 33 هزار زائر اربعین 
حسینی در این قرارگاه پذیرش شده و از خدمات اسکان، پذیرایی، بهداشتی، درمانی، 

فرهنگی و... بهره مند شده اند. 
مهدی قربانی کرم با بیان اینکه از 11 شهریورماه تاکنون  بیش از 33 هزار زائر اربعین 
حسینی در قرارگاه مردمی استان قم پذیرش شده اند، اظهار کرد: در این قرارگاه 
آمادگی داریم روزانه 1۵ هزار زائر را پذیرش کرده و خدمات پذیرایی، فرهنگی، تبلیغی، 

بهداشتی، درمانی و… را به زائران اباعبدالله الحسین )علیه السلام( ارائه دهیم.
وی افزود: 19 هزار و ۸20 نفر زائر آقا و 13 هزار و 300 نفر خانم در صحن امام حسن 
عسکری )علیه السلام( مسجد مقدس جمکران پذیرش و اسکان داده شدند و این 

خدمت رسانی تا پایان ماه صفر ادامه خواهد داشت.
مسئول قرارگاه مردمی اربعین استان قم گفت: پیش بینی می کنیم که با نزدیک شدن 
به روز اربعین، زائران بسیاری در قرارگاه پذیرش خواهند شد و امیدواریم که با کمک 
حضرت سیدالشهدا )علیه السلام( بتوانیم خدمت شایسته ای برای زائران اربعین انجام 
دهیم. وی گفت: از روز شنبه ارسال پیامک راهنمای زائر، اعلام اسکان و ارائه خدمات 
زیارتی در قرارگاه مردمی اربعین برای مسافرانی که وارد شهر مقدس قم می شوند، فعال 
شده است. قربانی کرم ادامه داد: در راستای خدمت رسانی هرچه بیشتر به زائران 
اباعبدالله الحسین )علیه السلام( و هماهنگی معاونت ها و خادمان، نشست هم اندیشی 

و هماهنگی ستاد مرکزی قرارگاه مردمی اربعین به صورت روزانه برگزار می شود.
وی خاطر نشان کرد: زائران اربعین حسینی، چه در مسیر رفت به کشور عراق و چه در 
مسیر برگشت به شهر خود، می توانند برای اسکان و استفاده از خدمات قرارگاه مردمی 

اربعین در استان قم، به درگاه اینترنتی http://hikarbala.ir/fa/zaer مراجعه کنند.
 

مدیر موکب مسجد مقدس جمکران مطرح کرد:

از تماس تلفنی رایگان تا پذیرایی از زائران 
در موکب جمکران

مدیر موکب مسجد مقدس جمکران گفت: ایجاد امکان تماس رایگان زائران با ایران، 
برگزاری نمازهای جماعت و مراسم سخنرانی و عزاداری و پذیرایی در سه وعده از جمله 

خدمات موکب »مع امام منصور« در عمود 1090 است. 
حجت الاسلام سید مهدی هاشمی زاده با اشاره به اینکه با همراهی همه خیرین، 
موکب »مع امام منصور« مسجد مقدس جمکران در عمود 1090 برپا شد، اظهار کرد: 
بخشی از هزینه خرید زمین این موکب با مشارکت های مردمی تامین و پرداخت شده و 
در حال حاضر این موکب در زمینی به مساحت دو هزار و ۵00 متر ذیل پرچم »یالثارات 
الحسین)ع(« برپا شده و خدمات مختلف فرهنگی و رفاهی را به زائرین اربعین حسینی 
ارائه می دهد. وی ادامه داد: در این موکب روزانه در سه وعده غذایی از زائران پذیرایی و 

میان وعده هایی مانند شربت و چای نیز به صورت مستمر توزیع می شود. 
مدیر موکب مسجد مقدس جمکران از ایجاد امکان تماس رایگان زائران با ایران در 
این موکب خبر داد و افزود: در حوزه فرهنگی نیز نمازهای جماعت و مراسم سخنرانی 
و عزاداری و همچنین پاسخگویی به سوالات شرعی و اعتقادی توسط خادمین مسجد 
مقدس جمکران انجام می شود.  هاشمی زاده در پایان با اشاره به اینکه خدمات هنری 
خوشنویسی در قالب طرح »مشق عهد« نیز در این موکب به زائران ارائه می شود، 
خاطرنشان کرد: این موکب در عمود 1090 برپاست و خادمان مسجد مقدس جمکران 

به صورت شبانه روزی در آن به میزبانی از زائران اربعین می پردازند.
 

رئیس کمیته اسکان ستاد تسهیات زائرین شهرداری قم خبرداد:

استقرار بیش از ۷۰۰۰ چادر مسافرتی 
در بوستان ها 

رئیس کمیته اسکان ستاد تسهیلات زائرین شهرداری قم گفت: در پنج بوستانی که 
به عنوان محل اسکان اضطراری زائرین و مسافرین در شهر آماده سازی شده، از هفدهم 

شهریورماه بیش از 7000 هزار چادر مسافرتی مستقر شده است.
پیام جوادیان با بیان اینکه کمپینگ های پنج گانه شهر قم به مناسبت حضور زائرین 
اربعین در شهر قم فعال شده اند اظهار کرد: با توجه به حجم بالای حضور زائرین 
اربعین در شهر مقدس قم، تدابیری اندیشیده شده تا بوستان هایی به عنوان کمپ زائر 

آماده سازی شده اند، برای اسکان موقت میزبان این زائرین باشند.
وی با تاکید بر اینکه این کمپینگ ها از نیمه شهریورماه پذیرای زائرین اربعین بوده اند 
خاطرنشان کرد: بوستان مهدی در منطقه یک، بوستان امام رضا)ع( در منطقه دو، 
بوستان فدک در منطقه سه، بوستان نیایش و نیاز در منطقه پنج و بوستان غدیر در 

منطقه هشت خدمات رسانی به زائرین در این ایام را بر عهده خواهند داشت.
رئیس کمیته اسکان ستاد تسهیلات زائرین شهرداری قم با اشاره به اینکه از هفدهم 
شهریورماه بیش از 7 هزار چادر توسط زائرین اربعین حسینی در این پنج بوستان 
مستقر شده است گفت: این پذیرایی از زائرین تا ایام پس از اربعین حسینی نیز ادامه 
دارد. وی تصریح کرد: امکاناتی از جمله سرویس بهداشتی، حمام، نمازخانه، زمین 
بازی کودکان، شهربازی، غرفه تامین مایحتاج زائرین و… در این بوستان ها ایجاد شده تا 

در زمان اسکان در این کمپ ها زائرین از حداکثر امکانات لازم برخوردار باشند.
 

معاون استاندار قم مطرح کرد؛

صدور ۸۸ هزار گذرنامه در استان قم
 از ابتدای ماه صفر

شنبه 19  تاریخ  تا  صفر  ماه  ابتدای  از  گفت:  قم  استان  اربعین  ستاد  جانشین 
شهریورماه، تعداد ۸۸ هزار گذرنامه در استان قم صادر شده است.

ابوالقاسم مقیمی در گفت وگو با خبرنگاران اظهار کرد: از ابتدای ماه صفر تا تاریخ 
معاون  است.  شده  مهر  قم  استان  در  فقره  هزار  تعداد 3۸  شهریورماه،  شنبه 19 
هماهنگی امور زائرین استاندار قم با بیان اینکه تا این تاریخ تعداد ۸۸ هزار گذرنامه نیز 
صادر شده است، مطرح کرد: همچنین تعداد کل برگه گذر موقت که در استان قم 
صادر شده نیز برابر با 12 هزار فقره است. وی با اشاره به اینکه تا این تاریخ مجوز 1۵ 
ایستگاه صلواتی صادر شده است، ادامه داد: تعداد 1۵7 موکب نیز از ابتدای ماه صفر 

تا تاریخ شنبه 19 شهریورماه در استان قم برپا شده است.

معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشاورزی استان قم اعام کرد:

اختصاص بیشترین سطح زیرکشت
 استان به محصول جو 

معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشاورزی استان قم با اشاره به این که در سال 
زراعی پیش رو بیشترین سطح کشت استان به جو اختصاص پیدا کرده، ادامه داد: با 
توجه به این که شرایط محیطی و شوری آب در استان مناسب برای کشت جو بوده 23 

هزار هکتار از زمین  های کشاورزی برای کشت جو اختصاص خواهد یافت. 
مهندس محمد علی سلامی در گفت و گویی با بیان این که سال زراعی از ابتدای 
مهر ماه آغاز و تا پایان شهریور ماه سال بعد ادامه می  یابد، عنوان کرد: کشت پاییزی 
استان قم با توجه به شرایط اقلیمی گرمسیری عمدتا شامل کشت گندم، جو و کلزا از 

اول مهر ماه آغاز می شود.
معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشاورزی استان قم با اشاره به این که در سال 
زراعی پیش رو بیشترین سطح کشت استان به جو اختصاص پیدا کرده، ادامه داد: با 
توجه به این که شرایط محیطی و شوری آب در استان مناسب برای کشت جو بوده 23 

هزار هکتار از زمین  های کشاورزی برای کشت جو اختصاص خواهد یافت.
سلامی بیان کرد: در سال زراعی پیش رو 6 هزار هکتار از زمین  های کشاورزی به 

کشت گندم آبی و دیم و یک هزار هکتار به کلزا اختصاص خواهد یافت.
معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشاورزی استان قم با بیان این که الگوی کشت 
چندین سال است که مورد توجه ما قرار گرفته است اضافه کرد: در ایجاد الگوی کشت 
آیتم های متعددی همچون مدیریت مصرف آب، سازگاری محصول با محیط، درآمد 

زایی برای کشاورزان و اشتغال آفرینی اهمیت دارد.
وی با بیان این که الگوی کشت یک فرآیند پیچیده است، اظهار کرد: برای آگاهی 
از میزان سازگاری محصول با یک منطقه باید سال ها کشت شود لذا سازگاری گیاه 
با موقعیت آب و هوایی قم مساله  ای بسیار مهم در اجرای موفق راهبرد تغییر الگوی 

کشت استان است.
معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشاورزی استان قم با اشاره به دام خیز بودن 
استان قم تصریح کرد: با توجه به دام خیز بودن استان جو یکی از نیاز های مهم است 
که هر ساله در سال زراعی مورد توجه قرار می گیرد و امسال هم 23 هزار هکتار از 

اراضی کشاورزی مختص کشت جو خواهد بود.
سلامی با تأکید بر این که با توجه به مساحت کم استان قم نسبت به دیگر استان ها 
۵ درصد گوشت قرمز مورد نیاز کشور در استان قم تولید می شود، ادامه داد: در سال 

حدود 200 هزار تن جو در استان نیاز داریم.
معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشاورزی استان قم با یادآور شد: مصرف آب 
کمتر نسبت به گندم، مقاومت به شوری، نیاز دام سبب شده کشت جو در استان قم 

رایج باشد.
معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشاورزی استان قم تأکید کرد: بر اساس 
عملکرد سال  های گذشته پیش بینی  می کنیم امسال نیز 100 هزار تن جو، 20 
هزار تن گندم و 3 هزار تن کلزا برداشت شود که این میزان برای استان قم که با 
تنش  های محیطی از جمله مساله کمبود منابع آبی روبه مواجه می  باشد،   رقم 

قابل توجهی است.
سلامی در ادامه با بیان این که در چند سال اخیر گیاهان دیگری نیز با هدف افزایش 
تولید وارد چرخه کشت شده است، بیان کرد: تریتیکاله با توجه به آب و خاک هر 
منطقه نسبت به جو در هر هکتار 2۵ درصد محصول بیشتری می  دهد که این موضوع 

موجب شده کاشت آن برای کشاورزان استان مقرون به صرفه باشد.
معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشاورزی استان قم با بیان این که تریتیکاله 
می  تواند به مرور جایگزین کشت جو در مزارع استان شود، ادامه داد: نتیجه کشت 
تریتیکاله در قم نشان داد، این گیاه نسبت به جو محصول بیشتری می  دهد و در برابر 
آفات و بیماری  ها و همچنین سرما مقاومت بالاتری دارد که مزایای مهمی به شمار 

می  آید.
وی تأکید کرد: امسال استان قم به لحاظ تولید بذر تریتیکاله در کشور رتبه اول را 

داشت لذا دیگر استان ها تقاضای دریافت بذر این محصول را از استان قم داشتند.
 

مدیر خدمات آموزشی دانشگاه قم خبرداد:

ثبت نام دانشجویان جدیدالورود
 به صورت سیستمی و غیرحضوری 

مدیر خدمات آموزشی دانشگاه قم گفت: در ادامه سیستمی کردن فرایند های 
آموزش که قبلا در این زمینه اطلاع رسانی شده است، در این مرحله نیز تمامی روند 
ثبت نام دانشجویان در هر سه مقطع دکتری، کارشناسی ارشد و کارشناسی به صورت 

غیرحضوری و از طریق سیستم انجام می شود. 
دکتر محمود محمودی مدیر خدمات آموزشی دانشگاه قم بیان کرد: در خصوص 
بحث مربوط به ثبت نام دانشجویان جدیدالورود، دانشگاه طبق روال سال های قبل  
در سه مقطع دکتری، کارشناسی ارشد و کارشناسی در سال ١۴٠١ پذیرش دانشجو  

خواهد داشت.
وی ادامه داد: با توجه به اعلام نتایج پذیرش دانشجویان از طرف سازمان سنجش 
برای این سه مقطع در زمان های مختلف،   تا به امروز نتیجه آزمون دکتری اعلام شده 
و  ثبت نام آنها انجام شده است. همچنین اسامی پذیرفته شدگان کارشناسی ارشد نیز 

اعلام شده و ثبت نام آن ها در حال انجام است.
که  است  این  قابل ذکر  مهم  مطلب  افزود:  قم  دانشگاه  آموزشی  خدمات  مدیر 
خوشبختانه با انجام ثبت نام و پذیرش  به صورت الکترونیکی و ارسال گواهی فارغ 
التحصیلی از طریق پست،   کلیه فرآیندهای آموزشی در دانشگاه  قم از ابتدا تا انتها 
به صورت سیستمی است، گفتنی است که ابتدای فرآیندهای آموزشی بحث ثبت نام 

دانشجویان است.
محمودی گفت: در این زمینه از سه سامانه  که عبارتند از سامانه مربوط به احراز 
هویت دانشجویان به جهت عدم نیاز به دریافت کپی مدارک از دانشجویان، سامانه 
مربوط به نظام وظیفه جهت اخذ و تأیید معافیت تحصیلی توسط مراجع ذی صلاح و 
همچنین سامانه ای جهت اخذ تأییدیه تحصیلی مقاطع قبلی دانشجویان استفاده 
می شود. همچنین این امکان فراهم شده تا فرم هایی که در گذشته دانشجو باید 
چاپ، تکمیل و بارگذاری میکرد به صورت سیستمی اطلاعات لازم را در سیستم 

درج کند.
وی اضافه کرد: بنابراین کلیه مراحل ثبت نام و پذیرش به صورت غیرحضوری انجام 
می شود تنها چیزی که نیاز است تا به صورت فیزیکی از دانشجویان تحویل گرفته شود 
اصل مدارک مقاطع قبلی تحصیل دانشجویان است که در این زمینه و نحوی ارائه آنها 

اطلاع رسانی می شود.
مدیر خدمات آموزشی دانشگاه قم ادامه داد: خوشبختانه در دانشگاه قم به عنوان 
پیش موضوع سیستمی کردن   از حدود 3 سال  استان،    مادر  و  دانشگاه جامع 
فرایندهای آموزش شروع و در چند مرحله تکمیل و اکنون به صورت سیستمی انجام 
میشود همچنین این آمادگی را دارد که این  علم و تجربه را به سایر دانشگاه ها و مراکز 

آموزش عالی استان  منتقل کند.
محمودی بیان کرد: با توجه به این امر که حدود دو سال امکان مراجعه دانشجویان 
به محیط  دانشگاه فراهم نبود و ثبت نام به صورت غیر حضوری انجام شد، این تجربه 
را تکمیل و اقدام به پذیرش و ثبت نام غیر حضوری نمود، البته برنامه استقبال از 
دانشجویان جدید برگزار خواهد شد و جلساتی در این زمینه در حال انجام است تا 
استقبال شایسته از دانشجویان به عمل آید، این مراسم در هفته دوم یا سوم مهرماه و 
با توجه به زمان اعلام نتایج مقطع کارشناسی برگزار خواهد شد که اطلاعات مورد نیاز 

این امر در اختیار دانشجویان قرار خواهد گرفت.
وی افزود: درحال حاضر دانشگاه و عوامل دانشگاهی منتظر اعلام نتایج آزمون 
دانشجویان کارشناسی و معرفی آنان به دانشگاه هستند تا بتوانند مراحل ثبت نام و 

پذیرش این دانشجویان را نیز به انجام رسانند.
محمودی ادامه داد: بحث مربوط به نحوه برگزاری کلاس دانشجویان در نیمسال 
اول سال تحصیلی در چند  جلسه شورای آموزشی دانشگاه و همچنین در هیئت رئیسه 
مورد بررسی قرار گرفت و با توجه به تاکید وزارت علوم مبنی بر حضوری بودن کلاس ها 
نهایتا در شورای آموزشی دانشگاه به این صورت مصوب شد که تحصیل دانشجویان 
در دانشگاه قم به صورت کاملًا حضوری خواهد بود بنابراین طبق تقویم آموزشی که 
اطلاع رسانی شد انتخاب واحدها در طی هفته جاری درحال انجام است و از هفته 

آینده کلاس ها به صورت حضوری برگزار خواهد شد.
وی افزود: نکته دیگر این است که این مسئله تماماً حضوری بودن کلاس ها،   شامل 
آن دسته از دانشجویانی که تحصیلاتشان به صورت مجازی است نمی شود اما باقی 

دانشجویان دوره تحصیلی خود را به صورت تماماً حضوری خواهند گذراند.
مدیر خدمات آموزشی دانشگاه قم در پایان یادآور شد: در خصوص برگزاری حضوری 
کلاس ها پیش بینی های لازم بعمل امده  و انشالله  دانشکده ها آمادگی لازم برای 

آموزش حضوری دانشجویان را دارا هستند.

 سخنگوی قوه قضاییه با اشاره به اقدام سازمان ثبت اسناد و املاک کشور مبنی 
بر صدور سند مالکیت سه جزیره، گفت: مالکیت قطعی جزایر تنب بزرگ، تنب 
کوچک و ابوموسی در استان هرمزگان به نام دولت صادر و مالکیت مطابق قانون 

تثبیت شده است.
مسعود ستایشی روز سه شنبه در نهمین نشست خبری با اشاره به اربعین و 
گرامیداشت این ایام افزود: اربعین حسینی بزرگداشت پیام امام حسین است و 
شور معنوی اقشار مختلف مردم در سفر به عراق از جمله جلوه های بی نظیری 

است که با تمسک به آموزه های مکتب حسینی رقم می خورد.
وی تاکید کرد: خون حسین علیه السلام برای بیداری و آگاهی سازی اجتماعی 

بر زمین ریخته شده است.
ستایشی اظهارداشت: از میزبانی و مهمان نوازی گرم برادران و خواهران عراقی 
صمیمانه تشکر می کنیم همچنین از اقدامات مسئولان جهادی هم قدردانی 
می کنیم و از مسیولین قضایی و اجرایی باتوجه به خستگی هایی که در بازگشت 
دارند درخواست داریم که با برنامه ریزی ها و تدابیر اقدامات مقتضی را ترتیب دهند 
همچنین همکاران دستگاه قضایی در پایانه های مرزی استقرار دارند و در صورت 
بروز هر گونه مشکلی که ارتباط با فرآیندهای قضایی دارند به سرعت و قاطعانه 

دستورات لازم را صادر می کنند.
وی با اشاره به انتشار گزارش گزارشگر ویژه سازمان ملل اظهارداشت: این 
موضوع با محکومیت کاری که در راستای تحریم وزارت اطلاعات و وزیر اطلاعات 
از سوی دولت آمریکا انجام شد، همزمان شده است و در طول سالیان قبل 
همواره یکی از بزرگترین قربانیان تروریسم ایران بوده است که توسط آمریکا در این 
حملات به زیرساخت های مهم و حساس ایران تعرض کرده اما همواره فتنه خصم 
خنثی شد و اکنون آمریکایی ها با وقاحت و برچسب زنی تلاش می کنند فشار 
تازه ای بر ایران وارد کنند که قطعا محکوم به شکست است و فضاحت جدیدی 

برای آنها ایجاد می کند.
وی اضافه کرد: روش آمریکایی ها همواره این بوده است که موضوع دیگری را با 
استفاده از هیاهو و تبلیغات رسانه ای فضاسازی کنند اما مدتهاست که روش آنها 

برملا شده و مبرهن است.
وی تصریح کرد: تحریم های اخیر آمریکا تنها تاثیری که دارد، تکمیل فهرست 
افتخارات وزارت اطلاعات و سربازان گمنام امام زمان است که قطعا انگیزه آنها 
در مسیر تحقق اهداف انقلاب و حفظ امنیت مردم را بیشتر می کند، این اقدام 
آنها تنفس مصنوعی به گروهک تروریستی است که با حمایت های خود درصدد 
هستند توان از بین رفته این گروهک علیه ایران را بازیابی کنند که البته ناکام می 
مانند؛ انتظار داریم وزارت امور خارجه با تدابیر مناسب و بین المللی و قاطع در 

مقابل این موضوع بایستد و برخورد کند.
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره حق مالکیت ایران بر جزایر 
سه گانه گفت: اقدامات موثر و قاطعی در راستای صیانت از منافع ملی از سوی 

سازمان ثبت اسناد و املاک کشور برای تثبیت مالکیت انجام شده است.
وی ادامه داد: سند مالکیت به مساحت 12 میلیون و 722 هزار و 6۸3 مترمربع 
برای جزیره ابوموسی ، سند مالکیت به مساحت 10 میلیون و ۸32 هزار متر مربع 
برای جزیره تنب بزرگ و سند مالکیت به مساحت یک میلیون و 39۴ هزار و 179 

متر مربع برای جزیره تنب کوچک صادر شده است.
ستایشی اضافه کرد: تحقق فرایند حدنگاری در جزایر ایرانی خلیج فارس و 
دریای عمان با هماهنگی و همکاری همه دستگاه های مسئول به عنوان یکی از 

اولویت های سازمان ثبت و قوه قضاییه است.
اظهار نظر در مورد اتهامات تاج بعد از بررسی 

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره حواشی فدراسیون فوتبال و 
اتهامات مهدی تاج گفت: درباره فدراسیون فوتبال اولا حساسیت نسبت به این 
موضوع و در این مقطع زمانی برای همه روشن و مبرهن است زیرا فدراسیون ها 
وظایف و تکالیف بین المللی دارند و نهادهای بین المللی هم بر اقدامات آنها 
نظارت دارند.وی ادامه داد: همانطور که پیش از این نیز اعلام شد، در راستای 
هر انتخاب درون سازمانی،استعلامات بر اساس مقررات موضوعه از سوی مرجع 

برگزاری انتخابات و ناظر صورت می گیرد.
ستایشی افزود:  یک استعلامی در این زمینه صورت گرفته و پاسخ لازم هم 
به فدراسیون مربوطه داده شده است و فدراسیون بررسی و اعلام نظر کرد و 
جمع بندی بر این شد که فرد مدنظر در انتخابات شرکت کند و اکنون انتخابات 
برگزار و نتیجه هم اعلام شده است. نسبت به نتیجه نفیا و اثباتا سخنی نداریم. 
اجازه بدهید پرونده ها را بررسی و بعد اعلام کنیم و آنچه نظر قوه قضاییه بود پیش 
از این اعلام کرده بود و در مورد پرونده های فرد مورد اشاره هم باید بررسی لازم 

انجام شود و در فرصت مقتضی پاسخ خواهیم داد.
چون  دادسرا  مرحله  در  که  است  این  ما  تاکید  کرد:  خاطرنشان  ستایشی 
تحقیقات محرمانه است و تفتیش است به آن نپردازیم تا در دادگاه به نتیجه برسد 

و قطعی شود.
ارسال پرونده تخلفات شهرداری و شورای شهر لواسان

 به دادگاه تا پایان شهریور
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت رسیدگی به 
پرونده تخلفات شهرداری و اعضای شورای شهر لواسان گفت: این پرونده در 
شعبه ۵ دادگاه کیفری یک استان تهران مطرح رسیدگی بوده و با نقصی که گرفته 
شده بود، پرونده به شعبه 1۵ بازپرسی ارسال شده بود. وی افزود: تا پایان شهریور 

قول داده شده که پرونده را به دادگاه کیفری یک ارسال کنند.
بازداشت چند نفر در پرونده شهید صیادخدایی

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده شهادت 
شهید صیاد خدایی گفت: یاد این شهید عزیز را در ایام اربعین گرامی می داریم و 
امیدواریم با اهتمامی که سربازان گمنام امام زمان )عج( و تلاشی که واحد قضایی 

دارند، عناصر اصلی دستگیر شوند.
وی ادامه داد: تحقیقات مقدماتی در این پرونده انجام شده و اتفاقاً تحقیقات 

بسیاری قوی هم صورت گرفته است.
ستایشی با بیان اینکه این ترورها غالباً شبکه ای هستند، افزود: بر همین اساس 
نیاز به بررسی های مجدانه وجود دارد و به محض وصول نتایج، اعلام خواهد شد.

وی با تاکید بر محرمانگی پرونده اظهارداشت: چند نفر در ارتباط با این موضوع 
شناسایی و قرار قانونی هم برای آنها صادر شده است.

دادگاه رسیدگی مجدد به پرونده طبری در مهر ماه
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده اکبر 

طبری گفت: با پذیرش اعاده دادرسی، اکنون پرونده در شعبه 1۵ دادگاه کیفری 
یک استان تهران مطرح رسیدگی و مقید به وقت نظارت در تاریخ 1۸ مهر 1۴01 

ساعت 10 صبح است.
وی ادامه داد: این پرونده متهمان دیگری نیز دارد که در این زمینه دو نفر 
واخواهی کردند و هفت نفر هم از دیوان عالی کشور نظری داشتند که در شعبه 
پنجم دادگاه کیفری یک استان تهران مقید به وقت رسیدگی در تاریخ 26 مهر 

سال جاری ساعت 10 صبح در نظر گرفته شده است.
 تشکیل پنج کارگروه شناسایی مصادیق حقوق عامه

سخنگوی قوه قضاییه در مورد دستور رئیس قوه قضاییه به دادستان در مورد 
شناسایی اولویت های حقوق عامه گفت: حقوق عامه واجد ویژگی هایی است؛ 
در رابطه با تبیین حقوق عامه شناسایی و احصا مصادیق حقوق عامه اقدامات 

مناسب و مثبتی صورت گرفته است.
وی ادامه داد: پس از ابلاغ دستورات رئیس قوه قضاییه به دادستان کل کشور 
نتیجه  در  و  کرده اند  زیر مدخل صادر  به حوزه  را  متولی دستوراتی  عنوان  به 
معاون حقوق عامه اختصاصاً با مشارکت مراکز علمی و پژوهشی مانند دانشگاه 
تربیت مدرس،دانشگاه امام صادق علیه السلام، دانشگاه دفاع ملی و برخی 
از مجموعه های دانش بنیان و با استفاده از ظرفیت دستگاه هایی مانند منابع 
طبیعی، امور زراعی ،محیط زیست و سایر دستگاه هایی که در این اقدام ارزشی 
موثر هستند و با استفاده و تمسک به این ظرفیت ها و تشکیل کارگروه هایی 

مبادرت به بررسی مصادیق حقوق عامه شد.
سخنگوی قوه قضاییه اضافه کرد: از این رو قسمتی از این مصادیق شناسایی 
شده است و پنج کارگروه در این راستا اختصاص پیدا کرده در زمینه بهداشت، 
سلامت،معادن ،صیانت از حقوق مصرف کنندگا،ن هوای پاک و مسائل خانواده 
تعیین شده و به نتایج خوب و قابل قبولی رسیده است و کار در جهت احصای 
اولویت های مذکور در زمینه های فرهنگی، اجتماعی،منابع طبیعی و سایر موارد 

مربوطه ادامه خواهد داشت که به محض حصول نتیجه منعکس خواهد شد.
آخرین وضعیت پرونده شرکت کروز

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده شرکت 
کروز گفت: این پرونده 60 جلدی در شعبه چهارم دادگاه ویژه جرایم اقتصادی 
در جریان رسیدگی قرار دارد و تاکنون هشت جلسه دادگاه برگزار شده است؛ 
کیفرخواست قراین و متهم ردیف اول پرونده نیز در دو جلسه دفاعیات خود را 

مطرح کردند.
ستایشی افزود: وعده کرده بودیم که رسیدگی به این پرونده ادامه یابد؛ در این 
میان نظارت هایی صورت گرفته همچنین در رسیدگی به این پرونده وضعیت 

کارگران و پرداخت حقوق آنان نیز مورد توجه بوده است.
وی اظهار امیدواری کرد تا نیمه آبان سال جاری رسیدگی به این پرونده استمرار 

یابد و زودتر تعیین تکلیف شود.
پیگیری ها برای آزادی حاجی ایرانی در عربستان

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی در زمینه آخرین اقدامات قوه قضاییه 
درباره آزادی حاجی ایرانی در عربستان گفت: مطلع شدیم آقای حبیب دردمند 
در جریان حج توسط ماموران عربستان سعودی بازداشت می شود و این بازداشت 
باوجود پیگیری از طریق کشورهای واسط منتج به نتیجه نشده است اما تلاش ها 

ادامه دارد.
وی ادامه داد: دادستان کل کشور در اجرای مقررات کنوانسیون وین و مقررات 
آئین دادرسی کیفری همچنین مقررات ناظر بر اختیارات و وظایف وزارت امور 

خارجه، نکات و موارد قانونی را به وزارت امور خارجه ابلاغ کرده است.
امورخارجه  وزارت  از  کشور  کل  دادستان  همچنین  کرد:  اضافه  ستایشی 
درخواست کرده که نسبت به پیگیری وضعیت و تعیین تکلیف اعاده این فرد 
بیگناه اقدام عاجل صورت گیرد و اقدامات کنسولی برای این شهروند ایرانی در 

حال پیگیری است.
سخنگوی دستگاه قضا با اشاره به اقدامات وزارت امورخارجه و وزیر امورخارجه 
درباره مذاکره با همسایگان تاکید کرد: معاونت امور بین الملل و ستاد حقوق بشر 
اقداماتی را انجام داده است و امیدواریم در روزهای آتی شاهد این باشیم که این 

حاجی ایرانی که از نظر ما بیگناه است به آغوش وطن بازگردد.
 طرح طبقه بندی و تفکیک زندانیان جرایم خشن با قدرت در حال اجراست

ویژه  زندان های  احداث  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  قضاییه  قوه  سخنگوی 
از برنامه های پیشین قوه قضاییه برای  برای محکومان خشن به عنوان یکی 
گفت: سازمان زندان ها مجری آرأی صادره از مراجع قضایی است و در حوزه 
آئین نامه سازمان زندان ها، کار تفکیک و طبقه بندی  بر اساس  محکومیت ها 

زندانیان صورت می گیرد.
وی افزود: زندانیان مواد مخدر و جرایم خشن که البته در قانون چیزی تحت 
عنوان جرایم خشن نداریم و بیشتر عرفی است، از سایر زندانیان به صورت مجزا 

نگهداری می شوند.
وی افزود: طرح طبقه بندی و تفکیک زندانیان جرایم خشن با قدرت در حال 
اجرا است. ارفاقات قانونی نیز برای کاهش جمعیت کیفری در راستای اهداف 

قوه قضاییه صورت می گیرد.
اتهام ارتشا به منصوبین یکی از وزرا

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه یکی از منصوبین وزرا در 
یک وزارتخانه به اتهام دریافت رشوه بازداشت شده است، گفت: حسب گزارش، 
برای این فرد متاسفانه به اتهام ارتشا به همراه فرد دیگری قرار بازداشت موقت 

صادر شده و فعلا در زندان به سر می برد.
وی ادامه داد این پرونده در حال تکمیل تحقیقات است و فرد دیگری که از او 

رشوه دریافت شده بود نیز اکنون در بازداشت موقت به سر می برد.
پرونده ای در مورد برادر همسر یکی از وزرا

 به قوه قضاییه ارجاع نشده است 
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی مبنی براینکه آیا پرونده ای )در مورد 
برادر همسر یکی از وزرا( به دستگاه قضایی ارجاع شده است، گفت: پرونده ای 

ارجاع نشده است.
وی ادامه داد: اگر کسی در این زمینه نسبت به گزارش غیر مستند شکایتی دارد 

با توجه به جنبه خصوصی بودن موضوع می تواند در دستگاه قضا شکایت کند.
ستایشی ضمن قدردانی از اقدامات گزارشگران فساد این نکته را خاطرنشان 
کرد که کسانی که گزارشگری فساد می کنند بدانند که گزارش هایشان باید 

مستند و مستدل باشد. 

سخنگوی قوه قضاییه خبرداد:

صدور سند مالکیت جزایر تنب بزرگ، تنب کوچک و ابوموسی 
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 بازرگانی داخلی شرکت پشتیبانی امور دام خبر داد:

 توزیع بدون محدودیت گوشت مرغ 
منجمد با قیمت ۴۸ هزار تومان 

معاون بازرگانی داخلی شرکت پشتیبانی امور دام کشور از توزیع گوشت مرغ 
منجمد بدون هیچ محدودیتی در بازار خبرداد و گفت: ذخایر گوشت مرغ کشور از 

شرایط مطلوبی برخوردار است.
»محمد جعفری« با بیان اینکه وضعیت گوشت مرغ به نرخ مصوب رسیده است 
افزود: با توجه به افزایش قیمت گوشت مرغ در بازار، شرکت پشتیبانی امور دام از 10 
شهریورماه به منظور  تنظیم بازار این  محصول ورود کرده  به طوری که اکنون قیمت 

گوشت مرغ در بازار به قیمت مصوب نزدیک شده است.
معاون بازرگانی داخلی شرکت پشتیبانی امور دام کشور اضافه کرد: پیش از این 
شرکت مازاد گوشت مرغ کشور را برای حمایت از تولیدکنندگان داخلی خریداری 
کرده بود بنابراین ذخایر ما مطلوب است و هیچ کمبودی در این خصوص نداریم و هر 

زمان که بازار نیاز داشته باشد ورود می کنیم.
به گفته وی، طبق مصوبه دولت قیمت هر کیلوگرم  مرغ زنده ۴0  هزارتومان و 
مصرف کننده ۵9 هزارو ۸00 تومان تعیین شده بود که اکنون نیز به طور مجدد با 

ورود شرکت پشتیبانی امور دام این رقم به نرخ مصوب نزدیک شده است.
وی اظهارداشت: درحال حاضر توزیع مرغ منجمد بدون هیچ محدودیتی در تهران 
و سایر استان های کشور انجام می شود که البته این فرایند در صورت درخواست 

کارگروه تنظیم بازار استان ها برحسب نیازشان صورت می گیرد.
جعفری تصریح کرد: براساس معرفی نامه کارگروه تنظیم بازار استان ها هر کیلوگرم 
مرغ منجمد درب سردخانه های شرکت پشتیبانی امور دام استان ها با قیمت ۴۵ 
هزارتومان در اختیار مباشرین قرار می گیرد و در تهران با قیمت ۴۸ هزارتومان بدست 
مصرف کنندگان می رسد. البته  کارگروه های تنظیم بازار استانی خود تعیین کننده 
نرخ مرغ منجمد در استان ها هستند. معاون بازرگانی داخلی شرکت پشتیبانی امور 
دام کشور افزود: به طور حتم شرکت  با توزیع خود تا زمان تنظیم بازار گوشت مرغ 

حضور می یابد اما تلاش داریم  آسیبی به تولیدکنندگان داخلی وارد نشود.
وی با بیان اینکه وضعیت بازار گوشت مرغ اکنون به شرایط نرمال نزدیک شده است 
گفت: به نظر می رسد نیاز چندانی به دخالت شرکت نباشد اما تا زمان متعادل شدن 

قیمت ها در بازار حضور خواهیم داشت.

وزیر اقتصاد اعام کرد: 

معافیت مالیاتی 3۴۰ هزار میلیارد تومانی 
تولیدکنندگان و صادرکنندگان

تومانی  میلیارد  هزار   3۴0 مالیاتی  معافیت  از  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
تولیدکنندگان و صادرکنندگان در سال 1۴00 خبر داد. 

»سید احسان خاندوزی« در حاشیه نشست گفت وگوی دولت و بخش خصوصی 
افزود: دولت سیزدهم در سال 1۴00 نزدیک به 3۴0 هزار میلیارد تومان مالیات از 

محل معافیت های قانونی اخذ نکرده است.
وی تاکید کرد: این معافیت های قانونی از سوی دولت به شرکت های تولیدی 
و صادراتی کشور که در مناطق محروم یا مناطق آزاد فعالیت تولیدی و اقتصادی 

داشتند، اختصاص یافت. 
وزیر اقتصاد اظهار داشت: معافیت مالیاتی سال گذشته در مقایسه با 300 هزار 
میلیارد تومان مالیات وصولی این سال رقم بالایی است و این معافیت های قانونی به 

تولیدکنندگان، صادرکنندگان و فعالان اقتصادی کشور اختصاص یافته است.
وی بیان داشت: اعداد و ارقام حاکی از این است که در هفته ابتدایی شهریور ماه 
امسال نیز نزدیک به یک هزار میلیارد تومان بخشودگی به فعالان اقتصادی کشور 
تخصیص یافت و آن بخش از فعالان اقتصادی کشور که اصل بدهی خود را پرداخت 
کردند از این بخشودگی ها استفاده کردند. خاندوزی خاطرنشان کرد: این تدابیر 
همچنان ادامه خواهد داشت و امیدواریم بتوانیم بیشترین تسهیل و کمک را برای 

فعالان حوزه تولید و صادرات کشور داشته باشیم.
رویکرد دولت  کاهش فشار بر فعالان رسمی، قانون مدار و تولیدکنندگان

وی در پاسخ به پرسش یکی دیگر از خبرنگاران درخصوص تحول در نگرش دولت 
در حوزه مالیات به ویژه اخذ مالیات از اشخاص به جای تولید کنندگان نیز گفت: 
همان طور که بارها اعلام شده و در مصوبه های دولت و پیشنهادهای مندرج در 
بودجه 1۴01 نیز آمده است، راهبرد دولت سیزدهم این است که فشار بر فعالان 
رسمی و قانون مدار و تولیدکنندگان کشور کاهش پیدا کند و این سیاست کاهش 
فشار به شکل های گوناگون از جمله کاهش پنج درصدی نرخ مالیات در سال 1۴01 
و سایر تدابیر را شامل می شود. وزیر اقتصاد بیان داشت: از بین یک میلیون شرکت 
فعال در اقتصاد ایران، امسال فقط در حدود 3۵0 هزار شرکت اظهارنامه مالیاتی خود 

را به سازمان امور مالیاتی کشور ارائه کرده اند.
وی با تأکید بر اینکه نزدیک به یک میلیون شرکت ثبت شده در کشور نیز غیرفعال 
هستند، افزود: این اعداد و ارقام نشان می دهد که بیش از 600 هزار شرکت فعال 
در اقتصاد کشور امسال اظهارنامه مالیاتی خود را به سازمان امور مالیاتی کشور ارائه 
نکرده اند و امیدواریم با شناسایی این بخش و این شرکت ها بتوانیم بار مالیاتی که بر 
دوش شرکت های قانونی و با انضباط کشور است را کاهش دهیم و بار مالیاتی بر 
دوش آن دسته از فعالان و شرکت هایی قرار بگیرد که با فرار مالیاتی یا پنهان کاری یا 

کتمان درآمدهای خود، تاکنون جزو مؤدیان مالیاتی کشور محسوب نمی شده اند.

وزیر راه و شهرسازی:

 ساخت کریدورهای ناتمام ریلی از ماه 
آینده آغاز می شود

 وزیر راه و شهرسازی از اهتمام به تکمیل کریدورهای ریلی در یک ماه آینده خبر 
داد و گفت: تلاش می کنیم در یک ماه آینده تکمیل کریدورهای ریلی در قرارداد 

عمده ای که با پیمانکاران ایرانی بسته خواهد شد آغاز شود.
در خصوص  رییس جمهور  اجرایی  معاون  با  در حاشیه نشست  قاسمی  رستم 
تصمیم گیری برای تکمیل پروژه های ریلی کشور گفت: وزارت راه و شهرسازی وظیفه 
اجرای پروژه های مهم ریلی کشور را برعهده دارد و با تمام توان در اجرای مصوبات 
و تصمیم های رییس جمهوری گام برمی دارد. عضو کابینه دولت سیزدهم اظهار 
امیدواری کرد: تلاش می کنیم در یک ماه آینده تکمیل کریدورهای ریلی در قرارداد 
عمده ای که با پیمانکاران ایرانی بسته خواهد شد آغاز شود و در زمان بندی مشخص 

شده برای پروژه های متعدد کار آغاز شود. 
وزیر راه و شهرسازی بر تلاش وزارت راه و شهرسازی برای انجام تعهدات در حوزه 
تکمیل پروژه های بزرگ ریلی تاکید کرد.   قاسمی ضمن تقدیر از تلاش های معاون 
اجرایی رییس جمهوری در نشست پیگیری پروژه های ریلی تصریح کرد: تلاش 
خواهیم کرد مصوبات نشست امروز با معاون اجرایی رییس جمهوری، اجرایی و 
عملیاتی شود. گفتنی است، فعال کردن کریدور شمال - جنوب با هدف توسعه 
تجارت با همسایگان از برنامه های دولت سیزدهم است. به گفته معاون حمل و نقل 
وزیر راه برای تکمیل آن نیاز است راه آهن رشت - آستارا هرچه سریعتر تکمیل شود؛ 
در این ارتباط قرار است با سرمایه گذاری روسیه، جمهوری آذربایجان و ایران این 

حلقه مفقوده کامل و به شبکه ریلی ایران به جمهوری آذربایجان متصل شود.

 رییس مرکز پژوهش و برنامه ریزی مالیاتی سازمان امور مالیاتی اظهار داشت: 
ممکن است پزشکانی بیش از 3۵ میلیون تومان در ماه ورودی به حساب با بیش 
از 100 تراکنش داشته باشند که آن حساب متعلق به همسر، فرزندان یا منشی 
و... باشد که اساسا اهمیتی ندارد این حساب متعلق به چه فردی است در هر 
حال این حساب را تجاری می دانیم و مشمول مالیات خواهد شد و در صورت 
شناسایی این تشخیص داده می شود که آن پزشک مرتبط با این حساب نسبت 

به کتمان درآمد اقدام کرده  است.
درباره  ابهامات مطرح شده  درباره  در گفت وگویی  بک نظر  مهدی موحدی 
تفکیک حساب تجاری از غیرتجاری و نحوه تشخیص این حساب ها برای مالیات 
ستانی اظهار داشت: سازمان امور مالیاتی به استناد بند »م« تبصره 12 قانون 
بودجه 1۴00 نسبت به ساماندهی دستگاه های پوز اقدام کردو دستگاه پوز را 
شفاف کرد به این معنا که هر حسابی که متصل به دستگاه پوز باشد به عنوان 
حساب فروش تلقی کرد و مبتنی بر این حساب فروش مالیات ستانی انجام 

می شود.
پوز  از دستگاه  آن  از  پیش  که  باعث شد کسانی  عامل  این  داد:  ادامه  وی 
استفاده می کردند، دیگر عملیات خود را از طریق دستگاه پوز انجام ندهند و 
به سمت حساب های شخصی خود بروند و فروش و داد و ستد را با حساب های 
معرفی  مالیاتی  امور  سازمان  به  را  حساب  این  عملا  و  دهند  انجام  شخصی 
نکردند. عملا به دنبال فضایی بودند که با کتمان درآمد به نوعی فرار مالیاتی 

داشته باشند.
رییس مرکز پژوهش و برنامه ریزی مالیاتی سازمان امور مالیاتی افزود: اقدام 
سازمان امور مالیاتی این بود که  تشخیص دهد کدام یک از حساب این افراد 
ماهیت تجاری دارد و از ان استفاده تجاری دارند. برای این تشخیص به یک 
دستورالعملی برای تفکیک حساب تجاری از غیرتجاری نیاز داشتیم که این 
دستورالعمل با تفاهمی که با بانک مرکزی داشتیم، این دستورالعمل از سوی 

بانک مرکزی ابلاغ شد.

موحدی بک نظر گفت: در راستای تفکیک حساب های تجاری و غیرتجاری 
که یکی از مصوبات این دستورالعمل است نیاز بود که یک قاعده گذاری انجام 
شود که مبنای تشخیص حسا ب های تجاری مشخص شود. یکی از قواعد در 
نظر گرفته شده این است که دو شرط به طور همزمان اعمال شود. یعنی  به طور 
همزمان یک فردی 3۵ میلیون تومان یا بیشتر ورودی به حساب خود داشته 
باشد که این ورودی در قالب 100 تراکنش و بیشتر از آن تحقق پیدا کرده باشد. 
در این صورت آن حساب، تجاری تلقی خواهد شد و مبتنی بر آن رسیدگی های 

مالیاتی انجام می شود.
و  ورودی  و  باشد  داشته  اعتراضی  کسی  اگر  احیانا  البته  کرد:  تاکید  وی 
مستندات  و  مدارک  ارایه  با  می تواند  بود  استثنائات  مشمول  تراکنش هایش 
به ادارات امور مالیاتی مراجعه کند تا با اثبات غیرتجاری بودن حساب خود، 

ابهامات مالیاتی رفع کند.
رییس مرکز پژوهش و برنامه ریزی مالیاتی سازمان امور مالیاتی ادامه داد: اما 
ممکن است که عده ای به این قاعده گذاری انتقاداتی داشته باشند مبنی بر 
اینکه 3۵ میلیون تومان مشمول افراد زیادی از جامعه می شود، اما باید این 
موضوع لحاظ شود که این دو شرط ورودی 3۵ میلیون تومان با واریز 100 و 
بیش از 100 تراکنش با هم اتفاق افتاده باشد. اگر یک میلیارد تومان به حساب 
فردی واریز شده باشد اما این واریز در قالب کمتر از 100 تراکنش انجام شده 
باشد، مشمول حساب های تجاری نخواهد بود. بنابراین هر کدام یک از این دو 

شرط نقض شده باشد حساب مورد نظر نمی تواند تجاری باشد.
وی با اشاره به شبهات اظهار شده درباره این قاعده گذاری گفت: البته شهبه 
دیگری هم مطرح می شود مبنی بر اینکه اگر فردی ماهانه واریز مثلا  یک میلیارد 
تومانی اما با تراکنش محدود داشته باشد، مشمول حساب تجاری نخواهد شد؟ 
پاسخ به این شبهه این است که تشخیص حساب های تجاری از غیرتجاری فعلا 
با این الگو شروع شده و همزمان سایر حساب ها را هم تحت نظر داریم و سایر 
حساب ها تحت اشراف سازمان امور مالیاتی هستند. بنابراین قواعد مختلفی 

را بنا به اقتضائات و تحلیل هایی که در آینده به آن می رسیم، تعیین کنیم و 
الگوریتم های دیگری را تعریف و حساب های تجاری منطبق با شرایط و تعاریف 

جدید شناسایی کنیم و مورد ارزیابی قرار دهیم.
موحدی بک نظر با بیان اینکه توصیه ما این است که افرادی که پیش از این با 
بهره گیری از حساب های شخصی خود وارد معاملات و فعالیت های اقتصادی 
شدند؛ به طور شفاف نسبت به اعلام، معرفی این حساب ها و خود اظهاری ها 
اقدام کنند، اظهار داشت: ممکن است پزشکانی بیش از 3۵ میلیون تومان در 
ماه ورودی به حساب با بیش از 100 تراکنش داشته باشند که آن حساب متعلق 
به همسر، فرزندان یا منشی و... باشد که اساسا اهمیتی ندارد این حساب 
متعلق به چه فردی است در هر حال این حساب را تجاری می دانیم و مشمول 
مالیات خواهد شد و در صورت شناسایی این تشخیص داده می شود که آن 

پزشک مرتبط با این حساب نسبت به کتمان درآمد اقدام کرده  است.
وی در پاسخ به این سوال که آیا این قواعد برای تفکیک حساب ها از جمله 
ورودی 3۵ میلیون تومان برای مجموع حساب ها مد نظر گرفته شده یا مجموع 
مجموع  و  است  گرفته   قرار  معیار  حساب ها  تک  تک  فعلا  گفت:  حساب ها 
حساب افراد برای تفکیک حساب تجاری و غیرتجاری در نظر نگرفته نشده  
است. افراد هر چند از امروز به بعد می توانند ورودی به حساب  خود را بین سایر 
حساب ها توزیع کند اما ورودی حساب های این فرد تا پیش از این دستورالعمل 
و قاعده گذاری بررسی شده است و اطلاعات مورد نیاز در دست است اما ممکن 
است از امروز به بعد افراد رفتار خود را تغییر دهند که متناسب با تغییر افراد 
قواعد جدید در نظر خواهیم گرفت. این قاعده گذاری مانند شطرنج است و 
منتظر حرکت بعدی افراد هستیم که نسبت به آن برای جلوگیری از فرار مالیاتی 

قاعده  گذاری کنیم.
صندوق های وام  خانوادگی مشمول حساب تجاری نمی شوند 

رییس مرکز پژوهش و برنامه ریزی مالیاتی سازمان امور مالیاتی همچنین با 
اشاره به تاکید بانک مرکزی برای احتساب »واریز به حساب« در قاعده گذاری 
تفکیک حساب های تجاری و غیرتجاری ادامه داد: منظور این است که برای 
تفکیک حساب تجاری از غیرتجاری خروجی ها از حساب معیار قرار نگرفته 
است و تنها واریز به حساب از هر طریق از جمله کارت به کارت، پایا، ساتنا و ... را 

مبنا قرار داده ایم یعنی فقط وجوه بستانکاری در نظر گرفته می شود.
برای  خانوادگی  صندوق های  که  فردی  حساب  تکلیف  تعیین  درباره  وی 
را  مجتمع ها  و  برج ها  در  واحدها  شارژ های  آوری  جمع  یا  وام ها  قرعه کشی 
مدیریت می کند، تاکید کرد: ممکن است در این موارد ماهانه 3۵ میلیون پول 
جمع آوری شده با تراکنش 100 یا بیشتر از 100 تعداد به حساب فرد اداره 
کننده این موارد واریز شود در این شرایط افراد می توانند با مدارک و مستندات به 
ادارات سازمان امور مالیاتی مراجعه کنند و موضوع را توضیح دهند و این حساب 

را از حساب تجاری خارج کنند.
موحدی بک نظر افزود: از آنجایی که بانک مرکزی به سازمان امور مالیاتی این 
حساب را تجاری اعلام می کند طبیعتا از سوی سازمان امور مالیاتی به پیامکی 
حساب  قواعد  مشمول  حساب  این  که  می شود  ارسال  حساب  ان  دارنده  به 
تجاری شده  است بنابراین افراد باید با مدارک و مستندات برای اثبات کارکرد این 
حساب به ادارات امور مالیاتی مراجعه کنند. بسته به موارد اعلام شده مدارک 
مورد نیاز به زودی اعلام خواهد شد. این افراد نگران نباشند و قرار نیست که 

مشمول مالیات حساب های تجاری شوند. 
رییس مرکز پژوهش و برنامه ریزی مالیاتی سازمان امور مالیاتی همچنین برای 
نرخ مالیات در نظر گرفته شده برای حساب های تجاری گفت: به نوع فعالیت 
براساس صنف و مشاغل آن دارنده  و نرخ مالیات  افراد بستگی دارد  تجاری 
حساب تجاری محاسبه می شود و این نرخ برای پزشکان و دلالان خودرو متفاوت 

است. 

یک مقام مسئول در سازمان امور مالیاتی تشریح کرد:

نرخ مالیات حساب های تجاری چقدر است؟

معاون وزیر راه و شهرسازی اعام کرد:

ضوابط تشویقی بافت فرسوده
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: ضوابط کالبدی تشویقی 
نوسازی بافت های فرسوده و ناکارآمد شهری، امروز به تصویب 
شورای عالی معماری و شهرسازی رسید که از جمله این 
مشوق ها می توان به اعطای یک یا دو طبقه تشویقی نسبت 
به تراکم طرح مصوب، تسهیل در ضوابط پارکینگ، امکان 
از حدنصاب  زیربنای کمتر  با  احداث واحدهای مسکونی 
و عدم احتساب مساحت بالکن و تراس در محاسبه تراکم 

ساختمانی اشاره کرد.
محمد آئینی در گفت وگو اظهار کرد: سیاست ها و ضوابط 
توسط  که  ناکارآمد  و  فرسوده  بافت های  نوسازی  تشویقی 
عالی  شورای  توسط  شد  تهیه  شهری  بازآفرینی  شرکت 

شهرسازی و معماری به تصویب رسید.
وی افزود: در محدوده بافت های فرسوده و ناکارآمد شهری، 
و  معماری  و  پارکینگ  ضوابط  در  تسهیل  تراکم،  افزایش 
هدف  با  چهارگانه  گروه های  برحسب  کاربری ها  اختلاط 
ایجاد انگیزه برای توسعه گرها، سرمایه گذاران و مالکان اعطا 

می شود.
به  اشاره  با  ایران  شهری  بازآفرینی  شرکت  مدیرعامل 
ویژگی های گروه های چهارگانه مورد هدف بهسازی و نوسازی 
گفت: این گروه ها شامل بازآفرینی یکپارچه در مقیاس بلوک  

محله ای،  اصلی  محورهای  مقیاس  در  نوسازی  شهری،  
نوسازی در عمق بافت فرسوده شهری و نوسازی قطعات غیر 
قابل  تجمیع  است. آئینی تاکید کرد:  از جمله مشوق های 
گروه اول می توان به اعطای دو طبقه  تشویقی نسبت به تراکم 
مجاز طرح مصوب، امکان تخصیص سطح اشغال مجاز طبقه 
همکف به کاربری های انتفاعی، امکان تخصیص 20 درصد 
از فضای باز غیرمسقف مجموعه به منظور تامین بخشی از 
از مساحت معابر  نیاز، امکان استفاده  پارکینگ های مورد 
بن بست فاقد کارکرد و امکان تسهیل در ضوابط معماری از 

جمله نحوه توده گذاری و نما اشاره کرد.
اصلی  محورهای  مقیاس  در  نوسازی  را  دوم  گروه  وی 
محله ای دانست و گفت: اعطای حداکثر یک طبقه تشویقی 
نسبت به تراکم مجاز طرح مصوب، امکان تخصیص سطح 
اشغال مجاز طبقه همکف به کاربری های غیرانتفاعی مشروط 
به تامین ورودی مستقل، عدم احتساب سطح بالکن و تراس 
در محاسبه تراکم ساختمانی، کاهش  ضریب تامین پارکینگ 
مورد نیاز به 0.7۵ مشروط به ورود پارک حاشیه ای در معبر، 
امکان استفاده از  مساحت معابر بن بست فاقد کارکرد و تراکم 

حاصل از آن ضوابط تشویقی گروه دوم را تشکیل می دهد.
معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان این که نوسازی در عمق 

بافت  فرسوده شهری، گروه سوم هدف بهسازی و نوسازی 
را شامل می شود تاکید کرد: ضوابط تشویقی این گروه نیز 
اعطای حداکثر یک طبقه تشویقی، کاهش ضریب تامین 
پارکینگ مورد نیاز به 0.7۵ برای هر واحد، امکان احداث 
پارکینگ در  تامین حداکثری  یک درب اضافه در راستای 
بافت های فرسوده و عدم احتساب مساحت بالکن و تراس در 

محاسبه تراکم ساختمانی است.
تجمیع،  قابل  غیر  قطعات  نوسازی  کرد:  تصریح  آئینی 
گروه چهارم بسته ی سیاست ها و ضوابط نوسازی بافت های 

 2 تا  طولی  پیشروی  امکان  می دهد.  تشکیل  را  فرسوده 
متر پس از اصلاحی مشروط به رعایت همجواری و حقوق 
همسایگی، کاهش ضریب برای هر واحد تامین پارکینگ مورد 
نیاز به 0.7۵، امکان احداث حداکثر یک درب اضافه مشروط 
به تامین ضریب تامین یک پارکینگ برای هر واحد، امکان 
احداث واحدهای مسکونی با زیربنای کمتر  از حدنصاب 
تعیین  شده در طرح مصوب و عدم احتساب مساحت  بالکن 
و تراس در محاسبه تراکم ساختمانی، مشوق های گروه چهارم 

را شکل می دهد.

))آگهی مزایده اموال غیر منقول((نوبت اول
شماره آگهی:14010246000005006۹ ، شماره 

پرونده:۹۹0۹۹825355001۹1 ، شماره بایگانی پرونده:0000002
در پرونده کلاسه فوق ملک با مشخصات ذیل الذکر متعلق به ورثه مرحوم آقای 
مهدی قریشی که توسط کارشناس دادگستری ارزیابی شده است در روز یکشنبه 
مورخ 1۴01/07/10 ساعت 10 الی 11 در دادگستری کهک به آدرس استان قم 
شهرستان کهک-دادگستری کهک دفتر اجرای احکام از طریق مزایده حضوری به 

فروش میرسد.
1-موقعیت ملک:ملک مورد نظر در شهرستان کهک -جاده اسفالته کهک- 
روستای ورجان سمت راست-میدان ولیعصر ولیعصر کوچه مسجد ابولفضل سمت 

راست کوچه باغ واقع شده است.
2-مشخصات ثبتی:این ملک درمحدوده مستثنیات پلاک ۸9 فرعی از 1۵۴ 
اصلی قرار دارد ولی سندی برای ان صادر نشده است وهمچنین دارای کروکی است 

که حدود ان وموقعیتش را مشخص نموده است.
اعلام  مترمربع  واعیان ملک:مساحت ملک حدود ۸00  3-مشخصات عرصه 
میگردد و وهمچنین دارای یک فقره مبایع نامه است که حدود اربعه انرا با همسایه 
ها مشخص کرده است وباغ مورد نظر از سمت شمال به کوچه باغ به عرض متوسط 
حدود دومتر که از قدیم بصورت مال رو میباشد که دوطرف کوچه تقریبا با دیوال گلی 
محصور است واز سمت جنوب به اراضی اقای حسن مهرعلی ومهدی محمدقاسمی 
واز سمت غرب به اراضی اقای جعفرقریشی هم مرز است واز سمت شرق به باغ اقای 
حاج محمد عبداللهی محدود میشود این باغ درارای درختان غالب انار میباشد که 
از وضعیت مناسبی برخوردار نمیباشد ودارای یک ساعت و 20 دقیقه اب از قنات 
ورجان که درگردش 7 شبانه روز است)ولی مدرکی دال بر سند مربوط به ان ارائه 

نگردیده است(که بصورت سنتی نشتی ابیاری میشود.
۴-ارزش کل ملک:لازم به ذکر است این باغ دارای یک مبایعه نامه که به تایید شورا 
رسیده میباشد وخارج از طرح هادی وفاقد جاده ودسترسی ماشین رو میباشد که 
باتوجه به این موضوعات ودر نظر گرفتن کلیه عوامل موثر وتاثیر گذار درارزیابی ان به 
قیمت روز در مجموع ارزش کل باغ مورد نظر شامل زمین ودرختان موجود ومیزان 
یک ساعت و بیست دقیقه آب متعلق به ان مبلغ ۵/360/000/000ریال معادل 

پانصدو سی و شش میلیون تومان براورد و تعیین میگردد.

لذا افرادی که قصد بازدید از ملک توقیف شده را دارند می توانند پنج روز مانده به 
مزایده با هماهنگی این اجرا از ملک مورد نظر بازدید و در صورت تمایل در جلسه 
مزایده شرکت نمایند.قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به شخصی که بالاترین 
مبلغ را پیشنهاد دهد واگذار می گردد.ضمنا ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقدا اخذ 
و مابقی نیز ظرف یک ماه دریافت می گردد.این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه 

های محلی درج می گردد.
دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان کهک-محمد قندی
تاریخ انتشار:1401/06/23

---------------------------------------
))آگهی مزایده اموال غیر منقول((نوبت اول 

شماره آگهی:140102460000046۷83 ، شماره 
پرونده:۹80۹۹80242۷0020۷ ، شماره بایگانی پرونده:۹۹00066

در پرونده کلاسه فوق ملک توقیف شده با مشخصات ذیل الذکر متعلق به آقای فتح 
اله شجری خاوه فرزند غلامعلی که توسط کارشناس دادگستری ارزیابی شده است 
در روز پنجشنبه مورخ 1۴01/07/07 ساعت 10 الی 11 در دادگستری شهرستان 
کهک به آدرس استان قم شهرستان کهک-دادگستری شهرستان کهک دفتر اجرای 

احکام از طریق مزایده حضوری به فروش میرسد.
1-موقعیت ملک:ملک مذکورواقع در بخش کهک رستای خاوه-اراضی گزگه-یک 

قطعه ملک)باغ(
2-مشخصات ثبتی:مساحت کل ملک مذکور براساس نظر کارشناس ثبتی ولحاظ 
حرایم قانونی رودخانه ومستند به مستثنیات اعلامی از طرف اداره کل منابع طبیعی 
درخصوص پلاک ۵ فرعی از 227 اصلی بخش ۵ قم به میزان کلی 2372 مترمربع 
میباشد که ۵/1)یک پنجم( سهم از 6 سهم ان قبلا با شماره سند رسمی 126۵2 
مورخ 1۴00/7/۴ در دفترخانه اسنادرسمی شماره یک کهک به اقای علی اکبر 

شیخ الاسلام انتقال قطعی اجرایی گردیده است.
3-مشخصات فنی وارزش ملک:مساحت باقیمانده به میزان 9/ )نه دهم( سهم 
به وضعیت  باتوجه  وبه مساحت 3۵۵/۸ مترمربع هکتار میباشد که  از 6 سهم 
تاشهر،نوع سند  ملک  وفاصله  منطقه  بافت  قانونی،نوع  راه،حرایم  به  دسترسی 
مالکیت،ساختمان وکیفیت خاک عدم وجود حقابه،شکل هندسی ملک،درنظر 
گرفتن موقعیت جغرافیایی ومکانی ملک ونظر به وضعیت اب وهوایی واقلیمی 

منطقه وقوع ملک وبا لحاظ جمیع ادله وقراین موجود وباتوجه به جمیع نقاط ضعف 
وقوت ولحاظ تمام عوامل موثر وتاثیرگذار،ارزش ملک به مساحت 3۵۵/۸ مترمربع 
درحال حاضر به میزان 6۴0/۴۴0/000 ریال )ششصدوچهل میلیون وچهارصد 

وچهل هزار ریال(براورد واعلام میگردد.
لذا افرادی که قصد بازدید از ملک توقیف شده را دارند می توانند پنج روز مانده به 
مزایده با هماهنگی این اجرا از ملک مورد نظر بازدید و در صورت تمایل در جلسه 
مزایده شرکت نمایند.قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به شخصی که بالاترین 
مبلغ را پیشنهاد دهد واگذار می گردد.ضمنا ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقدا اخذ 
و مابقی نیز ظرف یک ماه دریافت می گردد.این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه 

های محلی درج می گردد.
دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان کهک-محمد قندی
تاریخ انتشار:1401/06/23

---------------------------------------
اخطاریه ماده 101- اموال منقول

بدین وسیله به ورثه مرحوم علی قراگوزلو:پریناز قراگوزلو ورستم قراگوزلو ومائده 
قراگوزلو اخطار می گردد:

درموضوع پرونده اجرائی کلاسه 1۴0100696 متعهد:پریناز قراگوزلو ورستم 
قراگوزلو وطیبه عیسی آبادی وعلی قراگوزلو وکبری بکند ومائده قراگوزلو-متعهد 
له:طیبه عیسی آبادی که خط تلفن همراه به شماره 0912۵69۵۵92 متعلق به 
مرحوم علی قراگوزلو به مبلغ 110/000/000 ریال)صد وده میلیون ریال(توسط 
اتحادیه صنف الکتریک وتابلوساز و تلفن استان قم ارزیابی گردیده است. چنانچه به 
مبلغ ارزیابی اعتراض دارید پنج روز از تاریخ ابلاغ این اخطار به ضمیمه فیش بانکی 
دستمزد هیئت سه نفره کارشناسی تجدید نظر به مبلغ 1/۵00/000 ریال واریز به 
حساب توسعه خدمات حقوقی مرکز وکلا وکارشناسان قوه قضائیه فرصت خواهید 
داشت تا اعتراض خود را کتبا به این واحد اعلام نمایید.لازم به توضیح است پس 
از اتمام فرجه قانونی به تقاضای بستانکار خط همراه مذکور به مزایده گذاشته می 

شود.
)م الف 156۷3(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش



چهار شنبه-23 شهریور ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 65580
ورزشی

قمی ها روی سکوهای برتر فوتسال ایران؛

 نایب قهرمانی ماهان و سومی آریا صنعت
دو نماینده استان قم سکوهای دوم و سوم مسابقات فصل 1۴01 لیگ دسته اول فوتسال 
نونهالان باشگاه های کشور را برای ورزش قم به ارمغان آوردند. براساس این گزارش ، 
پرونده رقابت 11 تیم حاضر در مسابقات فصل 1۴01 لیگ دسته اول فوتسال نونهالان 
باشگاه های کشور در تربت حیدریه بسته شد و تیم های ماهان قم و آریا صنعت معصومی 
قم در این دوره از رقابت ها عناوین نایب قهرمانی و سومی را به خود اختصاص دادند. 
ماهان به عنوان تیم دوم گروه نخست و آریا صنعت معصومی به عنوان صدرنشین گروه 
دوم مجوز حضور در نیمه نهایی را کسب کرده بودند که در این مرحله ماهان در وقت های 
اضافه 3 بر 2 از سد همشهری خود عبور کرد و در فینال به مصاف تیم مقاومت قزوین رفت 
اما 2 بر 1 باخت و نایب قهرمان شد. تیم شایسته آریا صنعت معصومی قم نیز که فاصله 
زیادی تا رسیدن به فینال نداشت برای کسب مقام سومی به مصاف تیم پایه سازان ساوه 
رفت و با برتری در مقابل حریف خود جایگاه سوم را تصاحب کرد تا در پایان این دوره از 
مسابقات رتبه های دوم و سوم نصیب نماینده های فوتسال قم شود. رضا بمانی مسوول 
کمیته فوتسال هیات فوتبال استان قم به خبرنگار فارس گفت: در واقع دو نماینده شایسته 
فوتسال نونهالان قم در مسابقات نونهالان کشور با کسب این دو جایگاه ارزشمند ثابت 
کردند اگر بهای کافی به آنها داده شود قطعا سال های آینده مشکلی برای جایگزین کردن 
بازیکنان در لیگ های دیگر کشور وجود ندارد به شرط اینکه این استعدادها حمایت شوند.

  
رئیس هیات تنیس روی میز استان قم خبرداد:

قم میزبان لیگ برتر تنیس روی میز ایران 
رئیس هیات تنیس روی میز استان قم گفت: پیکارهای 1۴01 لیگ برتر پینگ پنگ 

باشگاه های کشور در دو رده سنی بخش پسران از امروز در قم برگزار می شود. 
از  قم  استان  روی میز  تنیس  هیات  کرد:  اظهار  گفت وگویی  در  عموئیان  محمد 
برتر پینگ پنگ  روز سه شنبه 22 شهریور ماه میزبان مسابقات فصل 1۴01 لیگ 
باشگاه های کشور در دو رده نوجوانان و جوانان است و این مسابقات با شرکت 2۸ تیم 
از استان های مختلف در سالن شهدای دروازه ری مجموعه ورزشی پیامبر اعظم )ص( 
قم با عنوان یادبود شهید محسن آبکار تا 2۴ شهریور در قم به انجام می رسد. وی در 
ادامه به برگزاری مسابقات بزرگسالان منطقه 6 تنیس روی میز ایران اشاره و بیان کرد: 
این پیکارها نیز با شرکت ۵0 نفر از استعدادهای پینگ پنگ استان های همدان، قم و 
مرکزی به میزبانی همدان برگزار شد و نتیجه آن برای هیات قم کسب مقام نایب قهرمانی 

سیدمحمدامین منتظری بود.
پینگ پنگ باز قمی نایب  قهرمان ایران شد

رئیس هیات تنیس روی میز استان قم با اشاره به رده بندی نهایی این پیکارها افزود: مقام 
اول این مسابقات به محمدجواد سهرابی از مرکزی رسید که جایزه یک میلیون تومانی 
را دریافت کرد و سیدمحمدامین منتظری پینگ پنگ باز خوش آتیه قم با کسب مقام 
نایب قهرمانی صاحب جایزه هفتصد هزار تومانی شد. وی اضافه کرد: مقام سوم مشترک 
این رقابت ها نصیب پوریا سخایی از و پارسا معصومی از همدان شد تا هر کدام جایزه پانصد 
هزار تومانی بگیرند، مقام پنجم را مسعود عزیزیان از همدان کسب کرد و دو نماینده دیگر 

قم محمدحسن حبیبی و محمدرضا سیفی رتبه های ششم و هفتم را به دست آوردند.
 

رئیس هیات کشتی استان قم خبرداد:

قم میزبان لیگ منطقه ای کشتی فرنگی 
نوجوانان کشور

رئیس هیات کشتی استان قم گفت: این استان در شهریور ماه جاری میزبان لیگ 
منطقه ای کشتی فرنگی نوجوانان کشور است.  به گزارش ندای قم، هادی علیایی در 
گفت و گویی اظهار داشت: این مسابقات با حضور چهار تیم و در تاریخ 2۴ شهریور ماه 

به میزبانی هیات کشتی استان قم برگزار می شود.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل 

تأیید نموده اند:
1- رأی شماره 1۴0160330002006۵6۴ مربوط به پرونده کلاسه 139911۴۴300020017۵2 مربوط 
به تقاضای آقای مهدی شریفی فرزند محمدعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت120 مترمربع درقسمتی از پلاک شماره فرعی از 176۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از حسینعلی برقعی احدی از ورثه سید تقی برقعی صفحه 392 دفتر 

72)م الف1۴۵97(
2- رأی شماره 1۴0160330002006۵۵6 مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴30002000290 مربوط به 
تقاضای آقای منصور اسمعیلی فرزند حکمعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۵۵/70 مترمربع پلاک شماره فرعی از209۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی وخریداری مع الواسطه از میرمحمد ومیرعزیز موسوی صفحه 2۴۴ و2۴7 دفتر 220 و 2۴0 )م الف1۴600(
3- رأی شماره 1۴016033000200۵97۴مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴30002000226 مربوط به 
تقاضای آقای حمید کاظمی نگار فرزند علی اصغر درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 91 مترمربع درقسمتی ازپلاک شماره فرعی از 19۴9 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از محمدرضا شاکری صفحه 3۵ دفتر 61)م الف1۴601(
۴- رأی شماره 1۴0160330002006702 مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴300020003۴0 مربوط به 
تقاضای خانم آسیه محرابی فرزند شعبان درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
120 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2321 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

وخریداری مع الواسطه از سید ضیاء الدین رضوی وسید رضا رضوی ومحمد قلیچی)م الف1۴602(
۵- رأی شماره 1۴016033000200697۸ مربوط به پرونده کلاسه 1۴0011۴۴30002000763 مربوط به 
تقاضای آقای سیف الله فتحی فرزند یحیی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
1۵۵/۴0 مترمربع درقسمتی از پلاک شماره فرعی از 2۴79/1/۴۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از سید حسین نبی زهرا صفحه ۵2 دفتر 317)م الف1۴603(
6- رأی شماره 1۴0160330002006663 مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴30002000039 مربوط به 
تقاضای آقای رسول براتی فرزند اکبر درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 7۸/7۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از 2207 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضی طی سند قطعی ۴۴۸02 مورخ 1۴01/0۴/12 دفترخانه ۵۴ قم )م الف1۴60۴(
7- رأی شماره 1۴0160330002006661 مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴3000200003۸ مربوط به 
تقاضای آقای اکبر براتی فرزند لطف اله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 7۸/7۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از 2207 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضی طی سند قطعی ۴۴۸02 مورخ 1۴01/0۴/12 دفترخانه ۵۴ قم )م الف1۴60۵(
۸- رأی شماره 1۴0160330002006667 مربوط به پرونده کلاسه 1۴0011۴۴300020017۴9 مربوط 
به تقاضای خانم نسرین جعفری دادبه فرزند علی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 6۸ مترمربع درقسمتی از پلاک شماره 3۴9 فرعی از 19۵6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از ذوقعلی غم افروز)بهروز نیا(طی سند قطعی شماره 20۵۸۵ مورخ 

13۵1/12/10 دفترخانه 6قم )م الف1۴606(
9- رأی شماره 1۴0160330002006697 مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴30002000۴09 مربوط به 
تقاضای آقای فرهنگ عبدی خواجه غیاثی فرزند قربانعلی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت 112/۵0 مترمربع درقسمتی از پلاک شماره 716 فرعی از 19۵6 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از اسداله قاسمی گرکانی طی سند 

قطعی شماره 216۵2 مورخ 13۵2/2/۴ دفترخانه 6 قم )م الف1۴607(
10- رأی شماره 1۴016033000200669۸ مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴30002000۴10 مربوط 
به تقاضای خانم فاطمه جلیلی دوست فرزند رضاقلی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت 112/۵0 مترمربع درقسمتی از پلاک شماره 716 فرعی از 19۵6 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از اسداله قاسمی گرکانی طی سند 

قطعی شماره 216۵2 مورخ 13۵2/2/۴ دفترخانه 6 قم )م الف1۴60۸(
11- رأی شماره 1۴0160330002007093 مربوط به پرونده کلاسه 1۴0011۴۴30002001997 مربوط به 
تقاضای آقای ابوالفضل نورمحمدی اینانلو فرزند عزیز درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت1۴0 مترمربع درقسمتی از پلاک شماره فرعی از 2303 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۴6۴ دفتر 33۴ وثبت دفتر الکترونیک ۵32۵-1۴01 )م الف1۴609(
12- رأی شماره 1۴0160330002007067 مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴30002000۴02 مربوط 
به تقاضای آقای رضا زندیه فرزند ابوالفضل،ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴0 مترمربع 
درقسمتی از پلاک شماره ۵7 فرعی از2۵۴2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

از ربابه وابوالفضل رهبری صفحه ۴۴۴ دفتر 173 )م الف1۴610(
13- رأی شماره 1۴01603300020070۸3 مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴300020002۴7 مربوط 
به تقاضای آقای ابوالحسن مظلومی فر فرزند قدمعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۸0 مترمربع درقسمتی از پلاک شماره فرعی از1۵67/2/39 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از حسین شاهواروقی صفحه 2۵۴ دفتر 316 )م الف1۴611(
1۴- رأی شماره 1۴01603300020070۸0 مربوط به پرونده کلاسه 139911۴۴3000200232۵ مربوط به 
تقاضای آقای علی اصلانی مهر فرزند محمد درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
9۴ مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۸96/97 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی 

طی سند قطعی صفحه ۵3۸ دفتر2۵۵ )م الف1۴612(
1۵- رأی شماره 1۴0160330002006709 مربوط به پرونده کلاسه 1۴0011۴۴300020020۸۵ مربوط 
به تقاضای آقای محمد جعفری فرزند رضا درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
120 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2111 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

وخریداری مع الواسطه از اسمعیل نوروزی صفحه ۴۸ دفتر ۵2۸)م الف1۴613(
16- رأی شماره 1۴01603300020066۸۴ مربوط به پرونده کلاسه 139911۴۴30002000926 مربوط 
به تقاضای آقای علیرضا یمینی فر فرزند رضا قلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 1۵0 مترمربع درقسمتی از پلاک شماره فرعی از21۸0اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از فخر السادات آقائی صفحه۵۵0دفتر1۸ )م الف1۴61۴(
17- رأی شماره 1۴01603300020071۵۸ مربوط به پرونده کلاسه 1۴0011۴۴3000200233۴ مربوط به 
تقاضای آقای سید محمود موسوی فرزند علی اکبر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 1۴3/3۵ مترمربع پلاک فرعی از باقیمانده 26۴۸ اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 26۴۸/1۴1 
اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از فاطمه 

قاسم آبادی صفحه ۴7۸ دفتر37)م الف1۴61۵(
1۸- رأی شماره 1۴016033000200630۴ مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴300020000۵7 مربوط به 
تقاضای آقای محمد نعمتی فرزند نعمت اله درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
2۴9/90 مترمربع درقسمتی از پلاک شماره ۸ فرعی از 2۴99 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه۵06 دفتر3۸7)م الف1۴617(
19- رأی شماره 1۴016033000200630۸ مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴300020000۵۸ مربوط 
به تقاضای آقای غضنفر امیری تبار فرزند قدرت اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 

به مساحت 261/17 مترمربع پلاک شماره ۸ فرعی از 2۴99 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 779۵6 مورخ 1373/۴/1۴ دفترخانه 20 قم)م الف1۴61۸(

20- رأی شماره 1۴01603300020070۵۵ مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴30002000190 مربوط به 
تقاضای آقای عین اله فرضی فرزند ملکعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
16۸ مترمربع درقسمتی از پلاک شماره فرعی از 221۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه ۵10 دفتر ۵3۴)م الف1۴619(
21- رأی شماره 1۴016033000200667۵ مربوط به پرونده کلاسه 1۴0011۴۴30002002۴0۴ مربوط 
به تقاضای آقای حسین غفاری فرزند عبدالجواد درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۵0 مترمربع درقسمتی از پلاک شماره فرعی از 1960 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضی شماره ۸9۴9 مورخ 1397/7/12 دفترخانه 107 قم)م الف1۴621(
22- رأی شماره 1۴0160330002006666 مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴3000200031۸ مربوط 
به تقاضای آقای علی حاجی زاده فرزند ابوالقاسم درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 120 مترمربع درقسمتی از پلاک شماره فرعی از 2300 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمد مطلب صفحه ۵۴7 دفتر 306 )م الف1۴622(
23- رأی شماره 1۴016033000200713۵ مربوط به پرونده کلاسه 139911۴۴30002002۸۵۵ مربوط به 
تقاضای آقای طاهر جعفرزاده فرزند حسن ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع 
پلاک شماره 1۴7 فرعی از 1۸۵۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از محمد حسین زرجینی صفحه 106 دفتر 1۵۴)م الف1۴623(
2۴- رأی شماره 1۴016033000200666۵ مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴3000200022۵ مربوط به 
تقاضای آقای علیرضا احمدی فرزند رضاعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
1۵0/60 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره 1 فرعی از 229۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۴۵006 مورخ 1۴01/۵/1 دفترخانه ۵۴ قم )م الف1۴62۴(
2۵- رأی شماره 1۴0160330002007061 مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴30002000262 مربوط 
به تقاضای آقای بهزاد الهی دوست فرزند صفدر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۴۵۵/66 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2266/3/7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۵2۴ دفتر۴17)م الف1۴62۵(
26- رأی شماره 1۴01603300020070۸2 مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴3000200033۴ مربوط 
به تقاضای آقای محرمعلی محمدی موخر فرزند یعقوب درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 69/70 مترمربع درقسمتی از پلاک شماره 2۴ فرعی از 26۸2 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از احمد مطیع صفحه ۵۴2 دفتر 120 )م 

الف1۴626(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و 
دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و فرصت امروز(
نوبت اول: 1401/06/08
نوبت دوم: 1401/06/23
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید 

نموده اند.
1- رای شماره 1۴016033000100۴۵۸1مربوط به پرونده کلاسه 139911۴۴30001002200مربوط به 
تقاضای آقای محمدرضا بنکدار طهرانی فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت11۸/77 مترمربع 
پلاک شماره 1 فرعی از 10۸27 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از سید محمدرضا گلپایگانی به موجب یک ثلث از ماترک عبدالله پوستی)م الف 1۴۵9۸(
1۴0111۴۴300010003۴۸مربوط  کلاسه  پرونده  به  1۴0160330001003721مربوط  شماره  رای   -2
به تقاضای آقای حسن عبدالهی فرزند عبدالرئوف در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 60/30 مترمربع 
پلاک شماره 10۴۵6 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۵0130 مورخ 

139۸/02/2۴ دفترخانه ۵9 قم )م الف 1۴۵99(
3- رای شماره 1۴0160330001002۴0۴مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴300010001۵0مربوط به 
تقاضای آقای محمد بلال پور فرزند بشیر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 132/۵0 مترمربع پلاک 
شماره 2 فرعی از 106۵9 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 123623 

مورخ 13۸1/10/2۴ دفترخانه 3 قم)م الف 1۴616(
۴-رای شماره 1۴016033000100۴6۵7مربوط به پرونده کلاسه 1۴0111۴۴30001000332مربوط به 
تقاضای خانم خدیجه روح الهی فرزند نجفقلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴2/۵0 مترمربع پلاک 
شماره 730۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد 
حسین هاشمی ونارچی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 190 صفحه 67 خریداری به موجب سند رسمی 

شماره ۵9909 مورخ 1370/12/01 دفترخانه 7 قم)م الف 1۴620(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه 
یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود 
را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و فرصت امروز(
نوبت اول: 1401/06/08
نوبت دوم: 1401/06/23
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

ایمان / گزارش / رضا ملکی
گامهای استوار جوانان برومند قمی این بار در مستطیل سبز راستادیوم شهید 

حیدریان آهنگی دلپذیر داشت. باتوجه به شرایط موجود واینکه تعداد تیمهای 
آماده در رقابتهای حذفی به تعداد انگشتان یک دست هم نمی رسد سه تیم 

عقاب،کواما وایرانجوان با هم به رقابت  پرداختند.
دربازی اول ایرانجوان وکواما طبق قرعه به مصاف هم رفتند  که درضیافت 
پنالتی ها این تیم کواما بود که از سد تیم خوب ایرانجوان گذشت و به دیدار 

نهایی راه یافت .
 بازی نهائی بین تیمهای عقاب وکواما  دربعداز شهر گرم شهر قم برگزارشد و 
نیرد 120 دقیقه  ای این دو تیم نتیجه ای در برنداشت مصاف نفس گیر یاران 
دوتیم نتیجه ای دربر نداشت تا پنالتی سرنوشت قهرمان را مشخص نماید.
حسین رضائی یکتا دروازه بان خوب کواما اولین ضربه پنالتی عقابیها را گرفت تا 

همین مورد باعث قهرمانی کواما دراین مسابقات گردد.
باتوجه به بضاعت اندک مالی تیمهای حال حاضر دررقابتهای فوتبال قم 
فوتبال،استعدادیابی،ومعرفی  مدرسه  درقالب  که  کواما  توانمند  مجموعه 
استعدادهای برتر به فوتبال کشور درحال فعالیت است باعث شده  تا فوتبال قم 
از داشتن این مجموعه دلپذیر بهره مند گردد. کواما نام قدیم شهر مقدس قم 
است واحمدی مدیر پرتوان این مجموعه در کنار مدیریت ، مربیگیری این تیم  
را نیز برعهده دارد و درصدد است تا با بهره گیری از نیروهای کاردان فوتبال قم 

بتواند تیم کواما را به رده های بالای فوتبال درقم وکشور برساند.
رضائی یکتا،زندیه اقبالی،حیدری،بیگدلی،نافع،انور،خدابنده لو،تبریزی،اح
مدی،یونسی،مرادیان،رضائی،ذاکری،اصغری،بیگدلی،مرادی،صادقی یکتا 
واقبالی با سرپرستی وحید نجاری،سرمربیگری حسین احمدی ومربیگری 

میلاد موسی زاده توانستند با شایستگی برسکوی اول این رقابتها بایستند.

پایان رقابتهای فوتبال جام حذفی استان قم؛

کواما با شایستگی به مقام قهرمانی رسید

محمد  فنی  کادر  اینکه  بیان  با  ایران  کشتی  پیشکسوت 
بنا باید تقویت شود، گفت: اصلا موافق کنار گذاشتن او از 

سرمربیگری تیم ملی نیستم.
علیرضا لرستانی در گفتگویی درباره نمایش ضعیف و دور از 
انتظار فرنگی کاران ایران در رقابت های قهرمانی جهان و از 
دست رفتن سکوی تیمی این مسابقات، اظهار کرد: فاکتورها 
و عوامل مختلفی در کسب این نتایج دخیل بودند. ابتدا اینکه 
فکر می کنم سرمربی تیم ملی خسته شده بود. او سال گذشته 
هم گفت نمی خواهم ادامه بدهم اما به هر شکل به کار ادامه 
داد. باید قبول کنیم که بنا 6۴ یا 6۵ سال سن دارد و هر کسی 
هم جای او باشد خسته می شود. او با وجود خانواده و فرزند، 
حضور دائم در اردوها برایش سخت است و باید برود تا روحیه 
اش عوض شود. بنا 2 یا 3 سال است که در اردوهای تیم ملی 
حضور دارد و با توجه به بحث کرونا دائما در فضای قرنطینه 

بوده است که واقعا خسته کننده است.
پیشکسوت کشتی ایران افزود: باید تحلیل کنیم ببینیم آیا 
بچه ها دچار بیش تمرینی بودند یا کم تمرین داشته اند چرا 
که بدن ها اصلا شادابی و طراوت لازم را نداشت. مبحث دیگر 
این است که آیا بچه ها اعتماد به نفس لازم را داشتند و اصلا به 
لحاظ روحی و روانی آماده حضور در این رویداد بودند یا خیر. 

وقتی روسیه و بلاروس غایب این مسابقات بودند، احساس می 
کنم بچه های ما اعتماد به نفس کاذب پیدا کرده بودند و فکر 
می کردند چون سال گذشته در حضور روس ها ۴ طلای جهان 

گرفته اند امسال همه طلاها را درو می کنند.

وی افزود: یکی دیگر از عوامل مهم و تعیین کننده میزان 
خواب کشتی گیران است که باید بررسی شود. زمان ما هم 
همینطور بود و معمولا کشتی گیران ساعت 2 یا 3 شب می 
خوابند. همه این عوامل باید ریشه یابی شود تا برای آینده از 

آن ها استفاده کنیم. ما اگر بخواهیم کسب این نتیجه را با 
سال 201۸ که اشکانی سرمربی بود و فقط یک برنز گرفتیم 
مقایسه کنیم، نتیجه خوبی گرفته ایم اما اگر بخواهیم با نتایج 
بنا و مدال های سال پیش مقایسه کنیم قطعا نتیجه خیلی 

بدی گرفته ایم.
لرستانی درباره مشکلات فنی و بدنی کشتی گیران ایران در 
این رقابت ها، گفت: کشتی گیران ما معمولا کوته بین هستند 
و بیشتر حواسشان به این موضوع است که فن نخورند. وقتی 
کشتی گیر دنبال فن نخوردن باشد دنبال فن زدن هم نمی 
رود. البته یکی از عوامل موفقیت مباحث فنی است، آمادگی 
جسمانی، تغذیه و قدرت بدنی و روانی نیز نقش تعیین کننده 

ای دارند.
اینکه هنوز در کشتی و  با بیان  سرمربی سابق تیم ملی، 
ورزش ایران کار زیادی داریم، تصریح کرد: کشتی و ورزش 
نیز همیشه  دلیل  به همین  و  ندارد  ریزی خاصی  برنامه  ما 
حرکت سینوسی داشته ایم، یک سال خیلی خوب و سال بعد 
خیلی بد نتیجه گرفته ایم. هر رییس فدراسیونی که می آید از 
آبدارچی تا نایب رییس را تغییر می دهد، این به معنای اینست 
که ما سیستماتیک کار نمی کنیم و آن چیزی را که خودمان می 

خواهیم اجرا می کنیم.

پیشکسوت کشتی ایران :

 کادر فنی محمد بنا باید تقویت شود

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
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یک تحلیلگر مسائل هسته ای موضوع تحریم ها و بسته شدن پرونده ها در 
آژانس دو موضوع مجزا از هم خواند و گفت: بسته شدن پرونده های پادمانی 
ما در آژانس خط قرمز جمهوری اسلامی ایران است و ایران به هیچ عنوان قبل 
از بسته شدن پرونده ها و تمام شدن ادعاها و فشارهای آژانس به انجام تعهدات 

نمی پردازد.
و  وین  مذاکرات  مورد  در  ایرنا  با  وگو  گفت   در  خوش چشم  مصطفی  سید 
پافشاری تیم مذاکره کننده بر خطوط قرمز ایران گفت: جمهوری اسلامی 
ایران در طی 10 ماه گذشته هرگاه که مذاکرات به توقف کشیده شد با ابتکار 
عمل های گوناگون سعی می کرد مذاکرات را به پیش ببرد و همواره بر روی 
خطوط قرمز خود ثابت قدم ماند اما متاسفانه رویکرد طرف غربی با حسن نیت 

همراه نبود.
این تحلیلگر مسائل هسته ای افزود: اروپایی ها متن پیشنهادی را ارائه کردند و 
جمهوری اسلامی ایران در پاسخ به متن پیش نویس طرف اروپایی درخواست 
انجام دوقول شفاهی در حوزه تضامین و بسته شدن پرونده های سیاسی آژانس 
علیه جمهوری اسلامی ایران قبل از انجام تعهدات و توافق از سوی آژانس که 

طرف غربی داده بود را کرد.
خوش چشم عنوان کرد: اگر ایران توافقی را که مد نظر غربی ها است بپذیرد 
قطعا چنین توافقی علاوه بر برداشته شدن تحریم ها همراه با فشار سیاسی 
است که از طریق آژانس به ایران وارد می شود، لذا هیچ عاقلی نمی پذیرد که 
هم توافق کند و هم اهرم فشار را در دستان طرف غربی به ویژه فرانسه و آمریکا 
باقی بگذارد. دادن امتیاز باید در مقابل گرفتن امتیاز باشد و قرار نیست امتیازات 
یک سویه به طرف غربی داده شود. خصوصا اینکه این آمریکا بوده که نقض 
عهد کرده و اروپا هم هیچ گاه به جبران مافات به وجود آمده به دلیل نقض عهد 
آمریکا برنخواسته است. وی تصریح کرد: از طرفی در سه و چهار عبارت، کلمات 
کلی و مبهمی بود که در متن گنجانده شده بود که دست آمریکا را برای فرار از 
تعهدات در آینده باز می گذاشت که این تاکتیکی است که همواره آمریکایی ها 

در قراردادهای گوناگون با کشورهای دوست و دشمن انجام می دهند.
این تحلیلگر مسائل بین الملل ادامه داد: ایران بعد از پاسخ آمریکا، نسبت به 
برخی از موارد باقی مانده از جمله بسته شدن قطعی پرونده های ایران در آژانس 
اصرار دارد و طرف غربی علیرغم قول ها و وعده های مختلفی که داده چنین 
درخواستی را اجابت نمی کند و این موضوع بیشتر باعث سوءظن به طرف 
غربی می شود چراکه اگر طرف غربی هرگونه حسن نیتی داشت، قطعا مواردی 
را که قول داده بود انجام می داد، و آن موارد را مکتوب می کرد و موارد مبهم را 

دقیق سازی می کرد و در متن قرار می داد.
خوش چشم بیان کرد: مقاومت طرف غربی قطعا برای عدم امتیازدهی به 
شیوه ای مرسوم است که سابقه طولانی دارد این موارد از چانه زنی های معمول 
مذاکراتی است که قطعاً با توجه به سرد شدن هوا و فرا رسیدن فصل سرما و 
افزایش قیمت های انرژی، زمان به نفع جمهوری اسلامی است و طرف غربی 

به ویژه اروپا زیر فشار روزافزون خواهد بود.
وی اضافه کرد: افزایش قیمت های انرژی در ماه های آتی متعاقبات اقتصادی، 
سیاسی و امنیتی به ویژه برای اروپا دارد. در طول ماه های گذشته و پس از 
جنگ اراده های چندماهه، طرف آمریکایی با مشارکت رژیم صهیونیستی علیه 
جمهوری اسلامی در پایان مذاکرات دوحه، متوجه شدند که از این فشارهای 
ترکیبی سودی حاصل نخواهند کرد لذا پس از گذشت چند هفته، آقای مکرون 
در تماس تلفنی دوساعته با رئیس جمهور ایران درخواست مصرانه برای بازگشت 
برطرف کردن ضعف  به دنبال  که  را مطرح کرد  اروپا  بازارهای  به  ایران  نفت 

خودشان در حوزه انرژی هستند.
این تحلیلگر مسائل بین الملل اظهار کرد: قطعا به همین دلیل یعنی کمبود 

انرژی و متعاقبات اقتصادی، سیاسی و امنیتی آتی آن، تنها 3، ۴ هفته پس از 
مذاکرات دوحه که طرف آمریکایی آن را دلسردکننده خوانده بود طرف اروپایی 
- آمریکایی مجبور شد برخی از امتیازات مورد درخواست ایران در دوحه را به 
ایران ارائه کند. البته کارشناسان آمریکایی و کارشناسان و مقامات اروپایی به 
شکل ویژه از این وضعیت فشار روزافزون اقتصادی بر روی قاره سبز به خوبی 

آگاهی دارند.
خوش چشم بیان کرد: طرف آمریکایی همواره قوه استدلالش تحت تاثیر 
خودبرتربینی یا به بیانی خود اول بینی حاصل از چندین دهه ابرقدرتی بوده 
است. به این معنا که در حالی که به خوبی متوجه این موضوع هستند که فرا 
رسیدن فصل سرما اهرم فشار مضاعفی روی آنها خواهد بود، بهتر است که 
همین الان امتیازات درخواست شده طرف ایرانی را واگذار کنند اما شاید 
می خواهند چند هفته به مذاکره و چانه زنی و فشار ادامه بدهند در حالی که 

اهرم فشار علیه آنها است.
زیاده خواهی های آمریکایی ها متعاقبات اقتصادی و سیاسی در 

انتخابات کنگره دارد
وی عنوان کرد: موضوع دوم اینکه به نظر می رسد همانند جنگ اوکراین، 
با  یا  و  با رقبا و دشمنان  اروپا  با هزینه  این هستند که  به دنبال  آمریکایی ها 
طرف های مذاکراتی خود به چانه زنی و چالش بپردازند. این زیاده خواهی های 
طرف آمریکایی البته متعاقبات اقتصادی و سیاسی روی این کشور از جمله در 
انتخابات آتی آنها خواهد داشت اما هزینه گزاف آن را کشورهای اروپایی به ویژه 

اروپای شمالی در فصل سرما خواهند پرداخت.
این تحلیلگر مسائل بین الملل خاطرنشان کرد: همین وضعیت را در تنگه 
تایوان و تنش های روزافزون این تنگه هم مشاهده می کنیم که آمریکا به شکلی 
نیابتی با چین در حال تقابل است و هزینه ها را قطعا تایوان بیش از هر کسی 
خواهد پرداخت. آمریکا به دنبال اینگونه تقابل های نیابتی است که فشار را 
طرف آمریکایی وارد می کند و گاه هزینه های بیجا و نامناسبی را طرف هایی که 

متحد آمریکا هستند، باید پرداخت کنند.
خوش چشم یادآور شد: آقای مکرون که در چندین نوبت اصرار بر صادرات 
نفت ایران به بازارهای اروپایی را داشته است بیش از قبل تحت فشار است و 
قطعاً وضعیت وخیم انرژی در ماه های آینده در هر انتخاباتی در آینده اروپا تاثیر 

می گذارد و متعاقبات امنیتی و کف خیابانی خواهد داشت.
وی ادامه داد: هفته گذشته رئیس پلیس کشور سوئیس اعلام کرد که در 
زمستان شورش های خیابانی در این کشور به دلیل افزایش قیمت انرژی به 
بار خواهد آمد. وضعیت بیکاری تورم و نرخ گرانی اقلام و کالاهای اساسی و 
مواد غذایی و سوخت و فرآورده های نفتی در انگلستان، هلند، آلمان و فرانسه 
و بسیاری از کشورهای اروپایی در حال تصاعد و افزایش شدید است و قطعا 

اروپایی ها باید دوباره با آمریکا صحبت کنند.
این تحلیلگر مسائل بین الملل تاکید کرد: آنچه که ایران تقاضا کرده درخواست 
بسیار معقولی است چرا که هیچ بازیگری نمی پذیرد که هم توافقی را انجام دهد 
و هم اهرم اصلی فشار طرف مقابل را در دستان وی باقی بگذارد. آینده مذاکرات 
با همین روند چانه زنی ها ادامه خواهد داشت و البته با فرا رسیدن فصل سرما 

فشار بیشتری بر اروپایی ها و آمریکا وارد خواهد آمد.
خوش چشم تصریح کرد: بنابراین همانگونه که ما با چند هفته مقاومت پس از 
مذاکرات دوحه موفق به عقب راندن طرف غربی و بعد ارائه بخشی از امتیازات 
مورد درخواست در دور آخر مذاکرات وین شدیم این بار هم به همان دلایل و در 
مسیر همان روند، طرف غربی اگر بخواهد کمتر با متعاقبات تشدید زمستان 
سرد دست و پنجه نرم کند باید امتیاز اساسی را به جمهوری اسلامی بدهد و 

خط قرمز اصلی ایران را رعایت کند.

مسئله آژانس یک نوع فشار است که طرف غربی روی ایران وارد 
می کند 

خوش چشم در پاسخ به این سوال که آیا حل مسائل پادمانی تضمینی برای 
رفع تحریم ها خواهد بود، گفت: اگر پرونده های پادمانی در آژانس بسته نشود 
اهرم فشار در دستان طرف غربی باقی می ماند تا در صورت توافق هر زمان که 
احساس نیاز کند با استفاده از این اهرم فشار ایران را وادار به دادن امتیازات 
بیشتر کند و یا اینکه هرگونه توافقی که امضا شود را بر هم بزند. اگر دفعه قبل 
ترامپ با بی قانونی محض این کار را انجام داد چنین وضعیتی به آقای بایدن یا 
دولت آمریکا اجازه می دهد به شیوه ای به ظاهر قانونی با استفاده از ابزار آژانس 

دست به چنین کاری بزند و تحریم ها به حالت اولیه برگردد.
وی گفت: وجه ایجابی این مساله اینگونه است که در صورتی که این پرونده ها 
قبل از انجام توافق بسته شود باز هم هیچ ضمانتی برای برداشته شدن تحریم 
نیست. تحریم نوع دیگری از فشار است و نیازمند اخذ تضامینی است که 
ارتباطی به بسته شدن پرونده های آژانس از این لحاظ ندارد. مسئله آژانس یک 

نوع فشار است که طرف غربی روی جمهوری اسلامی وارد می کند.
ایران هیچ گاه میز مذاکره را ترک نکرده است

این تحلیلگر مسائل بین الملل خاطرنشان کرد: بنابراین این دو موضوع کاملا 
از هم جدا هستند مگر اینکه بخواهند پرونده ها را باز نگه دارند و ایران تن به 
توافق بدهد و ایران هم به هیچ عنوان چنین کاری نخواهد کرد و بسته شدن 
پرونده های پادمانی ما در آژانس خط قرمز جمهوری اسلامی ایران است و ایران 
به هیچ عنوان قبل از بسته شدن پرونده ها و تمام شدن ادعاها و فشارهای آژانس 

به انجام تعهدات نمی پردازد.
خوش چشم درباره واکنش ایران در صورت تاخیر در مذاکرات احیای برجام از 
طرف آمریکا تا بعد از انتخابات میان دوره ای کنگره اظهار کرد: رعایت خطوط 
قرمز برای جمهوری اسلامی ایران بسیار مهم است، ایران میز مذاکره را ترک 
نکرده و نخواهد کرد و این طرف آمریکایی است که وضعیت را به تاخیر کشانده 
را  امتیازات یک سویه ای  و  تعهدات منطقی نیست  انجام  به  است و حاضر 
می خواهد که خطوط قرمز جمهوری اسلامی ایران است؛ از جمله آن باز ماندن 
پرونده های پادمانی آژانس، مبهم نگه داشتن برخی کلمات مرتبط با برداشته 
شدن تحریم ها و رفع تحریم ها و همچنین عدم اعطای تضامین لازم اقتصادی.

نصب آبشار جدید از ماشین های پیشرفته  
وی ادامه داد: بنابراین از آنجایی که روش مذاکراتی در دولت سیزدهم با دولت 
قبل فرق کرده و در حالی که در دولت قبل از اهرم های فشار استفاده نمی شد 
و در دوره قبل از رسیدن به توافق وین غنی سازی 20 درصد به تعلیق درآمد، اما 
این دولت همین الان هم از ابزارها و مولفه های قدرت در حوزه های گوناگون از 
جمله ادامه غنی سازی 60 درصدی در حال بهره گیری است و هنوز هم در حال 
نصب آبشاری از ماشین های پیشرفته  جدیدی است که اخیراً نصب و دو هفته 
پیش گازدهی شد و به توان غنی سازی ما اضافه کرده است. بنابراین این آمریکا 

است که باید تصمیم بگیرد.
پیشرفت های  و  فعالیت ها  ما  کرد:  عنوان  بین الملل  مسائل  تحلیلگر 
هسته ای مان را متوقف نمی کنیم به خصوص که این پیشرفت ها به منزله اهرم 
فشاری به طرف مقابل است اما در عین حال در پای میز مذاکره هم خواهیم 
ماند و همانطور که طرف آمریکایی هم پای میز مذاکره مانده اما به تحریم های 
خود ادامه می دهد یعنی در حساس ترین مقاطع مذاکراتی، آمریکایی ها از 
تحریم نهادها، شرکت ها و شخصیت های ایرانی حتی به شکل تکراری دست 
برنداشتند. خوش چشم بیان کرد: این موضوع در حقیقت جنگ اراده میان 
دوطرف است که در فاز آخر قرار دارد و شامل مهمترین امتیازاتی است که دو 
طرف بر سر آن به چالش مذاکراتی می پردازند. هیچکدام از طرفین تمایلی 
به ترک میز مذاکره ندارند اما درعین حال خواهان بهبود وضعیت خودشان در 

مذاکره هستند.
وی افزود: هرچه زمان بگذرد با توجه به زمستان سرد موجود، اهرم فشار بر 
روی طرف غربی به ویژه اروپا بیشتر می شود و موضع طرف غربی با گذشت 
زمان و ورود به فصل سرما موضع پایین تر و ایران دست بالاتر را خواهد داشت. 
اگرچه بیشتر هزینه این تاخیر و تعلل و عدم تصمیم منطقی توسط واشنگتن 
را اروپا پرداخت خواهد کرد و می توان گفت مانند بحران اوکراین و تنگه تایوان، 
دیگران هستند که هزینه اقدامات خصمانه طرف آمریکایی را پرداخت می کنند.

نتایج انتخابات کنگره آمریکا تاثیری بر مذاکرات ندارد
این تحلیلگر مسائل بین الملل گفت: در قضیه اوکراین، اروپا هزینه اصلی این 
جنگ را می پردازد و در تنگه تایوان هم، تایوان هزینه اصلی را می پردازد آمریکا 
بحران ها و فشارهای نیابتی را در حال هدایت و پیش بردن در دست دارد. در 
قضیه پرونده مذاکرات با ایران هم فشار اصلی در صورتی که تاخیر و تعلل در 
با پرداخت هزینه های سرسام آور  و  اروپا  ایجاد شود برعهده  مسیر مذاکرات 
برای انرژی در زمستان سرد و افزایش قیمت کالاها توام خواهد بود که بخش 

عمده ای از این هزینه ها را طرف اروپایی می پردازد.
خوش چشم خاطرنشان کرد: نتایج انتخابات کنگره آمریکا نامشخص نیست 
و تاثیری هم روز مذاکرات ندارد و نوع نگاهی که تفاوت عمده ای بین حزب 
دموکرات و جمهوریخواه قائل بود اکنون بر سیاست خارجی و مذاکره ما حاکم 
نیست. اگر قرار است نتیجه انتخابات کنگره روی مذاکره تاثیرگذار باشد چه بهتر 

که با دو ماه تاخیر، مشخص شود که این قرارداد چه اندازه پایداری دارد.
وی ادامه داد: این موضوع و این اصل اساسی که ایران از طرف آمریکایی 
خواستار تضامین محکم و قدرتمند و متعدد شده برای این است که اگر هرگونه 
توافقی صورت بگیرد پایداری بیشتری داشته باشد تا در مواجهه با پدیده ها و 

رخدادهایی مانند انتخابات کنگره، دچار لرزش و فروپاشی نشود.

یک تحلیلگر مسائل هسته ای :

فیاض زاهد کارشناس مسائل اروپا:اگر پرونده  پادمانی  بسته نشود، اهرم فشار در دستان طرف غربی باقی می ماند

اوضاع بعد از زمستان برای روسیه 
سخت تر خواهد شد

روسیه  برای  زمستان  از  بعد  اوضاع  اینکه  بیان  با  اروپا   مسائل  کارشناس   
سخت تر خواهد شدگفت: واقعیت غیرقابل کتمان این است که فقرِ تکنولوژی 
و سرمایه گذاری روسیه در بانک های اروپا و اعمال تحریم ها علیه مسکو می تواند 

اوضاع را به ضرر روسیه رقم بزند.
»فیاض زاهد« کارشناس مسائل اروپا  در گفت و گو با ایلنا در تشریح ابعاد بحران 
انرژی اروپا در آستانه فصل زمستان و سناریوهای پیش رو آنها برای مقابله با این 
چالش اظهار کرد: اگر یک نگاه عمومی به معادلات انرژی و صادرات گاز روسیه 
به اروپا داشته باشیم به وضوح می بینیم که اروپایی ها از مواضع خود علیه روس ها 
کوتاه نخواهند آمد. در قاره سبز کشورهایی مانند آلمان، اتریش و ایتالیا بیشترین 
لطمه را از قطع صادرات گاز روسیه به اروپا خورده اند و از سوی دیگر بخشی از 
تامین انرژی در فرانسه هم با مشکل روبه رو شده است که تاثیر آن را در تامین برق 
مصرفی این کشور شاهد هستیم. در همین راستا برخی ها معتقدند که اقدامات 
روسیه در مورد قطع صادرات گاز به اروپا می تواند کشورهای حاضر در قاره سبز را 
با مشکل جدی روبه رو کند اما معادلات گویای اتفاق های دیگری است؛ به گونه ای 
که تحلیل های ارائه شده باید جانبِ واقعیات را بگیرد نه مؤلفه هایی نامشخص یا 

رویدادهایی که اشاره کردن به آن هنوز زودتر از موعد به حساب می آید.
وی ادامه داد: به نظرم کسانی که با معادلات بین المللی آشنایی حداقلی دارند 
می دانند که اروپایی ها با اقدام های روسیه یا مواضعی که اتخاذ می کنند، زمین گیر 
نمی شوند. در این میان هم گره زدن برجام به این موضوع و تاکید بر تبعات فصل 
زمستان و مسائل حاشیه ای آن کردن چندان به نفع ما نیست و اصولًا نباید این 
مسأله را به برجام و اصل مذاکرات گره زد. در سویِ دیگر بحران انرژی در اروپا هم 
باید توجه داشت باشیم که تعویض قدرت در بریتانیا هم مهم است؛ چراکه بوریس 
جانسون )نخست وزیر پیشین بریتانیا( مبارزه با کمونیست و تفکرهای به جا مانده 
از شوروی سابق را همانند مارگارت تاچر به یک موتور محرک تبدیل کرد که در 
پرونده اوکراین شاهد آن بودیم. به همین جهت معتقدند که لیز تراس، نخست وزیر 

فعلی بریتانیا هم، مانند او عمل خواهد کرد.
مسکو و غرب به دنبال دستاورد بینابینی هستند

 این تحلیلگر مسائل سیاسی تصریح کرد: در این میان باید توجه کرد که اگرچه 
در رسانه های روسیه و سایر کشورهای همسو بحث زمستان و بحران انرژی اروپا 
مطرح است اما باید دانست که اوضاع بعد از زمستان برای روسیه سخت تر خواهد 
شد. واقعیت غیرفابل کتمان این است که فقرِ تکنولوژی و سرمایه گذاری این 
کشور در بانک های اروپا و اعمال تحریم های غرب علیه مسکو می تواند اوضاع را 
به ضرر روسیه رقم بزند. شاید پس از لفاظی های دو طرف، آنها بخواهند به یک 
دستاورد بینابینی برسند؛ یعنی روس ها بخواهند بخشی از شرق اوکراین را در 
چنگ خود نگه دارند و از سوی دیگر هم بخواهند تحریم ها کاهش پیدا کند. در 
اینجاست که اروپایی ها هم به سمت آمریکا متمایل می شوند که بخشی از دلایل 
آن به تامین نیازهای دولت های اروپایی خواهد بود و باید گفت نخستین اقدام قاره 

سبز برای مبارزه با قطع صادرات گاز به اروپا همین موضوع است.
وی در پایان خاطرنشان کرد: دومین اقدام اروپایی ها برای مبارزه با روسیه و دفع 
تاثیرات عدم صادرات انرژی، متوسل شدن به نیروگاه های هسته ای خودشان 
است. سوم اقدام هم می تواند سوخت های جایگزین به صورت موقت باشد. در 
گام چهارم هم کشورهای اروپایی بحث سهمیه بندی در حوزه مصرف انرژی را 
دنبال می کنند. به عنوان مثال لیز تراس، نخست وزیر جدید بریتانیا به دنبال آن 
است تا همین مسأله را مدیریت کند و اصولًا به سمت مدیریت اوضاع اقتصادی 
خواهد رفت. به همین جهت منابع و سیاست های اروپا در حالی طرح و تشریح 
می شود که به هر ترتیب آنها می خواهند از این مرحله گذر کنند. از سوی دیگر 
توجه داشته باشید که تمام کشورهای اروپایی هم آب و هوای سرد ندارند و در 
نهایت هوای آنها به پائیز شبیه است تا یک زمستان سرد مانند سوئد، نروژ یا 
روسیه. به همین جهت راه هایی برای قاره سبز وجود خواهد داشت تا از این 

وضعیت عبور کند. 

در واکنش به بیانیه اخیر 3 کشور اروپایی علیه ایران؛

فلاحت پیشه: اروپایی ها مجری سیاست 
آمریکا بوده و هستند

یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: سه کشور اروپایی و کلیت 
اتحادیه اروپا مجری سیاست آمریکا در روند مذاکرات هسته ای و برجام بوده و 

هستند و الان هم به شکلی عریان با سیاست آمریکا همراهی می کنند.
شنبه  روز  بیانیه  به  اشاره  با  ایسنا  با  گفت وگو  در  فلاحت پیشه  حشمت الله 
تروئیکای اروپا که در آن ایران را متهم کرده که برجام را به خطر انداخته است 
اظهار کرد: اروپایی ها از ابتدا طرف تاثیرگذاری در مذاکرات نبودند و نقش میانجی 
داشتند. طرف های اروپایی اعم از مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا و سه 
کشور اروپایی یا حتی روسیه و چین ایران را به مذاکرات وارد کردند چون با آمریکا 
مستقیم وارد مذاکرات نمی شد. اما این کشورها همواره همسو و همراه با آمریکا 

بوده اند و از سیاست های آمریکا در مذاکرات پیروی می کردند.
وی گفت: از زمان جنگ اوکراین عملا فشار زیادی به کشورهای اروپایی از زاویه 
بحران انرژی وارد شده است که این فشار بی سابقه بوده است. به دلیل همین 
بحران و فشار ناشی از جنگ اوکراین بود که در مذاکرات هسته ای کمی جدی تر 
شدند اما اینها همان کشورهایی هستند که نتوانستند آب باریکه اینستکس را 

راه اندازی کنند.
این نماینده پیشین مجلس اظهار کرد: اروپایی ها هیچ وقت نمی توانند به آمریکا 
فشار وارد کنند که توافق را بپذیرد از این رو فشار را همیشه بر ایران وارد می کنند. 
آنها مجری سیاست آمریکا بوده و هستند و سعی دارند سیاست فشار عریان آمریکا 

به ایران را اجرا کنند.
فلاحت پیشه با اشاره به برخی اخبار مبنی بر اینکه مذاکرات تا بعد از آبان ماه به 
خاطر انتخابات کنگره آمریکا و پارلمان اسراییل به تعویق افتاده است، گفت: به 
نظر می آید احیای برجام حداقل به طور موقت از دستور کار ایران و آمریکا خارج 
شده است. طنز تلخ این است که مخالفان برجام در ایران و آمریکا و اسراییل 
خواستار این تاخیر هستند،  اما تاخیر هر چه بیشتر به معنای دور شدن از توافق 

است.
وی با بیان این که بیانیه سه کشور اروپایی  بیشتر دغدغه آمریکا را در برمی گیرد، 
گفت: طرف اروپایی بیشتر منتقل کننده سیاست آمریکا در مذاکرات برجام بوده 
است و اساسا سیاست شان تقابل با آمریکا نیست و مقابله عملی هم نمی کنند. 
طبیعی است آنها ایران را مقصر جلوه دهند چرا که منافعشان با آمریکا گره خورده 

است و اساسا سیاست آمریکا را هم در این روند پیش می برند.
این نماینده پیشین مجلس تاکید کرد: اروپا در عمل هیچ کاری برای حفظ 
برجام نتوانسته انجام دهد و الان هم در بحران انرژی که با آن رو به روست، به ساز 
و کارهای انرژی آمریکا نیازمند است. سهم رو به کاهش صادرات انرژی ایران در 
بازار در اندازه ای نیست که بتواند مشکل اروپا را حل کند اما اروپا به ساز و کارهایی 

که در این چارچوب با لغو تحریم ها علیه ایران فراهم می شود، نیاز دارد.

 ساداتیا: کارشناس مسائل بین الملل: 

تغییر خاصی در روابط ایران و انگلستان ایجاد نمی شود
کارشناس مسائل بین الملل گفت: با روی کار آمدن چارلز 
سوم نخست وزیر جدید بریتانیا انتظار تغییر خاصی را در 

روابط ایران و انگلستان نداریم.
سید جلال ساداتیان در گفت وگو با ایرنا درمورد روابط ایران 
و انگلستان در 70 سال گذشته گفت: الیزابت دوم پادشاه 
حاکمیت  ریاست  تاکنون  جهان  دوم  جنگ  از  انگلستان 
انگلستان را بر عهده داشت. در انگلستان پادشاه به ظاهر 
می کنند.  تغییر  احزاب  بیشتر،  و  دارد  تشریفاتی  نقش 
بیانیه ای را هم که ملکه در ابتدای شروع به کار هر دولتی به 
عنوان سرفصل سیاست ها قرائت می کند احزاب می نویسند 
و به ملکه می دهند و وی با بیان آن، دولت ها را تایید می کند 
و اکنون که ملکه فوت شده است، پسرش بعنوان پادشاه 

جدید این بیانیه را می خواند.
ساداتیان بیان کرد: در سال های طولانی سلطنت ملکه، 
حزب  میان  قدرت  و  کار  آمدند  سر  مختلفی  دولت های 

محافظه کار و حزب کارگر دست به دست شده است.
وی عنوان کرد: ملکه فقط سلطنت می کند نه حکومت. در 
واقع وی فرمانده کل قوا است و سیاست هایی را که احزاب 
نوشته اند را ابلاغ می کند. به لحاظ تشریفاتی، ملکه رییس 
مذهبی کلیسای کانتربوری )انگلیکان( را تعیین می کند. 
فوت  شوراها  رئیس  که  زمانی  دارد  شورا  یک  کلیسا  این 
می شود بقیه از میان خودشان فرد بعدی را انتخاب کرده 
به ملکه اطلاع می دهند و ملکه حکم او را صادر می کند و 

اختیارات وی تا این اندازه است.

ساداتیان ادامه داد: بعد از انقلاب و بعد از اینکه به سفارت 
ایران در انگلستان حمله شد سطح روابط ما پایین باقی مانده 
بود و بعد از پرویز راجی آخرین سفیر شاه در انگلستان، ما 
موجب  اتفاقات  اینگونه  نداشتیم.  کشور  این  در  سفیری 
می شد روابط ما با این کشور به سطح عادی نرسد اما در دوره 
آقای خاتمی سطح روابط دوباره به سطح سفارت رسید اما 
بعد از ماجرای سلمان رشدی هم ارتباط ما با انگلستان به طور 

کامل قطع شد و به سطح دفتر حفاظت منافع رسید.
مذاکرات هسته ای،  آغاز جریان  از  بعد  کرد:  عنوان  وی 
به تدریج روابط در سطح سفارت برقرار شد و به سطح سفیر 
انگلستان  به سفارت  تهران عده ای  در  کرد.  پیدا  افزایش 
حمله کردند و برای مدتی روابط ما با انگلستان تیره کرد و 
دوباره روابط به سطح سفیر نزدیک شد اخیرا هم در آخرین 
اقدامات تلاش می شود که سطح سفارتی خود را از طرفین 

حفظ کنند.
با اشاره  مدیرکل اسبق شرق آسیای وزارت امور خارجه 
به نوع روابط ایران و انگلستان افزود: تعداد قابل توجهی از 
خانواده های ایرانی در انگلستان زندگی می کنند و تعدادی 
دانشجو در این کشور داریم، رفت و آمدها در سطوح مختلف 

در انگلستان اتفاق می افتد.  
سفیر اسبق ایران در انگلستان خاطرنشان کرد: به هر حال 
ما روابط عادی و معمولی با انگلستان نداشتیم در مقاطعی 
روابط ما با این کشور انگلستان خوب و مثبت و در مقاطعی 
یا  هم تیره بوده است و سطح روابط ما در سطح سفارت 
کارداری و گاهی از سطح کارداری به سطح دفتر حفاظت 

منافع در دوران انقلاب اسلامی کشیده شده است.
ساداتیان بیان کرد: در حال حاضر انگلستان به عنوان 
یکی از اعضای گروه مذاکره کننده 1+۴ در آخرین اقداماتی 
که در حال انجام است بیشتر به عنوان میانجی گری نماینده 
اتحادیه اروپا ایفای نقش می کند و سه کشور اروپایی فرانسه، 
تا  بریتانیا و آلمان هم که عضو 1+۴ هستند تلاش دارند 

آمریکا را هم وارد قرارداد برجام کنند. 
وی اضافه کرد: سلطنت چارلز تاثیر چندانی بر روابط تهران 
و بریتانیا ندارد و این دولت ها در آمریکا هستند که سیاست و 
روابط با کشورهای مختلف از جمله با جمهوری اسلامی را 
اداره می کنند در نتیجه با روی کار آمدن چارلز سوم نخست 
وزیر جدید بریتانیا انتظار تغییر خاصی را از کشور انگلستان 

نداریم.
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»آسمان بر حسین بن علی و یحیی بن زکریّا گریست و 
برای هیچ کس جز این دو گریه نکرد«. گفتم: گریه اش 
چگونه بود؟ فرمود: »چهل روز خورشید با سرخی بر 

مردم طلوع می کرد و با سرخی غروب می نمود« .

چهارشنبه -23 شهریور ماه 1401 - سال بیست وپنجم- شماره 5580

کامل الزیارات : ص ١86 ح 26٠

معاون علمی رئیس جمهوری استعفا کرد؟ 
فناوری  و  معاون علمی  استعفای سورنا ستاری،  در فضای مجازی خبر  منتشر شده  اخبار  از  برخی 
رئیس جمهوری را منتشر کرده اند.به گزارش ایسنا، طبق اخبار منتشر شده در فضای مجازی، سورنا ستاری 
معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری که حکم خود را در آبانماه سال 92 و مرداد ماه 96 از حسن روحانی 
دریافت کرده بود، پس از یک سال ادامه فعالیت در همین جایگاه در دولت آیت الله ابراهیم رئیسی، استعفای 
خود را تقدیم رئیس جمهوری کرده است. با این حال، تا لحظه تدوین این گزارش، خبری رسمی از سوی دفتر 
دکتر ستاری مبنی بر استعفا منتشر نشده است.این در حالی است که بسیاری از کانال های خبری تلگرامی 
از استعفای ستاری خبر داده اند و خبری با عنوان "شنیده ها حاکی از آن است که سورنا ستاری، معاون علمی 

و فناوری ریاست جمهوری از سمت خود استعفا کرده است" منتشر شده است.

شوک به جام جهانی؛ یک تیم در آستانه حذف!
داستان بایرون کاستیو مدافع تیم ملی اکوادور که به جعل پاسپورت متهم شده بود به جاهای حساس 
کشیده و سندی از این بازیکن منتشر شده که نشان می دهد او پناهنده کلمبیایی است و با پاسپورت جعلی 
در اکوادور حضور دارد.نشریه »دیلی میل« انگلیس با انتشار فایل صوتی منتسب به کاستیو خبر داد که در 
این فایل صوتی این بازیکن اعتراف می کند که در کلمبیا به دنیا آمده و برای محقق شدن رویای فوتبالی 
اش راهی اکوادور شد.همچنین این بازیکن به جعل پاسپورتش اعتراف می کند. فدراسیون فوتبال شیلی به 
شدت پیگیر این پرونده در فیفا است تا به نتیجه برساند.فدراسیون شیلی مدارک موثقی به فیفا ارائه کرده که 

نشان می دهد این بازیکن تابعیت کلمبیایی دارد و با پاسپورت جعلی برای تیم ملی اکوادور بازی کرده است

آخرین وضعیت گرونا دراستان قم
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به بستری بودن 11 بیمار بدحال، از مرگ یک بیمار کرونایی دیگر 
در این استان در 2۴ ساعت منتهی به بیست و دوم شهریورماه جاری خبر داد. به گزارش روز سه شنبه دانشگاه 
علوم پزشکی قم، مهدی مصری در گفت وگویی بابیان اینکه در این مدت 23 بیمار در مراکز درمانی قم پذیرش 
شدند، افزود: 20 بیمار قطعی و 71 بیمار مشکوک به کرونا در مراکز درمانی قم بستری هستند.وی با اشاره 
به مثبت شدن 6 تست از 7۵ تست روزانه کرونا، اضافه کرد: یک میلیون و 937 هزار و ۵0۸ دُز واکسن در 
این استان تزریق شده است.استان قم که از روز جمعه 1۵ مردادماه جاری در وضعیت قرمز کرونایی و 21 
مردادماه در وضعیت نارنجی قرار گرفته بود، با اعلام وزارت بهداشت از روز جمعه چهارم شهریورماه به زرد 

تغییر رنگ داد.

مهاجرت ورزشکاری دیگر از ایران
پیمان فخری سرمربی سابق تیم ملی شمشیربازی اسلحه سابر ایران، ایران را ترک کرد تا از این به بعد در 
خارج از کشور به فعالیت خود ادامه دهد.او که در سال های اخیر مدیر مرکز نظارت بر تیم های ملی بود چند 
روز پیش به دلیل مشکلات شخصی از سرپرستی کاروان ایران در بازی های آسیایی هانگژو هم انصراف داد. 

تیم ملی شمشیربازی ایران نتایج درخشانی با سرمربی گری فخری در رقابت های جهانی و المپیک گرفت.

خواننده مشهور رپ در ایران مجاز شد 
پایان ممنوع الکاری خواننده معروف رپ در ایران .در توضیح این خبر آمده است:سامانه بلیت فروشی... 
اعلام کرده است به زودی آرمین زارعی که به آرمین 2afm معروف است، برای برگزاری اولین کنسرت رسمی 
خود در ایران آماده می شود. این خواننده پاپ که مدتی به دنبال دریافت مجوز از سوی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی بوده است، به نظر می رسد حال با دریافت مجوز درصدد برگزاری کنسرت خود است.در حال حاضر 

اطلاعات دقیقی از تاریخ برگزاری و همچنین مکان کنسرت اعلام نشده است.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

سرقت 35 میلیاردی از طریق اسکیمر ودستگیری سارقان 
فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به دستگیری 2 سارق در استان تهران، گفت: متهمان از طریق 
اسکیمر، از حساب بانکی مردم 3۵ میلیارد ریال سرقت کرده بودند که توسط پلیس فتا استان قم 

دستگیر شدند 
سردارسید محمود میرفیضی اظهارداشت: در پی شکایت هاي متعدد افراد مبني بر اینکه شخص  یا 
اشخاصي کارت بانکي آن ها را اسکیم )کپي( کرده و با انجام تراکنش خرید از پایانه هاي POS از حساب 
آن ها برداشت شده است، شناسایي متهمان در دستور کار مأموران پلیس فتا استان قم قرار گرفت. 
وی افزود: در ادامه با تشکیل جلسات متعدد و بررسي فني پرونده هاي مطروحه در نهایت 2 فرد 19 و 
3۵ ساله در این رابطه شناسایی و مشخص شد افراد موصوف در شهر تهران اقدام به پولشویي و انتقال 
احتمالي وجوه به خارج از کشور مي کنند. سردار میرفیضی گفت: مأموران پلیس فتا استان قم سپس 
ضمن هماهنگي قضائي، با حضور در تهران و در عملیاتی مشترک با مأموران پلیس فتا استان تهران 
بزرگ متهمان را شناسایي و در فرصتی مناسب طی عملیات غافلگیرانه آن ها را دستگیر کردند. وی 
ادامه داد: متهم 3۵ ساله داراي سوابق متعدد در حوزه اسکیمر و از محکومان تحت تعقیب بوده که در 
گذشته به کشور ترکیه گریخته و مجدداً به صورت غیر قانوني وارد کشور شده و در حیطه جرایم خشن 
نیز داراي یک مورد سابقه سرقت مسلحانه است، از وی حین دستگیری یک کیف دستي حاوي مقادیر 
زیادي وجه نقد، دلار، تعداد زیادي پوکه سیم کارت و تعدادي کارت بانکي کپي شده به همراه تعدادي 
گوشي تلفن همراه و یک عدد سیم کارت کشور ترکیه توقیف شده است. فرمانده انتظامی استان قم با 
بیان اینکه این پرونده 30 شاکی دارد، وجه برداشت شده از حساب مردم را توسط متهمان 3۵ میلیارد 
ریال عنوان کرد و افزود: افراد مذکور طی تحقیقات انجام شده به بزه انتسابي و مشارکت با متهمان دیگر 

اعتراف که پرونده متشکله در حال رسیدگي و تحقیقات نیز در این رابطه همچنان ادامه دارد.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف احتکار ۲۲ تن و 6۰۰ کیلو آرد 
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف احتکار 22 تن و 600 کیلوگرم آردتوسط مأموران اداره 

نظارت بر اماکن پلیس امنیت عمومی استان خبر داد 
سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پی کسب خبری مبنی بر احتکار آرد در انباری در حاشیه 
شهر، مأموران اداره نظارت بر اماکن پلیس امنیت عمومی استان به همراه نمایندگان تعزیرات، اتاق 
اصناف و اتحادیه نانوایان در محل حاضر شدند. وی افزود: در ادامه طی بازرسی صورت گرفته از انبار 
موصوف، ۴۸1 کیسه آرد ۴0 کیلویی و 16۸ کیسه آرد 20 کیلویی در مجموع 22 تن و 600 کیلوگرم 
آرد کشف که در این مأموریت یک نفر متهم دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل 
قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد. جانشین فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: از شهروندان 
مي خواهیم چنانچه اطلاعي از دپوي کالا دارند موضوع را از طریق شماره تلفن 110 اطلاع داده تا در 

اسرع وقت نسبت به پیگیري و برخورد قانوني با متخلفان اقدام شود.
 

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

کشف یک میلیون و 3۲5 هزار دینار عراقی تقلبی 
فرمانده انتظامی شهرستان از کشف یک میلیون و 32۵ هزار دینار عراقی تقلبی در قم خبر داد 

سرهنگ  امیر مختاری  در تشریح این خبر اظهار داشت: ماموران یگان امداد این فرماندهی در حین 
گشت زنی در محله شیخان و گذرخان به فردی مشکوک و در بازرسی بدنی از وی ، مقدار یک میلیون و 

300 هزار دینار تقلبی در قالب ۵3 برگ 2۵ هزار دیناری کشف کردند.
فرمانده انتظامی شهرستان قم افزود: برخی افراد فرصت طلب با سوء استفاده از اعتماد شهروندان 

اقدام به فروش ارزهای خارجی جعلی می کنند که در ماه های اخیر شاهد افزایش آن بوده ایم.
سرهنگ مختاری در پایان تاکید کرد: شهروندان ارزهای خارجی مورد نیاز خود را از صرافی های 
رسمی و معتبر خریداری نمایند تا مورد سوء استفاده سودجویان قرار نگیرند و هر گونه موارد مشکوک را 

از طریق سامانه 110 به پلیس اطلاع دهند.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم :
واژگونی پژو حامل بار قاچاق در عوارضی سلفچگان - ساوه 
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم از تعقیب و گریز برای دستگیری فرد قاچاقچی در عوارضی 

سلفچگان - ساوه خبر داد. 
سرهنگ حسن هاشم نیا گفت: مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم در اجرای طرح ایست 
و بازرسی موقت در عوارضی "سلفچگان – ساوه" به یک دستگاه خودروی پژو ۴0۵ مشکوک و موضوع 
در دستور کار آن ها قرار گرفت. او افزود: راننده بدون توجه به اخطار پلیس، اقدام به دور زدن و با شتاب 
بالا به سمت لاین مخالف رفته که مأموران با تیراندازی به لاستیک خودرو برای متوقف کردن آن وارد 
عمل می شوند، سرانجام خودرو پس از طی مسافتی به علت پنچر شدن و عدم تعادل در سرعت بالا 
واژگون و راننده دستگیر شد. رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم گفت: در نهایت طی بازرسی 
از خودروی توقیفی 9 هزار و 920 عدد لاک ناخن داخل 11 عدد کارتن، ۵ کارتن سری شارژر تلفن 

همراه و 197 عدد هندزفری بی سیم کشف شد.

مدیر منطقه پنج شهرداری قم مطرح کرد:

حل مشکلات شهری همراهی مردم 
ونخبگان را می طلبد

مدیر منطقه پنج شهرداری قم با اشاره به لزوم مدیریت منابع مالی گفت: 
شهرداری قم برای حل مشکلات مردم عزم جدی دارد اما همه مسائل در دست 
شهرداری نیست و در بسیاری از موضوعات به همراهی مردم و نخبگان محلات 
شهری نیازمند هستیم. زین العابدین قراچورلوی با اشاره به اهمیت به ارتباط 
مستقیم با مردم اظهار داشت: ارتباط مستقیم با مردم و شناخت مشکلات در 

زمان بودجه بندی به اختصاص درست بودجه کمک زیادی می کند.
وی دیدارهای هفتگی در مساجد با مردم را یادآور شد و افزود: ما نیاز به کمک 
شما داریم تا بتوانیم به خوبی نیازها را بشناسیم و برنامه جامعی برای تسهیل 
مشکلات تنظیم کرده و این ارتباط به همکاری و صبوری مردم در حل مشکلات 

نیز کمک می کند.
مدیر منطقه پنج شهرداری قم تأکید کرد: شهرداری قم برای حل مشکلات 
مردم عزم جدی دارد اما همه مسائل در دست شهرداری نیست و در بسیاری از 

موضوعات به همراهی مردم و نخبگان محلات شهری نیازمند هستیم.
وی با اشاره به اینکه بودجه شهرداری را شهروندان تأمین می کنند بیان کرد: 
شهرداری بودجه دولتی نداشته و این درآمد که از مردم تأمین می شود. باید 
برای رفاه مردم و حل مشکلات مردم استفاده شود و این منابع باید به خوبی 

مدیریت شده تا مردم بیشترین نفع را از آن ببرند.
قراچورلوی سرمایه حقیقی شهر را اعتماد مردم عنوان کرد و گفت: باید بدانیم 
عملکرد ما در حوزه اقتصادی و معاش مردم ارتباط مستقیمی با اعتقادات و 
اعتماد مردم دارد. وی با درخواست کمک از ائمه جماعات تصریح کرد: در حوزه 
فرهنگ سازی به کمک شما بسیار نیاز داریم زیرا در بعضی از موارد به علت عدم 
فرهنگ مناسب شهرداری مجبور است هزینه مضاعف کرده و منابع به هدر 

می رود.
مدیر منطقه پنج شهرداری قم ادامه داد: یکی از موضوعاتی که منابع بسیاری 
هدر می دهد جمع آوری پسماند بوده و در این منطقه بیشترین دوباره گذاری زباله 

اتفاق افتاده و شهرداری مجبور است دوبار هزینه جمع آوری پرداخت کند.
وی افزود: این هزینه مازاد می تواند در بخش های دیگر صرف شود و در مسجد 
می توان به این موضوع ورود کرده و بخشی از مشکلات ما را حل کند و باید تذکر 
داد این حفظ نظافت و تأکید اسلام علاوه بر نظافت فردی نظافت محیطی را نیز 
شامل می شود. قراچورلوی یادآور شد: مردم قم نماینده شیعیان در جهان بوده و 
با حضور سالانه 20 میلیون زائر به خصوص در منطقه پنج و باوجود مسجد مقدس 

جمکران باید ازنظر نظافت و فرهنگ شهروندی نمونه باشد.
وی در پایان ائمه جماعات را بازوی قوی شهرداری دانست و اظهار داشت: مردم 
به شما اعتماد داشته و کلام شما را می پذیرند و همچنین شما مرجع مردم بوده و 

می توانیم در حل مشکلات مردم به ما نیز کمک کنید..
 

مدیر عامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

آمادگی سازمان ترافیک جهت
 میزبانی از مراسم اربعین

مدیر عامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم با اعلام آمادگی کامل 
در میزبانی از مسافرین اربعین در روزهای منتهی به مراسم از اقصی نقاط ایران، از 

پشتیبانی مراسم جاماندگان اربعین در شهر قم خبر داد .
حسین شعبانزاده اظهار داشت: از روزهای نخست شهریور که مسافرین عزیز 
کربلا و مراسم اربعین به صورت هیاتی و یا شخصی قصد عزیمت به مرزهای غربی 
کشور را داشتند، زیارت حرم حضرت فاطمه معصومه )س( نیز معمولا جزء برنامه 
آنهاست که افزایش ترافیک پارکینگ های عمومی سطح شهر از ابتدای شهریور 
گواه این موضوع بوده و سازمان ترافیک به عنوان ناظر فعالیت ها و ارائه خدمات 

پارکینگی به زائرین تمام ظرفیت خود را در این خصوص به خدمت گرفته است.
وی افزود: نظارت بر شیفت بندی و حضور ناظر مقیم در هر پارکینگ و تامین 
نیروی کافی توسط پیمانکار، نظافت پارکینگ ها ، بازدید از امکانات ایمنی و اطفاء 
حریق، تجهیز پرسنل پارکینگی به لباس متحد الشکل، نظارت بر نحوه تعامل با 
زائرین و استفاده کنندگان از پارکینگ و حضور دائمی ناظر سازمان ترافیک در 

پارکینگها از مجموع اقدامات این سازمان در ایام به شمار می آید.
مدیر عامل سازمان ترافیک گفت: در خصوص مراسم جاماندگان اربعین نیز 
و پیش بینی های صورت گرفته در خدمت شهروندان عزیز  امکانات  باتمامی 
خواهیم بود . وی با اشاره به اینکه ظرفیت خروجی های پارکینگ ها افزایش 
یافته افزود: در برگزاری مراسم مورد اشاره ظرفیت پارکینگ ها به صورت منظم 

و قطره ای تکمیل ولی پس از پایان مراسم به صورت یکباره تخلیه خواهد شد.
شعبانزاده ادامه داد: از شهروندان عزیز درخواست داریم که در مرحله تخلیه 
خودروها از پارکینگ ها، صبوری لازم را به خرج داده و با عوامل پارکینگ همکاری 

کنند.

در بازدید مدیرکل محیط زیست استان قم از باغ پرندگان بررسی شد؛

روند تکمیل و بهبود زیرساخت های 
زیست محیطی باغ پرندگان 

در بازدید مدیرکل محیط زیست استان و معاون خدمات شهری شهرداری قم 
روند تکمیل و بهبود زیرساخت های زیست محیطی باغ پرندگان قم موردبررسی 

قرار گرفت.
به گزارش روابط عمومی شهرداری قم،سید رضا موسوی مشکینی مدیرکل 
محیط زیست استان قم به همراه مهدی اصفهانیان مقدم معاون خدمات شهری 
و محیط زیست شهرداری قم و سید مهدی هاشمی مدیر پروژه بوستان هزار 
هکتاری شهر قم با حضور در محل باغ پرندگان از بخش های مختلف این مجموعه 
شاخص تفریحی گردشگری بازدید و از نزدیک در جریان تکمیل اقدامات عمرانی 

آن قرار گرفتند.
برکه ها  پساب  تصفیه خانه  سیستم  بررسی  و  بازدید  ضمن  برنامه  این  طی 
وهمچنین محصور سازی برکه ها با توری های مخصوص نسبت به توسعه این 
فضاهای گردشگری قم تاکید شد. گفتنی است مجموعه گردشگری تفریحی باغ 
پرندگان قم در زمینی به مساحت 110 هزار مترمربع، گونه های مختلف پرندگان و 

گیاهان به ویژه نوع گرمسیری را در خود جای داده است.
باغ پرندگان قم به لحاظ وسعت و ظرفیت پرندگان، دومین باغ بزرگ پرندگان در 

کشور است. در این مجموعه ده ها گونه پرنده نگهداری می شود.
برای  را  مناسبی  گردشگری  و  تفریحی  شرایط  جذاب،  و  زیبا  محیط  این 
بازدیدکنندگان به ویژه کودکان و نوجوانان فراهم کرده است و آن ها را با شرایط 

نگهداری و زیستگاه پرندگان آشنا می کند.

 
مدیر منطقه یک شهرقم خبرداد:

سالانه 3۸ میلیارد تومان برای 
رفت وروب منطقه هزینه میشود

مدیر منطقه یک از لزوم همکاری شهروندان منطقه یک در حفظ پاکیزگی شهر 
خبر داد و گفت: منطقه با تعداد 130 نیرو و بااعتباری بالغ بر 3۸ میلیارد تومان در 

سال رفت وروب می شود.
مجید محمدرضاخانی در گفت و گویی به لزوم همکاری شهروندان در حفظ 
یک  منطقه  در  که  اموری  از  یکی  داشت:  اظهار  و  کرد  اشاره  شهر  پاکیزگی 

شهرداری قم به صورت جدی دنبال می شود، موضوع پاکیزگی است.
وی مطالبات مردم در افزایش رفت وروب منطقه را یادآور شد و افزود: منطقه با 
تعداد 130 نیرو و بااعتباری بالغ بر 3۸ میلیارد تومان در سال رفت وروب می شود 
بافت فرسوده چالش های  نارضایتی هایی وجود دارد چرا که کار در  اما هنوز 
خودش را دارد. مدیر منطقه یک شهرداری قم تأکید کرد: انهار منطقه نیز هر دو 
روز یک بار نظافت می شود اما نیاز به کمک شهروندان داشته و باید حتماً زباله ها 

هر شب و در ساعت مقرر بیرون گذاشته شود.

تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه باید تشریح و تبیین اقتصاد دانش بنیان 
در مراکز عمومی که مردم حضور دارند انجام شود، گفت: باید در اجتماعاتی که مردم 
به منظور امور دینی برپا می دارند مسئولان شرکت های دانش بنیان حضور پیدا کرده 
و به این حرکت مقدس جنبه معنوی داده شود تا نظر مردم و خیران برای شرکت در این 

امور خیر جلب شود.
آیت الله سید محمد سعیدی روزدوشنبه در دیدار مسئولان پارک علم و فناوری استان 
قم که در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت انجام شد با بیان اینکه باید برای ترویج و 
فرهنگ سازی اقتصاد دانش بنیان باید به تبیین بپردازید، اظهار کرد: باید برای مردم به 

ویژه نخبگان ضرورت و لزوم اقتصاد دانش بنیان را تشریح و تبیین کنید.
وی با بیان اینکه باید تشریح و تبیین اقتصاد دانش بنیان در مراکز عمومی که مردم 

حضور دارند انجام شود، گفت: باید در اجتماعاتی که مردم به منظور امور دینی برپا 
می دارند مسئولان شرکت های دانش بنیان حضور پیدا کرده و به این حرکت مقدس 

جنبه معنوی داده شود تا نظر مردم و خیران برای شرکت در این امور خیر جلب شود.
استان قم با 116 شرکت دانش بنیان در رتبه هشتم  کشور قراردارد

لازم به ذکر است که در ابتدای این دیدار، رییس پارک علم و فناوری استان در گزارشی 
از آخرین وضعیت زیست بوم نوآوری و فناوری استان قم اظهار داشت: در حال حاضر 
علاوه بر پارک علم و فناوری استان قم، 7 مرکز رشد واحدهای فناور، 7 شتابدهنده و 
۸ مرکز نوآوری و خانه خلاق نیز در زیست بوم نوآوری و فناوری استان فعالیت می کنند 
که مجموعا بیش از 2۸0 شرکت فناور اعمّ از دانش بنیان و خلاق را تحت پوشش خود 

قرار داده اند. 
وی با بیان این که استان قم با 116 شرکت دانش بنیان در رتبه هشتم و با 3۴ شرکت 
دارای نشان صنایع خلاق و فرهنگی در رتبه ششم  کشور قرار دارد گفت: با توجه به 
شعار سال که به »تولید، دانش  بنیان و اشتغال آفرین« نام گرفته است، ستاد توسعه 
اقتصاد دانش بنیان در استان قم با ریاست استاندار شکل گرفت که تاکنون سه جلسه 
از آن برگزار و مصوبات و تقسیم کار خوبی در حوزه  های صنعتی، ترویجی، کشاورزی و 

گردشگری استان داشته است.
افزایش  برای  هم  ما  جاری  سال  در  کرد:   تصریح  پایان  در  فرد  رهسپار  خیرالله 
شرکت  های دانش  بنیان استان و ارتقاء استان قم به رتبه هفتم کشور و هم توسعه 
زیرساخت  های مورد نیاز به منظور استقرار شرکت  های فناور و دانش بنیان استان در 

پارک علم و فناوری هدف گذاری و برنامه ریزی کرده ایم.
در این جلسه همچنین، سایر اعضای هیئت رییسه پارک علم و فناوری نیز به ارائه 
گزارش مختصری از وضعیت، اقدامات و برنامه های واحد تحت مدیریت خود پرداختند.

آیت الله سعیدی در دیدار هیئت رییسه پارک علم و فناوری استان قم:

تبیین اقتصاد دانش بنیان زمینه ساز مشارکت مردم و خیّرین است

قبرستان وادی السلام - نجف اشرف 

رئیس مرکز بهداشت استان قم گفت: بررسی انجام شده در موارد ابتلا و بستری 
موج هفتم نشان داد 97 درصد بستری شدگان یا سابقه واکسیناسیون نداشتند و یا 

واکسیناسیون ناقص داشته اند. 
دکتر سیامک محبی در جلسه ستاد کرونای معاونت بهداشتی ضمن اشاره به نقش 
واکسن در پیشگیری از ابتلا به کرونا گفت: بررسی انجام شده در موارد ابتلا و بستری 
موج هفتم نشان داد 97 درصد بستری شدگان یا سابقه واکسیناسیون نداشتند و یا 

واکسیناسیون ناقص داشته اند.  
محبی افزود: میانگین سنی بستری شدگان موج هفتم ۴0 سال بود که نسبت به 
موج های قبلی بیماری، رده سنی پایین تری را نشان می دهد که ناشی از پوشش 

بالای واکسیناسیون گروه های سنی بالاتر دارد.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی با اشاره به اینکه در بررسی بیماران بستری 
شده در یک ماه گذشته مشخص گردید  هیچ یک از کودکان زیر 10 سال بستری 
شده در بیمارستان هیچگونه سابقه واکسیناسیون نداشتند، اظهار کرد: این موضوع 
تاثیر ایمنی ایجاد شده توسط واکسیناسیون کرونا را در کل جامعه و بویژه گروه کودک 
و نوجوان ثابت می کند که با توجه به بازگشایی مدارس، والدین و مدیران مدارس می 

بایست به مسئله واکسیناسیون دانش آموزان توجه ویژه ای داشته باشند.
محبی در خصوص میزان بستری در رده سنی 10 تا 19 سال نیز گفت: با توجه 
به پوشش 7۵ درصدی واکسیناسیون این رده سنی، آمارها نشان می دهد فقط 3 
درصد از این گروه به دلیل کرونا بستری شدند که این موضوع تاکیدی است بر نقش 

واکسیناسیون همگانی در پیشگیری از ابتلا و شدت بیماری.

رئیس مرکز بهداشت استان قم اعام کرد:
واکسیناسیون ناقص؛ عامل ۹۷ درصد بستری ها در موج هفتم کرونا

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم با تأکید 
بر پیگیری مدیریت استان و مدیریت شهری برای تأمین 
واگن و راه اندازی مترو گفت: هفته گذشته با حضور 
شهردار در وزارت کشور اصلاح قرارداد مترو پیگیری 
شده و در مرحله انعقاد قرارداد برای تأمین واگن از یکی 

از شهرها هستیم.
ابراهیم معتمدی در گفت وگویی وضعیت پیشرفت 
امروز  تا  مترو  داشت:  اظهار  و  کرد  تشریح  را  مترو 
تلاش  در  و  گذاشته  سر  پشت  را  زیادی  چالش های 
راه اندازی  را  مترو  یک  خط  جدید  دولت  در  هستیم 

کنیم. وی به مسائل مالی پروژه اشاره کرد و  افزود: 
مترو دارای دو مسئله مهم بوده که یکی از آن ها اصلاح 
قرارداد است که در هفته گذشته با حضور شهردار در 
وزارت کشور در حال پیگیری شده و ازنظر ما قرارداد 
در فاز نخست اصلاح شده و این قسمت از پروژه افتتاح 

می شود.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم تصریح 
کرد: تهیه واگن نیز در حال پیگیری توسط معاونت 
ریس جمهور بوده و توسط شهرداری و سازمان قطار 
شهری در مرحله انعقاد قرارداد با یک شرکت جدید 

است تا از یکی از شهرها واگن قرض گرفته شود.
وی از پیشرفت بیش از 90 درصدی پروژه مترو در 
خط یک خبر داد و گفت: در حال حاضر تنها نیازمند 
تأمین واگن برای راه اندازی خط یک مترو هستیم و 
امیدواریم زحماتی که طی 10 سال از جیب مردم و 

دولت هزینه شده به بهره برداری برسد.
و  شهری  مدیریت  کرد:  تأکید  پایان  در  معتمدی 
استانی در کنار هم در تلاش هستند این پروسه در 
کمترین زمان طی شده و مردم شاهد افتتاح خط یک 

مترو در چند ماه آینده باشند.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم عنوان کرد:

تأمین واگن برای متروی قم در مرحله انعقاد قرارداد

مدیرگروه سلامت محیط و کار مرکز بهداشت قم 
گفت: با توجه به شرایطی از جمله بیماری های 
واگیردار که ممکن است در مسیر سفر زایران شایع 
شود، زایران برای حفظ سلامت اطرافیان در صورت 
از  بازگشت  از  روز پس  تا چند  بیماری،  احساس 

دیدوبازدید پرهیز کنند. 
افزود:  گفت وگویی  در  افضل  جعفری  نرگس 
این روزها شاهد عزیمت زایران به مناسبت اربعین 
به کربلای معلی هستیم و زایران در کشور عراق 
و  هوا  بالای  دمای  جمله  از  جدیدی  شرایط  با 

بیماری های واگیردار مواجه هستند.
طول  در  باید  حسینی  زایران  کرد:  اضافه  وی 
این سفر با رعایت پروتکل های بهداشتی از جمله 
شست وشوی  سالم،  آشامیدنی  آب  از  استفاده 

دست ها و استفاده از ماسک در اماکن شلوغ این 
سفر را به سلامتی سپری کنند.

وی ادامه داد: در طول سفر غذای سالم استفاده 
کنند، از خوردن بعضی مواد غذایی مثل تخم مرغ و 
برنجی که ساعتی در فضای بیرون مانده و فسادپذیر 
است، خودداری کنند و همچنین صیفی جات و 
سبزیجاتی که نیاز به شستن و ضدعفونی کردن 

دارد می تواند آلودگی بیشتری تولید کند.
جعفری خاطرنشان کرد: مصرف میوه های سالم 
و شسته شده که آلودگی کمتری دارند می تواند 
سلامت بدن را حفظ کند. وی بیان کرد: داروی 
مورد نیاز، وسایل شخصی از جمله لیوان، مسواک و 
قاشق و مواد شست و شوی دست و صورت از جمله 
همراه  به  باید  زایران  که  است  وسایلی  مهم ترین 

هنگام  اربعین  زایران  گفت:  وی  باشند.  داشته 
بازگشت از سفر اگر احساس می کنند علایمی از 
بیماری دارند از دست دادن و روبوسی با اطرافیان 
بپرهیزند و چند روزی مراودات و دیدوبازدید نداشته 
باشند تا در صورت بیمار بودن به دیگران انتقال 
مرکز  کار  و  محیط  سلامت  مدیرگروه  نکند.  پیدا 
بهداشت قم افزود: به خصوص در مراوده با افراد 
بیمار، سالمند، باردار، کودکان دارای بیماری های 
قلبی  خاص،  ایمنی،  سیستم  نقص  و  زمینه ای 
را  بهداشتی  نکات  خون  فشار  و  دیابت  عروقی، 
بیشتر رعایت کنند. وی به شهروندان توصیه کرد: 
آیین های عزاداری را در فضای باز برگزار کنند و در 
صورت برگزاری در فضای بسته، تهویه، دما و درجه 

حرارت مناسب را مدنظر قرار دهند.

یک مسوول در مرکز بهداشت قم:

زایران اربعین پس از بازگشت معاشرت با اطرافیان را به تاخیر بیندازند

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم گفت: سالانه میلیون ها زائر از 
سراسر ایران و جهان خود را به قم می رسانند، درهمین راستا فراهم کردن بسترهای 
در شهرک های  زائر  با سوغات  مرتبط  تولیدی  واحدهای  تعداد  افزایش  برای  لازم 

صنعتی استان در دستور کار قرار گرفته است. 
روح الله ابراهیمی درگفت وگویی بیان داشت: بر اساس موقعیت ویژه قم در موضوع 
زائر پذیری و جایگاه فرهنگی این استان در جهان اسلام، استقرار صنایع فرهنگی، 
واحدهای تولید کننده پوشاک ایرانی - اسلامی و همچنین صنایع مرتبط با سوغات 
زائر در قم جز برنامه های مهم شرکت  شهرک های صنعتی استان است و در این رابطه 
از سرمایه گذاران علاقه مند به فعالیت در این عرصه حمایت می شود. وی افزود: امروز 
تعداد قابل توجهی از فعالان اقتصادی متقاضی دریافت زمین در شهرک های صنعتی 
قم برای راه اندازی واحد تولیدی هستند، اما نکته مهم در این رابطه ضرورت استقرار 

صنایعی در قم است که بر اساس سند آمایش سرزمین و ظرفیت های قم مناسب این 
استان باشد و صنایع فرهنگی و سوغات زائر از چنین ویژگی برخوردار هستند. وی 
ادامه داد: با استقرار این نوع از صنایع در استان علاوه بر گسترش تولید و اشتغال، 
موقعیت مناسبی برای تولید محصولات مورد نیاز زائران با توجه به ارزش های ایرانی 
و اسلامی فراهم می شود و این محصولات علاوه بر عرضه در بازار استان به عنوان 
محصولات تولید شده در قم و تامین نیاز زائران، در بازار کشورهای اسلامی نیز با 
استقبال مواجه خواهد شد. ابراهیمی تاکید کرد: بر اساس راهبردهای تعیین شده، 
اجازه استقرار صنایع با آلایندگی بالا و همچنین آب بر را در شهرک های صنعتی استان 
نمی دهیم و به جای آن در کنار توجه به صنایع فرهنگی، پوشاک ایرانی - اسلامی و 
سوغات زائر، از ایجاد واحدهای تولیدی دانش بنیان، مجهز به فناوری های روز، کم  

آب بر و دارای سازگاری بیشتر با محیط زیست استان حمایت می کنیم.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم: 
واحدهای تولیدی مرتبط با سوغات افزایش می یابد

عکاس : احمد بلباسی


